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Fanfani neuspešno izčrpal svoj mandat

Cossiga bo danes izbral mandatarja 
Narašča nevarnost predčasnih volitev

SANDOR TENCE

RIM — Predsednik republike Cossiga bo danes 
skoraj gotovo poveril mandat za sestavo nove vla
de. Senatorju Fanfaniju ni uspelo uskladiti spo
rov med socialisti in demokristjani, tako da je 
včeraj pozno popoldne vrnil poizvedovalni mandat 
državnemu poglavarju, ki bo moral sedaj suvereno 
odločati, kako premostiti to zelo zapleteno vladno 
krizo. Cossigo čaka zelo težka naloga, tudi zato, 
ker bo v teh pogojih vsaka njegova odločitev 
kompromisnega značaja, vsekakor skrajni poskus, 
da se preprečijo predčasne volitve, ki pa so iz 
dneva v dan bližje.

Včeraj se je jasno pokazalo, da je predsednik 
republike s poizvedovalnim mandatom Fanfaniju 
skušal pridobita na času ter preveriti ali sploh ob
stajajo možnosti m kakršnokoli posredovanje med 
Craxijem in De Mito, ki bi privedlo do naravnega 
izteka te zakonodajne dobe. Predsednik senata je 
od sobote do včeraj kratkomalo ugotovil, da teh 
možnosti trenutno ni na vidiku, ker sta oba sogo
vornika trmasto ostala na začetnih stališčih. So
cialisti podčrtujejo zvestobo petstrankarski koalici
ji, as Craxijem predsednikom .vlade do izteka 
zakonodaje, torej brez časovnih terminov. Demokri
stjani pa takoj zahtevajo zase predsedstvo vlade 
in če tega trenutno ni mogoče dobiti, so pripravlje
ni podpreti socialističnega tajnika le do odobritve 
finančnega zakona, to se pravi samo do konca leta. 
V skrajnem primeru bi De Mita podprl Craxija do

leta 1988, a le pod pogojem, da bi nato socdalisti 
do leta 1993 podprli sedanjo koalicijo s predsedni
kom vlade KD, kar pa je PSI skupno z ostalimi 
laično-socialističnimi silami že odločno zavrnila. Ko
mu bo Cossiga poveril mandat je skoraj nemogoče 
napovedati, tudi zato, ker ima predsednik republike 
na razpolago precej možnosti. Za mandatarja za 
sestavo nove vlade se je včeraj presenetljivo samo- 
kandidiral Spadolini, ki je imel vrsto sestankov s 
tajniki strank in s samim Cossigo, čeprav s teh 
srečanj ni prišlo jasnih indikacij kako razrešiti 
vladno krizo. Republikanski tajnik je vsekakor 
bolj sprejemljiv za demokristjane kot za Craxi- 
ja, s katerim je bil v bližnji preteklosti večkrat 
v sporu. Na papirju imajo največ možnosti ne
kateri demokristjanski voditelji, začenši s Forla- 
nijem, Andreottijem in samim Fanfanijem. Prvi 
je znan kot velik posredovalec med Craxijem in 
De Mito, morebitni mandat zunanjemu ministru 
pa bi pomenil, da hoče Cossiga za vsako ceno 
preprečiti predčasne volitve in za dosego tega ci
lja išče tudi morebitno podporo komunistov. Pred
sednik senata pa bi v teh političnih razmerah 
lahko kvečjemu sestavil »počitniško« vlado, ki bi 
prižgala zeleno luč predčasnim volitvam, verjet
no že oktobra. Ni izključeno pa, da bo predsednik 
republike spet poklical na Kvirinal socialističnega 
voditelja ali pa nasprotno poskrbel za velika 
presenečenja ter poveril mandat za sestavo no
ve vlade bivšemu guvernerju narodne banke Car- 
liju ali pa celo sedanjemu zakladnemu ministru, 
demokristjanu Gorii.
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MOSKVA — Francija in Sovjetska 
zveza sta pripravljeni sodelovati v 
borbi proti mednarodnemu terorizmu, 
vendar imata različne poglede tako 
na vzroke kot na sredstva, ki naj 
bi se jih poslužili v boju proti te
rorizmu. To je eden od zaključkov 
pogovorov med francoskim predsed
nikom Matterrandom, ki je trenutno 
v Moskvi in generahiiim tajnikom KP 
SZ Gorbačovom.

Francoski predsednik Mitterrand in 
sovjetski voditelj Gorbačov sta ob 
koncu 3-dnevnih pogovorov soglašala, 
da je vprašanje mednarodnega tero
rizma treba reševati s posvetovanji 
na ravni zunanjih ministrov.

Ni pa bilo nobenega napredka gle
de vprašanja jedrskih poskusov in 
niti glede vprašanja izstrelkov sred
njega dometa v Evropi. Sovjetska 
zveza priznava Franciji pravico, da 
razpolaga s svojo obrambno jedr
sko silo, ne gre pa pozabiti, da si 
SZ prizadeva za odpravo vseh jedrskih 
izstrelkov iz Evrope.

Na vprašanje ali bo francosko-sov- 
jetski vrh prispeval k uresničitvi dru
gega sestanka med Reaganom in 
Gorbačovom je glasnik sovjetskega 
zunanjega ministra dejal, da gre za 
povsem ločeni vprašanji in da na 
vsak način sleherni sestanek na vr
hu prispeva k popuščanju napetosti 
v mednarodnih odnosih. Kakorkoli že, 
je še dejal, je Sovjetska zveza na
klonjena ponovnemu sestanku med 
Reaganom in Gorbačovom.

SVP nasprotuje 
nemščini v vrtcih

BOČEN - Učenje _ nemškega jt 
ka v italijanskih otroških vrtcih pr- 
stavlja »nevarnost za nemško etn 

^ otroke«. Tako je izjavil \ 
celnik skupine južnotirolske ljudi 
stranke ” bocenskem občinskem svi 
Siegfried Brugger. To stališče je 
lo izrečeno ob koncu razprave 
resoluciji, ki ja je predložila skupi 
MSI in. v kateri je obvezovala t 
črnski odbor, naj poseže pri boa 
ski pokrajini, da omogoči Italijan, 
narodnostni skupini eksperimenta 
Pouk nemščine z namenom, da ob 
ci v predšolskem pouku asimilin 
dvojezičnost.

Stališče južnotirolske stranke je po~ 
vzročilo razburjenje v dvorani, kajti 
številni svetovalci so očitali nedo
slednost skupini SVP, češ da po eni 
strani zahteva popolno dvojezičnost. 
Po drugi pa se protivi učenju dru
gega jezika že v otroških letih. Si- 
cer pa je prišlo tudi v nemški stran
ki do razlik, saj so se brije njeni sve
tovalci vzdržali, medtem ko so ostali 
glasovali proti resoluciji. Vzdržali so 
se tudi predstavniki večjih vsedržav
nih strank, medtem ko so za resolu
cijo — ki je bila zavrnjena — gla
sovali poleg neofašistov še predstav
niki PLI, PRI in stranke upokojencev.

V Zahodni Nemčiji se je končalo šestmesečno zatišje

RAF ubila prof. Karla Heinza Beckurtsa 
odgovornega za raziskave pri Siemensu

MuNCHEN — Rote Armee Fraktion 
je včeraj v bombnem atentatu pri 
Miinchnu (Ob©rdiIl) ubila odgovorne
ga za raziskave in proizvodnjo pri za- 
hodnonemškem elektronskem koncer
nu Siemens prof. Karla Heinza Be
ckurtsa in njegovega šoferja Eckarta 
Gropplerja. To je prvi atentat po šest
mesečnem premoru, ki je že zaskr- 
bljal zahodnonemške varnostne sile, 
saj je bilo na dlani, da se je RAF le 
potuhnila, da je urejala svoje vrste 
in da ni izginila z zahodnonemškega 
prizorišča kot so nekateri upali. Še 
več, včerajšnji atentat predstavlja 
pravi tehnološki kakovostni skok, 
pred katerim ni varnostnih sistemov.

Karl Hainz Beckurts se je peljal 
v blindiranem avtomobilu, ki pa ni 
preprečil, da bi daljinsko sprožen pe
klenski stroj povzročil najhujše. To 
seveda do skrajnosti zaskrblja zahod
nonemške preiskovalce, saj so se do 
sedaj takih metod posluževali le ba
skovski, irski in libanonski teroristi,

medtem ko je RAF rabila izključno 
tempirane bombe. Preiskovalce prav 
tako zaskrblja dejstvo, da je RAF 
prevzela odgovornost v imenu koman
dosa »Mara Cagol«. Zahodnonemški 
teroristi so torej izbrali ime rdeče bri- 
gadistke, ženg ustanovitelja rdečih 
brigad Renata Curcia, ki je padla v 
spopadu s karabinjerji junija 1975. 
Preiskovalcem ni še jasno, ali to po
meni, da sta obe teroristični organi
zaciji premostili ideološka razhaja
nja, ali pa je izbira imena le odraz 
spoštovanja do padle teroristke.

Vsem pa je jasno, da ni bila izbira 
žrtve naključna. Beckurts je bil nam
reč angažiren poleg drugega tudi za 
ameriški vesoljski ščit SDI in za fran- 
cosko-evropsko Eureko. Teroristi so 
torej napadli znanstveno-industrijske 
povezave ZRN z Zahodom. Njegovo 
ime je bilo na seznamu drugih tisoč 
imen, ki so jih pred meseci odkrili v 
nekem skrivališču RAF v Frankfurtu.

Grob poseg čilske policije
SANTIAGO DE CHILE — Medtem ko se stopnjujejo protesti in obtožbe 

na račun čilske diktature (tudi na mednarodni ravni) zaradi žrtev, ki jih je 
povzročila represija Pinochetovega režima ob priložnosti zadnjih splošnih 
stavk (predvsem zaradi grozne smrti mladega fotografa in njegove tovari- 
šice, ki so ju vojaki žive zažgali) se je tudi notranji spor med vlado in 
opozicijo močno segrel.

Čilske varnostne sile so včeraj s solzilci razpršile nad 3 tisoč oseb, ki 
so se udeležile pogreba mladega fotografa. Neredi so izbruhnili ko je sku
pina demonstrantov hotela fizično obračunati s policajem, ki je sledil pogrebu.

Eksplozija raznesla policijsko 
poveljstvo v središču Pariza
PARIZ — Bombni atentat je včeraj popoldne povsem razdejal 4. in 5. 

nadstropje poslopja, v katerem so uradi policijskega poveljstva v Parizu. 
Neznanci so podtaknili peklenski stroj, v katerem je bilo kakih 10 kilogramov 
eksploziva v stranišča urada za boj proti organiziranemu kriminalu. Huda 
eksplozija je poslopje stresla do temeljev, morah pa so zabeležiti tudi smrt 
Policijskega inšpektorja, medtem ko je kakih 20 oseb bilo ranjenih, od teh 
so tri v smrtni nevarnosti.

Italija in Jugoslavija pred odločilnima bojema
BRANKO LAKOVIČ

MUNDOBASKET

ESPANA86
tudi za Jugoslovane 
deč po dosedanjih

TENERIFE, MALAGA — Do konca 
izločilnega dela svetovnega košarkar
skega prvenstva v Španiji nas loči 
le današnje kolo. Italija in Jugosla
vija sta bili tudi v včerajšnjem! kolu 
uspešni (azzurri so premagali ZRN, 
plavi pa Argentino) in tako sta obe 
reprezentanci na vrhu lestvice v svo
jih skupinah. Italijani in Jugoslova
ni pa bodo imeli danes odločilni sre
čanji za nadaljnji potek tega SP. 
Azzurri bodo igrali proti Američanom 
in novi točki bi bili zlata vredni v 
polfinalni skupini. Enako velja seveda 
, ki bodo zdaj igrali proti Kanadi. So- 

nastopih (in tudi po včerajšnjem

proti Argentini) pa je zaskrbljenost v jugoslovanskem 
taboru pred drevišnjo tekmo proti Kanadčanom povsem 
upravičeno. Tudi proti Argentini so namreč plavi igrali 
povprečno in čosič je moral v drugem polčasu celo 
poslati na igrišče lažje poškodovanega Dražena Pe
troviča, saj je bila Jugoslavija v prvem delu tekme proti 
požrtvovalnim temperamentnim Argentincem v hudih te
žavah.

Azzurri bi lahko danes tudi končali odločilni del brez 
poraza. Sinoči so sicer s težavo spravili Zahodne Nemce, 
toda tudi Američani niso blesteli. Le s točko razlike so 
namreč premagali Portoričane. Za veliko presenečenje 
je včeraj poskrbela Avstralija, ki je premagala favo- 
rizirani Izrael. Za las se je podvig izmuznil simpatičnim 
Malezijcem, ki so po ogorčenem boju izgubili proti No
vi Zelandiji le z dvema točkama razlike. Danes bomo 
torej ^zvedeli za vse potnike v Barcelono in Oviedo. Ni 
izključeno, da bo prav v zadnjem izločilnem kolu prišlo 
se do nekaterih presenečenj.
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Cena bencina
nespr emen j ena
RIM — Bencin se kljub po

cenitvi petrolejskih proizvodov na 
mednarodnem tržišču, ne bo po
cenil. To je sklenila vlada na 
včerajšnji kratki seji, ki jo je 
vodil Forlani. Na sinočnji seji 
so povečali obdavčitev bencina 
za 8,43 lire pri litru, tako da 
bo prodajna cena bencina ostala 
nespremenjena. Plinsko olje za 
prevozništvo pa se bo celo po
dražilo. Vlada je namreč po
večala obdavčitev pbnskega olja 
za 16,91 lire pri litru, kar po
meni, da se bo oena vrnila na 
raven pred zadnjo pocenitvijo, 
ki stane od danes 632 lir za li
ter. Pač pa se je danes pocenilo 
plinsko olje za ribolov (od 287 
na 276 lir za liter) in za kme
tijstvo (od 313 na 301 liro). Prav 
tako se je pocenil bencin za 
kmetijstvo (od 231 na 222 lir za 
liter).

Skrhano ravnotežje na vsedržavni ravni odprlo pot polemikam

Težave v petstrankarski koaliciji se odražajo 
tudi na sestavo odborov v krajevnih upravah

RIM — Vladna kriza je močno zamajala pet- 
strankarsko zavezništvo tudi na krajevni ravni, 
predvsem v tistih upravah, ki so bile do lanskih 
upravnih volitev v rokah levičarjih koalicij, sad 
sodelovanja komunistov in socialistov. Odnosi med 
KD in PSI niso bili v resnici nikoli idilični, pet- 
strankarska večina za vsako ceno pa je bila neke 
vrste politični davek, ki so ga morali socialisti 
plačati De Miti v zameno, da je Craxi lahko še 
dalje ostal v paiači Chigi. Sedaj se je to ravno
težje razbilo in cdprlo pot polemikam in sporom, 
ki se začenjajo pojavljati tako v velikih mestih, kot 
tudi v manjših občinah, kjer so bili demokristja
ni in socialisti hočeš nočeš primorani živeti »pod 
isto streho«.

V tem okviru je najbolj zgovoren primer rim
ske občinske uprave, kjer sta KD in PSI na robu 
dokončne razporoke in kjer je demokristjanski žu
pan Signorello (eden izmed zvestih delfinov zuna
njega ministra Andreottija) že nekaj mesecev v hu

di polemiki z nekaterimi ksrogi svoje stranke in, 
kar je najhujšei, tudi v stalnem sporu z Vatika
nom. če bo prišlo do predčasnih političnih volitev 
bodo morali skoraj gotovo na volišča tudi rimski 
občani, ki so prav pred letom dni izrekli nezaupni
co napredni večini, ki je upravljala mesto celih 
deset let. Na »prepihu« pa je v teh dneh tudi milan
ska občina, a ne zaradi sporov znotraj vladne 
koalicije, ampak zaradi hudih nesoglasij v sociar 
lističnih vrstah. V krajevni federaciji PSI je nam
reč že več mesecev v teku ostra bitka med pristaši 
župana Tognolija in pristaši Craxijevega svaka 
Pilitterija, ki se je sam kandidiral za župana. 
Tognoli se pred upravnimi volitvami ni hotel izja
sniti o bodočih zavezništvih PSI, medtem ko se je 
njegov tekmec Pilitteri takrat jasno izrekel za 
nadaljevanje sodelovanja s komunisti. Sedaj pa bo 
skoraj gotovo izvoljen za župana z demokristjani 
v upravi, pri čemer ni težko napovedati, pa se 
milanski občini ne obeta trdna stabilnost.

Če izvzamemo Neapelj, ki je že vrsto let brez 
stabilne občinske uprave in kjer bodo v kratkem 
skoraj gotovo spet volitve, je »strateški« cilj pet- 
strankarske koalicije, za katerega se je ogreval 
sekretar KD, v veliki krizi. Mnoge uprave, ki so 
nastale po vzoru rimskega zavezništva, so sedaj 
na nitki, zato je v primeru predčasnih parla
mentarnih vohtev pričakovati »verižne reakcije« tu
di na krajevni ravni in torej marsikje tudi pred
časne upravne volitve.

Bolj sproščeno pa je politično vzdušje na Sici
liji, kjer so si bili do včeraj demokristjani in so
cialisti v laseh in kjer sta se med volilno kampanjo 
De Mita in Craxi večkrat ostro zmerjala. Otok bo 
skoraj gotovo še dalje upravljala dosedanja pet- 
strankarska večina, deželni skupščini bo predsedo
val »sicilski Craxi« Lauricella, predsednik deželne 
vlade pa bo demokristjan Nicolosi, ki je med 
najbolj tesnimi sodelavci Ciriaca De Mite.

SANDOR TENCE

Zmešnjava glede vprašanja 
verouka

RIM — Po prvih podatkih ministrstva za šolstvo se 
je za verouki odločilo 95 odstotkov učencev osnovnih 
šol in vrtcev, 98 odstotkov nižješolcev ter 94 odstotkov 
med dijaM višjih srednjih šol. Osnovnošolskih učiteljev, ki 
so pripravljeni poučevati verouk, je 71 odstotkov. To so 
podatki, ki jih je ministar Falcucci posredovala senatni 
komisiji v odgovor na pripombe in vprašanja raznih po
litičnih skupin. Poleg tega je poudarila, da so določila 
novega konkordata omejevala možnost za rešitev proble
ma in da je sklep o alternativnih dejavnostih v nadome- 
stitelv verouka izšel iz široke parlamentarne razprave. 
Minister se je tudi obregnil, češ da je ta argument postal 
le povod za polemike. Glede na to, da je deželno upravno 
sodišče za Lacij odredilo neveljavnost ministrskih okrožnic 
za osnovno šolo in vrtec, je Falcuccijeva izjavila, da je 
ta odlok nejasen, dokler se ne bo o tem izjavil državni 
svet ker so vse okrožnice tesno povezane med seboj. Za
gotovila je, da se bo zavzemala za vse sklepe in ukrepe, 
ki so potrbni za razčiščenje problema, komaj stopi v ve
ljavo dokončna razsodba.

Po mnenju parlamentarca Chiaranteja (KPI) so te 
izjave le »potrdile obstoječo zmešnjavo«. Zato je v imenu

na šolah
stranke predlagal, naj sa uresničenje novih pravil prenese 
na naslednje šolsko leto, vsaj kar se tiče otroških vrtcev. 
Med tem časom bi primemo definirali zakonska določila. 
Verouk naj dobi pravo mesto v umiku, da bo izbor 
predmeta lažji ter da bo možnost nadomestnih predmetov 
resnična. Chiarante je še podčrtal, da je število učencev, 
ki ne bodo obiskovali verouka (po njegovem mnenju se 
je število teh občutno zvišalo) »dokaz, kako ta izbor ni 
bil sprejet kot neki ideološki referendum«.

Tudi predsednik komisije za šolstvo, liberalec Valitutti 
je potrdil zahtevo liberalne stranke!, da se prenese za 
leto dni uveljavitev novega sistema. Opozoril je, da so 
rezultati pokazali, kako so starši in učenci potrdili status 
quo. Valitutti je spomnil tudi na obvezo zbornice, ki je 
zagotovila izbor med »znanimi in definiranimi« alterna
tivami.

Socialist Covatta je zagovarjal Falcuccijevo: konkor
dat predvideva samo izbiro za verouk ali brez verouka, 
vendar ni govora o nadomestnih predmetih.

Falcuccijeva je še sporočila, da ne bo problemov s 
poučevanjem nadomestnih predmetov na osnovnih šolah; 
dodatni izdatki bodo verjetno potrebni le za otroške vrtce.

Geoffrey Howe v Lusaki

Zbrani podpisi za referendume o sodstvu
RIM — Za referendume o sodstvu so v vsej 

Italiji zbrali več kot 700 tisoč podpisov, ki so jih 
včeraj predložili kasacijskemu sodišču. To so na 
tiskovni konferenci sporočih tajnika radikalne in 
liberalne stranke Negri in Altissimo ter podtajnik 
socialistične stranke Martelli. Slednji je poudaril 
nujnost, da ostane stališče vlade »nevtralno« do 
tega vprrašanja, saj nihče ne postavlja v dvom 
vladne politike na področju sodstva. Če mora priti 
do soočanja, mora to potekati med predlagatelji re
ferendumov na eni in drugimi političnimi silami na 
drugi strani. Martelli je vsekakor izključil možnost, 
da bi obstajale povezave med to pobudo in sedanjo 
vladno krizo ter da bi lahko te pobude privedle do 
hudih sporov med političnimi silami. Podtajnik so
cialistične stranke je tudi kritiziral tiste politike

ki z zamudo hlinijo, da želijo popraviti zakonodajo 
z očitnim namenom, da preprečijo referendume. 
Seveda je bil Martelli zelo kritičen do »velikih kon
fesionalnih strank levice in sredine«, kjer se, po 
negovi oceni, pojavlja reakcionarna miselnost in je 
dodal, da očitno danes demokracija, državljanov 
deluje, demokracija strank pa deluje v nekoliko 
manjši meri.

Tajnik liberalne stranke Altissimo je dejal, da 
ni nobenih predsodkov do morebitnih rešitev, do 
katerih bi prišlo v parlamentu vendar je dodal, da 
te rešitve ne smejo biti zasilne ali površne, ampak 
morajo vsebovati celovit odgovor na problematiko, 
ki jo zastavljajo predlogi o referendumih.

Tajnik radikalne stranke Giovanni Negri je po

udaril, da gre za izredno pobudo in je kritiziral 
tako državno radiotelevizijo kot tudi zasebne po
staje, ker sploh niso poročale o tefi pobudi, prav 
tako pa ni skoparil s kritikami na račun časopisov. 
Ob tem pa je Negri z zadovoljstvom ugotovil, da je 
kampanja za zbiranje podpisov sprožila razpravo v 
sodstvu samem ter je sam predsednik republike 
v svojem govoru ob dnevu republike poudaril po
trebo po reformah na področju sodstva. Končno pa 
je Negri napadel tajnika republikanske stranke 
Spadolinija, kateremu je očital, da piogojuje nasta
nek vlade s predhodnim medstrankarskim dogovo
rom, na osnovi katerega naj bi preprečih referen
dume. Radikalci pa vztrajajo, da je treba piriti do 
glasovanja, kler so to jasno pokazali volivci s Svo
jimi podpisi.

NAIROBI — Z včerajšnjim obiskom 
in pjogovori v zambijskem glavnem 
mestu Lusaki je britanski zunanji 
minister Geoffrey Howe začel turne
jo pa treh državah Juga Afrike, v 
prihodnjih dneh bo namreč obiskal 
še Zimbabve in Mozambik. Predvi
dena pot v Pretorio je za zdaj od
ložena px) mnogih zapletih na raz
ličnih straneh.

Howe ni prišel v Lusako samo kot 
britanski zunanji minister, temveč 
tudi kot glasnik EGS. Večina opazo
valcev pa meni, da je sedanja mi
rovna pjobuda obsojena na propad 
vsaj glede možnosti, da bi Pretoria 
spremenila svojo px>litiko rasne di
skriminacije, saj Howe nima sredstev 
prisile. V glavnem bo skušal le po
miriti južnoafriške sosede.

Na sliki (telefoto AP): Howe z zam
bijskim predsednikom Kaondo.

Končuje se obisk kitajskega gosta v Sloveniji

Pogovori Zhao Ziyanga 
z gospodarstveniki SRS

LJUBLJANA, PORTOROŽ - Predsednik državnega 
sveta LR Kitajske Zhao Ziyang se je včeraj s člani de
legacije pogovarjal v Ljubljani, v delovni organizaciji 
Smelt s slovenskimi gospodarstveniki.

Kot so poudarili, so dosedanji stiki dali dobre rezul
tate in postavili trdne temelje za razširitev gospodar
skega sodelovanja, še zlasti na področju industrije, pro
meta, farmacije, znanstveno-tehničnih raziskovanj in tu
rizma. Kitajski premier je pokazal še posebno zanima
nje za sodelovanje z delovnimi organizacijami Smelt, 
Iskro, Gorenjem in Emono in še nekaterimi drugimi, ki 
so na kitajskem že dosegle ugled dobrih poslovnih part
nerjev. i

V razgovorih so tudi poudarili, da obstojajo vsi po
goji za sodelovanje na višji ravni in za uresničevanje 
skupnih načrtov, še zlasti za skupon kitajsko-jugoslo- 
vanski nastop na tretjih tržiščih.

Kitajska delegacija s premierom Zhaom Ziyangom na 
čelu se je nato napotila na Slovensko obalo, kjer so 
obiskali Luko Koper, si ogledali pristaniške naprave in 
se z ladjo odpeljali v turistično naselje Bernardin. Po 
ogledu hotelskih objektov so gostom iz Kitajske pri re
dili svečano kosilo.

Zvečer se je predsednik kitajske vlade v Ljubljani 
sestal s predsednikom predsedstva SR Slovenije Fran
cetom Popitom. V pogovoru sta namreč pozornosti na
menila možnostim za razširitev sodelovanja med Slo
venijo in Kitajsko, (dd)

□ DUNAJ — Avstrijski predsednik Kurt Waldheim je 
včeraj izjavil, da vsaj leto dni ne bo šel na obiske v 
tujino, ker se bo v začetku svojega mandata v največji 
meri piosvetil notranjim problemom dežele. V resnici, 
ugotavljajo v političnih krogih, Waldheim ne bo šel v 
tujino zaradi polemik v zvezi z njegovo vojaško prete
klostjo.

Tehnološka revolucija 
na brionskem srečanju

BRIONI — S sprejetjem sklepnega dokumenta se je 
včeraj končalo dvodnevno mednarodno srečanje o »novi 
tehnološki revoluciji in državah v razvoju«. Ob koncu 
zadnje seje je predsedujoči Miloš Minic poudaril, da so 
rezultati brionskega sestanka presegli pričakovanja in da 
bo to srečanje koristno pri izgradnji stališč in reševanju 
kompleksa tehnologije, ki je težaven in dolgoročen pro
blem. Poleg vlad držav udeleženih bodo s priporočili 
zborovanja seznanili tudi osmi vrh neuvrščenih v Ha- 
rareju.

Visoki vladni junkcionarji in strokovnjaki trinajstih 
držav Evrope, Azije, Afrike in Latinske Amerike priča
kujejo, da bo vrh neuvrščenih v Harareju preučil tudi 
vprašanje globalne tehnološke preobrazbe in njenih po
sledic ter sprejel akcijsko usmeritveni pristop k reše
vanju tehnoloških problemov. Prav tako bi bilo treba 
preučiti možnost organiziranja sestanka ministrov za 
varnost in tehnologijo, z namenom poglobitve medseboj
nega tehnološkega sodelovanja neuvrščenih in drugih 
držav v razvoju.

Udeleženci brionskega srečanja so opozorili, da teh
nološke razlike med razvitimi in državami v razvoju 
grozijo, da bodo odprle globok in dolgoročen civilizacij
ski prepad med tema dvema skupinama držav.

To vodi k še večji polarizaciji med Severom in Jugom 
in utegne imeti resne posledice za prihodnji razvoj sve
ta zaradi blokovske delitve.

Tehnološka revolucija grozi, da bo vloga držav v raz
voju potisnjena na obrobje, njihove znanstveno-tehnolo- 
ške zmogljivosti pa niso zadosten temelj za oblikovanje 
avtentičnega tehnološkega razvoja. Države v razvoju 
morajo zato poskušati sprejeti nove obrazce za tehno
loško preobrazbo — ki naj bi sprejala spremembe na 
nacionalnem in mednarodnem področju. Poleg tega mo
rajo države v razvoju temeljiteje oceniti razvojne zmo
gljivosti možnosti novih tehnologij, kar bi lahko dosegli 
z njihovim intenzivnejšim medsebojnim sodelovanjem.
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Predsednik deželnega odbora Biasutti 
se je sestal z upravitelji Nadiških dolin

ŠPETER Predsednik deželnega odbora Biasutti se je 
te dni srečal z upravitelji Nadiških dolin. Biasuttija sta 
spremljala deželni odbornik za krajevne ustanove Bertoli in 
svetovalec Specogna. Osrednja tema pogovorov je bila po
zornost, ki jo deželna uprava posveča hribovitim predelom 
v Furlaniji-Julijski krajini s posebnim poudarkom na speci
fične načrte, ki jih je v ta namen izdelala.

Predsednik Gorske skupnosti Nadiških dolin Chiabudi- 
ni se je podrobneje poglobil v krajevno problematiko, zlasti 
kar zadeva odnos med deželno upravo in Gorskimi skup
nostmi, seveda gre tu za upravni odnos, ter specifične teri
torialne probleme, zlasti z ozirom na posvetovanja, ki so 
pred časom že stekla med obema zainteresiranima strane- 
nia. Chiabudini je dejal, da vlada v krogih Gorske skupnos
ti veliko pričakovanje, obenem pa tudi precej nezaupljivos
ti, zaradi novega zakona o decentralizaciji, bolj optimistič
no pa je gledanje na nova pravila o obmejnih področjih, 
med katera spadajo tudi Nadiške doline. Prav tako bi bilo 
treba urediti, tako meni Chiabudini, pravila o smotrnem 
pogozdovanju teritorija. Pri tem je treba tudi upoštevati 
dejstvo, da je Gorska skupnost Nadiških dolin med prvimi 
sestavila svoj razvojni načrt.

V zvezi s specifičnimi potrebami celotnega teritorija je 
Chiabudini povedal, da si od deželne uprave pričakuje čim
prejšnje ukrepe za ovrednotenje Matajurja, kar naj bi po 
prvih računih stalo približno dve milijardi lir. Nove struk
ture bi omogočile turistični razvoj tega kraja, za kar je 
dežela pred časom že nakazala določeno vsoto. Na svoj 
račun naj bi prišel tudi proizvodni sektor, zlasti še obrtniš
tvo, kar bi omililo pereči problem brezposelnosti.

Problemi, s katerimi se sooča prebivalstvo Nadiških do- 
hn m seveda tudi njihovi upravitelji, so številni, niso pa 
nerešljivi. Študentski dom v Špetru, na primer, še vedno 
čaka na upravno ureditev, kljub temu pa bodo tu v krat
kem začeli s poklicnimi izobraževalnimi tečaji za gostinske 
delavce, ki jih prireja Deželni zavod za poklicno izobraže
vanje. Ostali, bolj praktični problemi pa gredo od ureditve 
vodovodnega in električnega omrežja do ureditve cest in

pravilnega zaznamovanja gorskih poti. Manjšo, pa vendar 
zelo človeško težavo povzroča zaprtje nekaterih manjših 
trgovinskih objektov v odročnih krajih, ki so zlasti za sta
rejše prebivalstvo nepogrešljivi. Chiabudini je na ta račun 
predlagal, da bi spremenili prvotno funkcijo šolskih avto
busov, ki naj bi odslej krili tudi potrebe starejšega dela 
prebivalstva in zavzeli nekakšno večnamensko funkcijo.

Na srečanju, ki so se ga udeležili tudi številni politični 
predstavniki in župani, so prišli na dan še drugi problemi, 
seveda iz najrazličnejših zornih kotov. Biasutti je tako svoje 
odgovore po potrebi usmerjal na praktično plat v mejah 
izvedljivosti. Dejal je, da deželna uprava ne more kriti vseh 
stroškov in finančnih bremen, ki bi jih vsa načrtovana dela 
zahtevala, lahko pa priskoči na pomoč z najrazličnejšimi 
olajšavami. Kar se decentralizacije tiče, je Biasutti poudaril, 
da je pri tem koraku potrebna velika potrpežljivost, saj ga 
ni mogoče narediti skokovito, temveč postopoma, brez pre
nagljenosti. Na prvem mestu bi bilo treba, po Biasuttijevem 
mnenju, preurediti zemljepisni oris Gorskih skupnosti, ki bi 
ga lahko razdelili na dva velika komprenzorija: enega za 
severni predel Furlanije, drugi pa naj bi zaobjemal zgolj 
Nadiške doline. Njihova specifičnost namreč narekuje dru
gačne načrte in posege.

Biasutti se je nadalje zaustavil pri problemu turistične 
poživitve Nadiških dolin in, kot že rečeno, neposrednega 
območja Matajurja. Njegova zemljepisna lega je namreč 
kot nalašč za zimski turizem, ostaja pa vprašanje, ali bi ta 
omejena oblika turizma lahko krila vse stroške, ki bi nastali 
pri urejanju in gradnji vseh potrebnih struktur, ki jih so
dobna smučišča zahtevajo. Vsekakor je predsednik deželne
ga odbora zagotovil čimprejšnjo rešitev nekaterih drugih, 
obrobnejših problemov, kot so odkup s strani kake deželne 
ustanove rojstne hiše Ivana Trinka ter ureditve sezonskega 
poljedelstva.

Ob zaključku svojega posega se je Biasutti zaustavil pri 
problemu jezikovne zaščite manjšin, vendar je poudaril, da 
je za rešitev tega problema potrebna zlasti politična volja 
in jasnost na širši ravni.

SPORED PIRANSKIH
GLASBENIH VEČEROV

V Križnem hodniku

V petek, 11. julija 
ob 21. uri

KONCERT BAROČNE GLASBE
nastopajo: VERONIKA, IGOR in
CIRIL ŠKERJANC ter ANDREJ JARC 
(Vivaldi, Corelli, Hdndel)

v petek, 18. julija 
ob 21. uri

CHOPINOV VEČER
KEMAL GEKIČ - klavir

v petek, 25. julija 
ob 21. uri

ARCADIA TRIO (klavirski trio)
(Šostakovič, Beethoven, Schubert)

v petek, 1. avgusta 
ob 21. uri

NARODNE IN UMETNE PESMI
SLOVENSKI OKTET

v petek, 8. avgusta 
ob 21. uri

JUGOSLOVANSKA GLASBA
15. IN 16. STOLETJA
ARS NOVA - ansambel za staro glasbo

v torek, 12. avgusta 
ob 21. uri

MIHA POGAČNIK (violina) 
in EINAR-STEEN NOKLEBERG (klavir)
(Brahms, Bartok, Beethoven)

v petek, 29. avgusta 
v stolni cerkvi

DUNJA SPRUNK (sopran),
TOMAŽ LORENZ (violina), MAKS STRMIČNIK 
(orgle)
(Frescobaldi, Fesch, Parceli, Marc Antonio da 
Bologna, Hdndel, J. S. Bach, Stamiz

Poziv bivšim
političnim
zapornikom

KOPER Od predsednika obal- 
nokraškega medobčinskega sveta 
ZZB NOV smo prejeli poziv bivšim 
političnim zapornikom posebnega 
inšpektorata javne varnosti v Trstu ( 
Ispettorato speciaie di pubblica si- 
curezza v Ul. Bellosguardo ), ki ga v 
celoti objavljamo.

V letih 1941-1945 je deloval v Trstu 
Ispettorato speciaie di pubblica sicu- 
rezza pod vodstvom dr. Guelija in 
zloglasnega dr. Gaetana Collottija, ki 
je kmalu postal znan mučitelj, s svoji
mi izbranimi agenti, številnih protifa- 
šistov in partizanov. Inšpektorat je bil 
ustanovljen, da bi uničili protifašistič
no in narodnoosvobodilno gibanje na 
Primorskem. Svoje prostore je imel v 
vili, ki je bila prirejena posebno za to. 
Ta je dobila žalosten vzdevek "Villa 
triste ', kraj strahotnih muk, tragičnih 
usod in neskončnih zasliševanj nesreč
nikov, ki so padli v roke Collottijevim 
agentom.

Z namenom, da bi zbrali podatke o 
političnih zapornikih tega kraja se 
Obalnokraški medobčinski svet ZZB 
NOV Koper, Trg A. Ukmarja 6, Koper, 
obrača do preživelih in svojcev padlih, 
da nam sporočijo naslednje podatke:
~ ime in priimek ter sedanje bivališče:

od kdaj do kdaj so bili zaprti v vili;
v kolikor gre za preminulega svojca, 

uaj navedejo iste podatke.
Prosimo, da podatke pošljete v najkraj- 

sem času. Zbrani podatki nam bodo ko
ristili za popolnejšo evidenco nad temi 
Političnimi zaporniki.

Prispevajte za

»Dijaško matico«

Od četrtka do četrtka

Cigansko poželenje ali: kaj bi bilo, če bi bilo
Šele prejšnji četrtek je - zaradi 12-dnevne stavke 

- tudi italijanski tržaški dnevnik objavil pismo iz
rednega komisarja konzorcija za načrtovani bazov- 
ski sinhrotron. Po protiveljavnih pravilih sprejetem 
sklepu tržaškega občinskega odbora je komisarjev 
udarec s pestjo po mizi v izvirnem jeziku pisma še 
bolj grob: "...e deciso, il sincrotrone si fara... cioe sul 
Carso presso Basovizza4'. Toda po tistem našem od
mevu (konec prejšnjega meseca) na komisarjevo 
prevzetnost in prav takem, sumljivo bliskovitem, 
občinskem sklepu, smo prejšnji ponedeljek zvedeli, 
da se je s strani nasprotnikov občinske uprave 
oglasila odločna zahteva po preklicu odborovega 
sklepa. Poleg komisarjevega pisma je isti dnevnik 
objavil najprej pismo tržaške veje ugledne svetov
ne ekološke organizacije WWF s poudarkom, da na
sprotuje gradnji sinhrotrona izven predvidenega 
raziskovalnega območja in da se bo uprla "zelo hu
demu odvzemu 45 ha". V nedeljo je sam komisar 
sporočil javnosti, da niti on sam ni navdušen s "T- 
8". Znani tržaški profesor in navdušen pristaš grad
nje sinhrotrona pa je dopisniku koprskega dvakrat- 
tedenskega glasila Socialistične zveze na vpraša
nje, ali so spor z domačini rešili, odgovoril: "'Mislim, 
da smo. Vedno se pojavijo norci, ki gredo delat 
neumnosti..." (Sicer pa je sam komisar zapisal, da je 
za sinhrotron potrebnih samo 15 ha - zdaj pa jih 
hoče razlastiti kar 45 z izgovorom na park s krom
pirjem. - Je postala razlaščevalna slast in strast za
res tako nezajezljiva?) Omenjeni dnevnik je istočas
no s pismom objavil izjavo samega predsednika 
vlade o "najboljših in solidnih odnosih z Jugoslavi
jo": "Do teh odnosov držimo zelo mnogo in jih na
meravamo ohraniti in vrednotiti v interesu stabil
nosti in popuščanja napetosti na svetu", je natisnje
no z izredno velikimi črkami. Zato ne bi smelo biti 
dvoma, da niti sporna razlaščevalna lokacija za 
sinhrotron takih odnosov ne bi smela kaliti, saj bi 
jih nesporna lokacija utegnila celo okrepiti spričo 
že obstoječih stikov z mednarodno uglednimi znan
stvenimi zavodi v Ljubljani, Zagrebu in pri Beogra
du, Stefan, Baškovič in Kidrič.

Prav ta predsednikova simpatična izjava nam 
prihaja pred oči v dneh, ko se spominjamo letošnje 
66. obletnice nepozabnega 13. julija - prihodnjo ne
deljo - ko nam je "maledetto Toscano št. vojo tolpo 
požgal v mestu Narodni dom. Skoraj vsak dan hodi
mo mimo tiste prelepe palače v Ulici F. Filzi in 
ugotavljamo, da je že dolgo, predolgo zapuščena, 
da propada, odkar ni več v njej ne hotela ne štu
dentov. Spomnimo pa se tudi De Gasperijevih be
sed na pariški mirovni konferenci pred 40 leti, da 
nas je tisti zločin upravičeno hudo prizadel. Kljub 
temu pa nam dom ni bil vrnjen ne s tedanjo mirov
no pogodbo ne z londonsko spomenico leta 1954. (V 
našem dnevniku nismo nikoli pozabili poudariti, da 
prispevek rimske vlade za sedanji Kulturni dom v 
Ulici Petronio ne pomeni povrnitve požganega.) 
Mar ne bi bila v duhu - zlati preambule - osimske 
pogodbe vrnitev tiste zapuščene palače - seveda v 
stanju vseljivosti?

Pri tem se zavedamo vseh možnih ugovorov - 
tudi takih o kakršnih nismo še nič slišali v doseda
njih devetih oddajah radia Trst A o dokumentih iz 
britanskih arhivov glede pogajanj za londonsko 
spomenico o soglasju v letih 1953-54. Takrat so se 
omenjali vsi požgani domovi in rezultat sta bili le 
tisti dve važni jugoslovansko-italijanski pismi gle
de treh domov. No, naš dnevnik je vedno s trpkostjo 
ugotavljal, da v Londonu niso upoštevali niti bar- 
kovljanskega požganega doma, niti škode barbar
skega protislovenskega pogroma, ki je sledil julij
skemu požigu, niti požganih 200 tisoč knjig Ljud
skega odra, niti škode pogroma v letu 1946 s poži
gom slovenske knjigarne na Korzu itd., da legalne 
kraje goriškega Trgovskega doma niti ne omenja
mo. Ob vsem je bila, najprej v Parizu in nato v 
Londonu, predložena podrobna dokumentacija, o 
kateri bomo morda slišali, ko bodo v podobnih ra
dijskih oddajah na vrsti vsak četrtek še dokumenti 
iz jugoslovanskih arhivov.

Tokrat ne bo odveč omeniti še predloge o vklju
čevanju v bodoči globalni zaščitni zakon vrnitev z 
londonskim sporazumom vrnjenega - a še ne ne-

prevzetega - svetoivanskega narodnega doma, po
žganega pred 65 leti. Mar bi ga hoteli sedaj ponov
no vračati, medtem ko ga - vsaj dvoriščni del - 
uporabljajo že več let pripadniki kroga najmočnejše 
vladne stranke? - Nehote se pri tem spomnimo tiste
ga Cigana, ki je vandral po Balkanskem in Apenin
skem polotoku in ob pogledu vsakega lepega konja 
vzklikal in vzdihoval:

»Eh! da bi ga le mogel ukrasti! Pa prodati! In 
zopet ukrasti... in vnovič prodati...«

Že dolgo Cigani niso več Cigani, ampak Romi 
(namesto s konji se vozijo z avtomobili), in predsed
nik vlade ni več voditelj KD De Gasperi, temveč je 
voditelj PSI Craxi. A hčerka prvega je v spomin 
nanj zapisala:"Mio padre non era un acceso nazio- 
nalista", v obsežni knjigi (Maria Romana Catti De 
Gasperi:"De Gasperi, uomo solo", A. Mondadori, Ve
rona, VI. edizione 1965, str. 367). Za drugega pa bi - 
če bi poskrbel za poravnavo omenjene škode - zgo
dovina pisala, da je bil res pravi socialist.

Pa pustimo ob strani vedno bolj ali manj jalovo 
ugibanje o tem, kaj bi bilo, če bi bilo. Bolj zaskr
bljujoča je namreč slutnja, da tradicionalni razlaš- 
čevalec "že zopet škili čez tržaško občinsko mejo", 
kot bi zapisal Jakob Alešovec, zbadljivi satirik in 
duhoviti prednik današnjih slovenskih novinarjev - 
pred enim stoletjem in pol - škili tja nekam v smeri 
Volnika. To in pa, kaj storiti, da odškodnine za raz
laščeno zemljo (zlasti za tisto razlaščeno po nepot
rebnem), ne bodo več v nebo vpijoče krivične kot 
doslej. Da bodo cene vsaj tolikšne, po kakršnih je 
Kontovelcem - po tedanjih tržnih cenah - nesrečni 
mehikanski cesar Maksimilijan plačeval slovensko 
zemljo za svoj edinstveni miramarski park, kot be
remo v najnovejši knjigi, ki sta jo prejšnji petek - 
verjetno ne slučajno - predstavila v mali dvorani 
"Verdija" prav dva tržaška Slovenca: univ. prof. dr. 
M. Pozzetto in dr. Vladimir Vremec. (Un Giardino 
alla riva del mare", Trst, 1986). Kot smo izvedeli v 
torek, denarja ne bi smelo manjkati, sodeč po radij
skih jutranjih vesteh o ustanovitvi sinhrotronske 
delniške družbe v torek. (Bodo delničarji tudi lastni
ki zemlje? O tem je tisto poročilo molčalo).

(Stanislav Renko)

Philipp Vandenberg j

!, Hetera
Iz publike se je zaslišalo nekaj obotavljajočih se vzkli

kov, drugo odobravanje pa se je omejilo na vljudno plos
kanje. Na vsakem drugem kraju bi meščani dvignili zma
govitega vojskovodjo na ramena, ga vriskajoč in zmagos
lavno ponesli skozi prestolnico, toda v Atenah je bilo vse 
drugače. Atenci sicer niso zavračali priznanja Miltiadu - 
prav gotovo ne,- toda zmage ni dosegel on, marveč vse 
ljudstvo. In Atenci so bili globoko nezaupljivi do vsakogar, 
ki je bil videti uspešnejši, vplivnejši in priljubljenejši kot 
vsi drugi. Strah pred tiranstvom, ki se je pred dvema de
setletjema krvavo končalo, je tičal Atencem še globoko v 
kosteh.

Za Miltiada takšen zadržan sprejem ni pomenil razo
čaranja, saj drugačnega tudi ni pričakoval. Ze takrat, pred 
nekaj tedni, ko je na tem kraju pregovoril Atence, da so 
krenili s hopliti proti Maratonu, že takrat si je pridobil le 
neznatno večino. Kako naj prepriča someščane o svojem 
novem načrtu?

Miltiad je začel obotavljajoče: »Mnogi med vami, 
utenski možje, ste na lastne oči videli, da so se izdajalci 
kolenske stvari borili v vrstah barbarov. Prebivalci Parosa 
niso le prostovoljno odprli vrat svojega mesta, marveč so 
za perzijsko ladjevje oborožili tudi lastno triero — kakor

da bi ena ladja v floti 600 ladij res pomenila kakšno okre
pitev za sovražnika.«

»Dol s Parijci,« je zavpil razburjen Atenec, drugi glas 
pa mu je pritrdil: »Paros naj zgori!« Nazadnje je nastalo 
divje kričanje, ljudstvo je zahtevalo maščevanje za ta otok 
iz Kikladov — Miltiades kaj drugega tudi ni pričakoval. S . 
pomirljivimi kretnjami je poskušal utišati ljudstvo.

»Se vam ne zdi,« je nadaljeval, »da bi ravnali neumno, 
če bi uničili Paros, zažgali mesto in se vrnili s potešeno 
željo po maščevanju? Otok je bogat, dragoceni marmor 
njegovih svetlih hribov je vzrok, da je najpremožnejši med 
Kikladi. Zaradi tega, možje iz Aten, bi morali Parijce oble
gati in zahtevati od njih kazen sto talentov. Z vašim pri
stankom bom sam tako dolgo zasedal ta otok, dokler pre
bivalci ne bodo plačali okupnine.«

Mrmrajoče odobravanje nekaterih maloštevilnih je 
pretrgal vmesni klic krepkega mladeniča z imenom Ksan- 
tipos, sina Arifrona iz demosa Kolarga severozahodno od 
Aten. »Če le ne bodo Parijci oblegali tebe!« je vzkliknil 
glasno in vzbudil glasen smeh med udeleženci ljudskega 
zborovanja. »Obzidje tega mesta je visoko in nepremaglji
vo, in če jim barbari niso odvzeli njihovih zalog, lahko 
Parijci mirno počakajo, da bodo oblegovalci odšli.«

»Dajte mi trideset ladij!« je vzkliknil Miltiad razburje
no in njegova bela brada je vzdrhtela, »in če se po štirih 
tednih ne vrnem s sto talenti, lahko na tem kraju zahteva
te od mene obračun.«

Ksantipos je skočil pokonci, stopil poleg vojskovodje 
na govorniški oder in zavpil: »Velja, Miltiad! Če v enem 
mesecu ne boš izpolnil svoje obljube, naj ti sodijo vsi 
možje, ki so danes tukaj in so slišali tvoje besede!«

Za tem je dal pritan znak za glasovanje. Atenci so s 
svojimi tablicami pokazali, da se strinjajo s tem načrtom. 
Miltiad je hitro zapustil ljudsko zborovanje.

Mlad moški, poln energije in čokat, s kritično namr- 
ščenimi tesno skupaj ležečimi očmi, je molče spremljal 
razpravo: Temistokles. Zdaj je vstal, stisnil brado na prsi 
in se povzpel na govorniški oder. Poznal je pot, vsako 
stopnico, sleherni kamen. Tolikokrat je že prehodil to pot, 
izpustil ni nobene politično pomembne razprave. S svojim 
govorom je znal pritegniti ljudi, in to je tudi vedel.

Tudi tokrat je začel govor tako, da je iz množice iz
dvojil enega izmed Atencev, nekega, ki ni imel nobenega 
pomena v političnem življenju, in ga ogovoril z njegovim 
imenom. »Možje, meščani Aten; poslušajte, kar vam imam 
povedati da, tudi ti, Difilides.«

Atenci so se zarežali; o Dililidu, konjerejcu, se je govo
rilo, da je nenavadno bogat, a prav tako neumen. »Povej 
mi,,Difilides,« je nadaljeval Temistokles, »ali res verjameš, 
da se kralj barbarov Darej po porazu pri Maratonu počuti 
premaganega? Ali resno verjameš, da bo vse mirno spre
jel, ko mu bosta vojskovodji Datis in Artafernes povedala, 
da je deset tisoč Helenov pognalo v beg šeststo tisoč bar
barov? O, možje iz Aten, kako vam je ta ena sama zmaga 
zamignila oči! Ali ste res pozabili, kako so Ahemenidi 
preplavili vso Jonijo? Ste mar pozabili, kako so nasilno 
zatrli brezupen upor Jancev? Ali ste pozabili, kako so v 
enem samem dnevo zravnali z zemljo prestolnico Evboje?«

Poslušalcev v eklesii se je polastilo hladno nelagodje. 
Veseli so, da je Temistokles povedal tisto, ker si je vsakdo 
na tihem mislil, vendar si ni upal na glas povedati. Seve
da se barbari ne bodo predali, saveda se bodo vrnili s še 
večjo vojsko. In vsiljevalo se je vprašanje, ki ga je Ksanti
pos nazadnje glasno postavil: »Temitokles, vzemimo, da 
imaš prav, da se bo Darej vrnil z na novo okrepljeno voj
sko in preplavil vso Helado s kugo brezštevilnih barbarov. 
Kaj nam bi potem ostalo drugega, kot da odpremo svoja 
vrata in prosimo za milost?«
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Z razprave na seji tržaškega teritorialnega odbora SKGZ

V prihodnje bo treba izboljšati pogoje 
za delo naših izvoljenih predstavnikov

Tržaški teritorialni odbor je v torek na zadnji redni seji 
pred poletnim odmorom razpravljal predvsem o političnem 
položaju. Pogajanja med strankami so očitno zašla v slepo 
ulico in vse kaže, da se veča verjetnost, če že ne gotovost, 
tržaških občinskih in pokrajinskih predčasnih volitev. Lista 
za Trst sicer napoveduje za nedeljo skupščino, na kateri pa 
bo po vsej verjetnosti ponovila zahtevo po županu, kateri 
stranke nikakor nočejo ugoditi zaradi spremenjenih politič
nih odnosov po razkolu, ko Lista ne razpolaga več z mes
tom predsednika Pokrajine. Zato bo verjetno imela skupšči
na že predvolilni značaj.

To ozračje pa je izrazito negativno prav za slovensko 
narodnostno skupnost, saj je v ospredju napor strank, da 
Listo razkroje in ji prevzamejo glasove. V ta namen pa so 
prepogosto zdrknile na njen nacionalistični in slovenski na
rodnostni skupnosti sovražen teren.

Teritorialni odbor seveda še ni pričel razprave o pripra
vah na volitve, opozoril pa je na izreden pomen zastopstva 
slovenskih predstavnikov v vseh izvoljenih organih: v tržaš
kem občinskem svetu, v rajonskih svetih in v pokrajinskem 
svetu. Prepogosto slovenskim izvoljenim predstavnikom ni 
bila nudena vsa pomoč in izrečeno priznanje za težko delo, 
zato pa je kritika nedopustljiva in neprizanesljiva, pa čep
rav gre za delo opravljeno v izredno težavnih okoliščinah, 
ko so slovenski izvoljeni predstavniki osamljeni v tujem 
okolju in brez prave opore. To je seveda prvenstveno pro
blem in odgovornost strank, ki kandidirajo in izvolijo kan
didate, je pa tudi interes širše slovenske narodnostne skup
nosti, ki od demokratično izvoljenih organizmov upraviče
no mnogo pričakuje. Zato je umestno, da se narede vsi 
napori, da se dvigne ugled in izboljšajo pogoji za delo 
izvoljenih predstavnikov, da se poudari pomen skupnega 
političnega dela in tudi ljudi, ki se ukvarjajo s politiko v 
splošno korist. Teritorialni odbor je sklenil, da bo temu

vprašanju posvetil v jeseni eno izmed prvih sej, da ga pod
robneje osvetli iz vseh zornih kotov.

Teritorialni odbor je nato obravnaval bitko za zaščito 
interesov slovenske narodnostne skupnosti v zvezi s sin- 
hrotronom. Fronta nasprotnih glasov se širi, pripravlja se 
širši dokument zainteresiranih krajevnih in drugih organi
zacij. V tem okviru je bil govor tudi o pravni pritožbi na 
TAR zaradi nespoštovanja zakonitih poti pri sprejemanju 
sklepov. Govor je bil tudi o formalnih ugovorih proti raz
laščanju, za kar so strokovne organizacije skrbele že ob 
drugih podobnih prilikah.

Predsednica mladinskega odbora je nato poročala o pri
pravah za mednarodni mladinski festival, ki naj prihodnje 
poletje zbere v Trstu okrog petsto pripadnikov raznih 
manjšin iz Italije in Evrope. V ta namen slovenska mladina 
raznih pripadnosti tesno sodeluje, ideja o tem festivalu pa 
je zelo toplo sprejeta tudi med italijanskimi mladinci. Mla
dina vzdržuje tesne stike z mladinsko organizacijo SR Slo
venije in Jugoslavije, ni pa bila zadovoljna zaradi načina 
udeležbe na kongresu slovenske mladine v Krškem in je 
protestirala, ker ni bila vabljena na vsedržavni mladinski 
kongres v Beograd. Slovenska zamejska mladina namreč 
želi soustvarjalno sodelovati tudi na tem področju.

Teritorialni odbor je nato govoril še o konferenci o teri
toriju, o kateri se je sklepalo v zvezi s protivrednostmi ob 
razlaščanju za avtoceste. To konferenco naj bi priredila de
žela in naj bi na znanstven način obravnavala vsa vprašanja 
teritorija. SLORI in slovenski strokovnjaki se že resno pri- 
pravljajo^na konferenco, ki naj razčisti nekatera bistvena 
vprašanja teritorija, njegove uporabe in odnosa do prebi
valstva, tako da sploh ne bi moglo prihajati do takih pro
blemov, kot jih sedaj povzroča lokacija sinhrotrona.

Po mnenju tovarniškega sveta

Predlog vodstva papirnice 
ne odgovarja realnemu stanju

Včeraj zjutraj je bilo na devinsko- 
nabrežinskem županstvu srečanje za 
proučitev zaposlitvenega stanja v šti- 
vanski papirnici. Za srečanje je zapro
sil tovarniški svet po nedavnem pred
logu ravnateljstva tovarne za zmanjša
nje organika papirnice za 109 enot. 
Poleg župana Brezigarja in podžupana 
Caldija so bili prisotni tudi predstav
niki občin, iz katerih prihajajo delavci 
papirnice in sicer tržiški župan Porcia- 
ni, župan iz Turjaka Petean, dober- 
dobski podžupan Leghissa ter odbor
nika Degrassi iz Gradeža in Moimas iz 
Škocjana ob Soči. Tako je bil dejansko 
obnovljen odbor županov, ki je imel 
pred leti pomembno vlogo pri pozitiv
nem reševanju krize v štivanski papir
nici.

Predstavniki tovarniškega sveta so 
orisali stanje v papirnici ter še zlasti 
podčrtali potrebo, da se ponovno pro
uči predlog podjetja, saj ne odgovarja 
realnemu stanju. Tovarniški svet je iz
razil svojo razpoložljivost za obravna
vo predlogov ravnateljstva na osnovi 
potrebe po ohranitvi proizvodnih cik
lusov ter tehnoloških inovacij, med
tem ko zadevajo predstavljeni predlo
gi le zvečanje delovnih bremen, večji 
stres, nemožnost za pravilno upravlja
nje dopustov ter neučinkovito delova
nje v škodo kakovosti in količine.

Predstavniki občin so podčrtali, da 
bodo javne ustanove tudi v tem pri
meru posvetile veliko pozornost po
trebi za ohranitev zaposlitvene ravni 
in izrazili veliko zaskrbljenost v zvezi 
s predlogom za zmanjšanje zaposlitve

ne osnove ter so skupno zaprosili za 
srečanje z deželnim odbornikom za in
dustrijo za skupni pregled stanja, tudi 
v luči finančne obveze, ki je bila pred 
leti sprejeta na deželni ravni pod po
gojem, da se organik papirnice nika
kor ne zreducira.

Delegacija tržaške Trgovinske 
zbornice v Imperii

V okviru razgovorov, ki težijo k 
ekonomskemu sodelovanju med Tr
stom in Imperio, je predsednik tržaške 
Trgovinske zbornice dr. Tombesi od
poslal iz našega mesta posebno dele
gacijo v glavno mesto dežele Ligurije 
v okviru 2. razstave sredozemskih jes
tvin. Tržaške predstavnike sta toplo 
sprejela predsednik Trgovinske zbor
nice v Imperii Gianfranco Cozzi in 
predsednik Trgovskega združenja En- 
rico Lupi. Oba sta se strinjala z načr
tom 'ekonomskega pobratenja" med 
Trstom in Imperio, saj takšen načrt 
odgovarja skupnim ekonomskim inte
resom. Srečanje je pripeljalo obe 
stranki do pomembnih skupnih pobud 
in kaže, da bo prvi rezultat tega sreča
nja viden že jeseni. Novembra bo na
mreč tržaška Trgovinska zbornica na 
velikem prostoru pomorske postaje 
priredila obširno in zanimivo razstavo 
o jestvinah v Imperii, obenem pa si bo 
mogoče ogledati slikovito razstavo 
rož, po katerih slovi dežela Ligurija.

Kmečka zveza se strinja 
s stališčem WWF

Na včerajšnji tiskovni konferenci 
je tajnik Kmečke zveze Edi Bukavec 
izjavil, da se KZ v celoti strinja s 
postavkami WWF in sprejema njihov 
dokument. Bukavec je sicer omenil, 
da so strokovne komisije kontaktira- 
le tako Kmečko zvezo kot tudi druge 
slovenske krajevne organizacije le v 
zaključni fazi pogajanj in vprašale 
za mnenje o novi lokaciji. Sprejetje 
variante regulacijskega načrta pa je 
bilo za zainteresirane slovenske or
ganizacije in za krajane neprijetno 
presenečenje. Na te spremembe pa 
so lahko vplivali le v malenkostni 
meri. Prvotno bazovsko lokacijo sp. 
namreč za nekaj hektarov odmaknili 
od vasi in tako razbremenili Bazovi
co odvečnega prometa. To pa je le 
zrno peska v peskovniku in slovenj 
ske krajevne organizacije bodo vz^* 
trajale proti lokaciji sinhrotrona na 
območju T8.

Filmi o opereti
Avtonomna letoviščarska in turistič

na usfanova bo v sodelovanju s kinod
voranami d'essai Lumiere FIGE in Al- 
cione AIACE priredila prihodnji teden 
tri večere, ki bodo posvečeni opereti 
in filmu. Na Gradu sv. Justa bodo v 
torek, 15. julija, predvajali "Veselo 
vdovo" Ernesta Lubischa v izvirniku. 
V sredo bo na vrsti film "Sedem ne
vest za sedem bratov" Stanleya Done- 
na v italijanski verziji. Ciklus bo za
ključila "Maškerada" Willyja Forsta v 
originalu. Predstave bodo brezplačne 
in se bodo začele ob 21.15.

WWF pričakuje odgovor tehničnih in strokovnih komisij

Dokument Mednarodnega sklada za varstvo narave: 
ostro proti bazovski lokaciji sinhrotrona

Mednarodni sklad za zaščito narave 
WWF je včeraj sklical tiskovno konfe
renco, da bi organom javnega obveš
čanja predstavil svoj dokument proti 
lokaciji sinhrotrona na tako imenova
nem območju T8. V sugestivni okrogli 
dvorani žal razpadajoče Rotonde Pan- 
cera, kjer ima WWF svoj sedež, so se 
včeraj zbrali predstavniki sklada za 
zaščito narave, tajnik Kmečke zveze 
Edi Bukavec in Karlo Grgič Koordina
cijskega združenja vzhodnokraških 
vasi, inž. Carnielli in prof. Fonda sta 
bila edina predstavnika strokovnih

komisij,-Fabio Forti pa se je udeležil 
srečanja v imenu jamarjev in ljubite
ljev geomorfologije Krasa.

Lia Brautti, vodja tržaške sekcije 
WWF, je obrazložila premise, iz kate
rih je vzklila nuja po sestavi doku
menta v premišljen in javen odgovor 
predvsem tistim tržaškim političnim 
silam, ki so po sumljivo hitrem po
stopku odobrile varianto lokaciji sin
hrotrona. WWF je zavzelo trdno in 
kritično stališče do politične izbire 
občinskega odbora, da na vrat na nos

sprejme (beri: vsili) varianto občinske
ga regulacijskega načrta, ki bo bazo
viški vaški srenji odvzela 46 ha ze
mlje. Prav tako kritično je Brauttijeva 
ocenila vlogo tržaškega večinskega 
dnevnika, kateremu je osporavala 
skrotovičeno in netočno poročanje o 
problematiki lokacije sinhrotrona, ter 
uporabo efektnih naslovov, ki nudijo 
bralcem popolnoma izkrivljene infor
macije.

Dokument WWF dosledno osporava, 
če že ne demantira uradne postavke 
tehničnih in strokovnih odborov, ki so 
se izrekli za lokacijo sinhrotrona na 
območju T8, češ da Raziskovalno ob
močje ne zadošča vsem tehničnim 
predpostavkam za gradnjo tako speci
fičnega znanstvenega objekta kot je 
sinhrotron. Na tem "izbranem" bazov- 
skem območju bodo torej zgradili ( 
tako je vsaj izjavil inž. Carnielli) krož
no strukturo dolgo kakih 300 m s pre
merom 100 m. Glede na višino zgrad
be tehniki še kolebajo, oz. se nočejo 
izreči, in hipotizirajo 9 ali 10 m visoko 
poslopje. Prepričano pa vztrajajo za 
gradnjo na "odprtem" in odklanjajo 
varianto vgrajenega, podzemeljskega 
sinhrotrona.

Na osnovi teh premis in dejstva, da 
bodo tržaški sinhrotron uporabljali za 
pridobivanje in merjenje X žarkov, ne

pa za induktivno razbijanje atomskega 
jedra, je tehnična komisija določila vr
sto "točk", zaradi katerih izpade mož
nost uporabe že obstoječega Razisko
valnega območja. V dokumentu WWF 
pa je pri vsaki točki rečeno, da je tudi 
območje, imenovano ARI pripravno za 
lokacijo sinhrotrona. Po mnenju WWF 
bi bilo sicer še najbolj primerno ob
močje pri Doberdobu, na zemljišču 
ARI, pa tudi ne bi bil nikomur v na
poto. WWF je sicer potrdil, da se ne 
proti vi namestitvi sinhrotrona v tržaš
ki pokrajini, tudi na kraški planoti ne. 
Sprejema pa ga le pod pogojem, da bo 
namestitev v skladu z naravnim oko
ljem. Z sinhrotronom v neposredni bli
žini Bazovice pa bodo Krasu odščipni- 
li 46 ha zemlje, ki je po razpredelnici 
prof. Poldinija I. vrste, v smislu, da je 
rastlinsko in živalsko bogata in po
membna. Kot mednarodni sklad za 
varstvo narave si WWF prizadeva, da 
bi obvaroval košček narave pred ne
potrebnim pustošenjem, ne pozablja 
pa na prebivalstvo, ki živi na tistem 
območju in od tistega koščka narave. 
V tem pogledu je stališče WWF v od
prtem nasprotju s stališčem dela tržaš
kih vodilnih političnih sil, ki na vse 
kriplje, čeprav ne povsem prepričljivo 
brani izbiro lokacije sinhrotrona pri 
Bazovici.

Ob nastopu ukrajinske akademske folklorne skupine na Gradu

Plesne veščine prekrile vsebino
Da so nastopi foklornih skupin iz Sovjetske zveze še vedno nadvse privlač

ni, je dokazalo številno občinstvo, ki se je v torek zvečer zbralo na Gradu sv. 
Justa kljub vsiljivim in nadležnim dežnim kapljam, da bi si ogledalo nastop 
ukrajinske Državne akademske skupine Pavel Virskij. Ponedeljkova predstava 
je že itak odpadla zaradi dežja in organizator, Tržaška letoviščarska ustanova, 
jo je nadomestil s sinočnjo.

Že prva točka je predstavljala nekakšno osebno izkaznico skupine: občin
stvu se je predstavilo štiriindvajset plesno izpiljenih parov v skrbno izbranih 
nošah iz raznih predelov Ukrajine ob zvokih pravcatega orkestra (ki so ga 
sestavljali violine, kontrabas, trobente, pozavne, klarineti, flavta, bobni in razna 
tolkala, pa še dve odlični harmoniki in ob vsem tem seveda prepotrebni diri
gent). V drugi, nekoliko liričnejši točki so nastopile tri trojke, ki so prikazale 
precej običajno pretikanje, seveda izredno elegantno in plesno korektno. Svoje 
akrobatske sposobnosti je razkrila moška postava plesalcev v tretji točki.

V skopi napovedi je predstavnica skupine napovedala, da bodo plesalci 
prikazali nekatera dnevna opravila, pa tudi delček ukrajinske zgodovine. Tako 
smo v prvem delu sporeda lahko občudovali še skupinski ples iz jugozahodne
ga predela, nato že omenjeno moško postavo, ki ni skoparila z akrobatskimi 
elementi, prijetno plesno-mimično točko petih čevljarjev in kot sklep prvega 
dela spet skupinski pastirski ples izpod Karpatov.

V drugem delu sporeda so si točke sledile približno po istem ritmu: lirične
mu dekliškemu plesu je sledil skupinski ples s štirimi odličnimi solisti; kratki 
medigri zaljubljenega para so predstavljali pravo nasprotje razigrani mornarji 
(ki so jih obogatili že poznani izvrstni solisti); po do potankosti izdelani točki 
klovna in lutk so se spet predstavila dekleta z elegantnim plesom, ki je prika
zoval šivanje, hudomušnemu in veselemu plesu "s škornji" pa je sledila končna 
točka štirindvajsetih parov in solistov, ki so nastopili v čudoviti sklepni koreog
rafiji.

Ansambel zasluži nadvse pohvalno oceno, čeprav je nujna pripomba, da 
gre za poklicne plesalce, med njimi pa so nekateri pravi akrobati. Najbolj 
učinkovite so seveda koreografske zamisli, ki slonijo na velikem številu plesal
cev in na iskani simetriji, na izkoriščanju efekta solistov in na zelo premišljeno 
grajenem sporedu. Če upoštevamo še sestavo orkestra, ostane "folklornega" 
zelo malo, razen izrazito ljudskih plesnih elementov, ki se pa resnici na ljubo 
precej ponavljajo. O bogatih nošah lahko rečemo, da so bile sicer zelo dobre 
reprodukcije brez posebne medsebojne raznolikosti. Precej nas je presenetila 
odsotnost petja, s katerim se navadno profesionalne skupine ponašajo.

Izrečene kritike seveda ne zmanjšujejo vrednosti takih skupin, ki vedno in 
povsod navdušujejo občinstvo, le da moramo njihove nastope uvrščati med 
prave plesne predstave, ki nam prinašajo tudi delček ukrajinske foklore, tako 
kot je za vse vzhodne države običajno, še zdaleč pa ni to prikaz izvirnega 
ljudskega izročila, kot ga pojmujemo tu pri nas. (nak)

Italija največji odjemalec avstrijskega lesa

V Trstu predstavili 35. celovški lesni sejem
Celovški "Holzmesse", eden najvid

nejših specializiranih lesnih sejmov v 
Evropi, bo od 9. do 13. avgusta letos 
doživel že svojo 35. izdajo, 11. avgusta 
pa bo na njem uradni dan Furlanije- 
Julijske krajine. O njegovem pomenu, 
letošnji vsebini in o razvojnih per
spektivah sta včeraj na tržaški Trgo
vinski zbornici govorila avstrijski tr
govinski predstavnik v Trstu dr. Geis- 
ler in direktor Celovškega sejma dr. 
Pavlik, ki sta skupaj z drugimi avstrij
skimi predstavniki priredila dobro 
obiskano tiskovno konferenco.

Trst in njegovo pristanišče sta od 
nekdaj igrala izjemno pomembno vlo
go v avstrijski lesni trgovini oziroma 
lesnem gospodarstvu nasploh, že ne
kaj let pa na tržaškem oziroma celov
škem sejmu izmenjavajoč prirejajo 
italijansko-avstrijske lesne dneve, po
svečene sodelovanju med državama 
na tem gospodarskem področju. Razlo
gov za to pozornost ni treba dolgo is
kati: Avstrija izvozi v Italijo 60 odstot
kov svojega skupnega izvoza žagane 
hlodovine, skozi naše pristanišče pa 
gre dobršen del njenega izvoza v de
žele v razvoju. Nič čudnega, če so av
strijski lesni operaterji zelo zainteresi
rani za čimtesnejše sodelovanje z itali
janskimi in še posebno s tržaškimi, v 
zadnjem času pa imajo še razlog več 
za to: v prvem polletju letos se je na
mreč ta izvoz skrčil za 4 odstotke gle
de na isto šestmesečje lani (dosegel je 
863 tisoč kubičnih metrov hlodovine), 
glede na povprečje zadnjih petih let 
pa za kar 10 odstotkov. Avstrijske les

ne izvoznike podatek seveda skrbi, še 
zlasti ob dejstvu, da je Italija med in
dustrijsko razvitimi državami na repu 
porabnikov lesa in da torej njeno tr
žišče hrani velike rezerve: Prav te bi 
radi Avstrijci aktivirali s pobudo, o 
kateri se govori že precej časa in ki 
predvideva skupno italijansko- 
avstrijsko reklamno-promocijsko akci
jo za pospeševanje porabe lesa v Itali
ji-

Direktor Celovškega sejma Pavlik 
in njegov sodelavec sta podrobno ori
sala spremljevalne prireditve bližnje
ga "Holzmesse ", simpozije in srečanja, 
posvečena gozdarstvu, žaganju in 
predelavi lesa, strojem za lesno indus

trijo in seveda vprašanjem komerciali
zacije in tehnološke inovacije v les
nem sektorju, ki predstavlja 12 odstot
kov globalne avstrijske proizvodnje. 
Njegova prihodnost pa — po besedah 
dr. Pavlika — ne sloni le na novih teh
nologijah, temveč predvsem na iska
nju skladnosti med gozdarskim in pro
izvodnim sektorjem lesa, katerih ži
vljenjske povezave in soodvisnosti se 
k sreči vse bolj zavedamo, (vb)

Na sliki: avstrijski trgovinski 
predstavnik v Trstu dr. Geisler med 
posegom na včerajšnji tiskovni kon
ferenci, na njegovi levi direktor Ce
lovškega sejma dr. Pavlik.
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V nedeljo bo skupščina Liste za Trst

ril V' "V 1 * 1 • g • v • "| -V •Irzaski politični položaj 
in prikazen predčasnih volitev

Miljski Festival gledališča mladih 
pričaral kanček pravljičnega sveta

Pokrajinsko vodstvo krščanske de
mokracije je v torek zvečer uredilo 
svoje vodstvene organe in utrdilo e- 
notnost stranke, poleg tega pa je 
bol rta dnevnem redu seveda tržaški 
Politični položaj. Nekako po rimskem 
(povsem neuspešnem) Ete Mitovem 
vzorcu sedaj predlagajo železno se
demletno zavezništvo, ki naj bi zago
tovilo sedem let tržaške upravne sta
bilnosti. To pa seveda pod vodstvom 
demokristjanskega župana Richettija 
in s tem smo ponovno pri bistvu pro
blema.
Ponedeljkovi sestanek tajnikov strank 

je bil namreč prav gotovo neuspe
šen, saj se je na njem do kraja 
skristaliziralo, da ne gre za progra
me temveč za mesto župana z vsemi 
posledicami. Govorilo se je tudi o 
programih. Nasprotja glede nekate
rih važnih vprašanj so velika in se 
glede slovenske manjšine še zaostru
jejo. Vendar je to sporedno vpraša
nje teh pogajanj in bo tako ostalo 
tudi v petek, ko naj se na zahtevo 
Liste za Trst pogajanja zaključijo z 
jasno odločitvijo: bo framazon Ce- 
covim župan, ali ne bo. Vse stranke 
pa so soglasne, da ne bodo ponovno 
Prepustile melonarju županskega me- 
stm ker se je povsem spremenil po
litični položaj in predvsem, ker je 
lista v razsulu.

Končno besedo bo torej imela ne
deljska skupščina Liste za Trst in si
cer ne toliko formalni sklep skup
ščine kot ozračje, ki bo na skup
ščini prevladalo. Vsa predvidevanja 
so dokaj soglasna, da je Lista, ali 
bolje ono, kar je od nje še ostalo, 
vedno bolj v rokah skrajno desne in 
neodgovorne struje Gambassinija in 
da torej ni možen noben kompromis, 
ki bi upošteval drugačne možnosti. 
To pa bi seveda pomenilo celoten 
zapleten postopek razpusta občinske
ga sveta in z njim tudi komisarja 
in volitve že nekje novembra meseca.

Zanimivo pa je, da se na teh po
gajanjih in na vsem onem obrob
nem, kar se v tržaškem političnem 
življenju dogaja, razpravlja izključno 
o tržaškem občinskem svetu, kot da 
bi pokrajinskega sveta in pokrajinske 
uprave sploh ne bilo. To seveda ni 
slučajno in odraža nekje nezapisan 
in neuraden sporazum z razkolniki 
Liste in torej z Giuricinom in Mar- 
chiom, ki seveda žele imeti tudi svo
je železo v ognju in ki razpolagajo 
z mestom predsednika pokrajine. Za
to o tem ni govora in se niti ne 
razpravlja o izhodu, ki pa je tudi 
na Pokrajini samo v predčasnih vo
litvah, ali ustvarjanju neke večine, 
kar pa je seveda izredno težavno, če 
ne nemogoče.

V torek je deveti Festival gleda
lišča mladih kljub pretečemu vreme
nu potekal brez večjih spodrsljajev. 
Ob 16. uri je v Galeriji Mandrac- 
chio Mara Baronti mojstrsko pripo
vedovala pravljice iz evropske lite
rature. Dobro uro kasneje je v telo
vadnici Pacco nastopila skupina Tea
tra dei Piccoli Principi iz Firenc s 
predstavo »Narciso amico mkxs. (Nar- 
ciz, prijatelj moj). Skupina se je na

miljskem festivalu predstavila po e- 
noletnem premoru in je uprizorila 
delo Alessandra Libertinija, ki je s 
pomočjo otroških iger, otroškega e- 
gocentrizma in bogate otroške ustvar
jalnosti pripravil predstavo polno pre
prostih pa tudi miselno zahtevnejših 
domislic.

Nato je v parku Europa nastopil 
Komorni ansambel glasbene šole »G. 
Tartini« s skladbami Salierija, Ros

sinija, Fisherja, Cambinija, Beethov
na in Haydna. Ansambel sestavljajo: 
flavtista Daniele Porcile in Stefania 
Bais ter čelistka Simona Slokar.

Ob 21.30 sta na Trgu Marconi na
stopila profesor von Fleiing, izvede
nec v nadnaravnih pojavih, in pred 
kratkim ovdoveli gospod Barker, ki 
objokuje svojo lepo ženo Mino. S 
skupnimi močmi sta skušala razjas
niti skrivnostno smrt pokojne Mine 
in kmalu sta posumila, da je njeno 
smrt povzročil sam grof Dracula ... 
Skupina se je imenovala Compagnia 
Donati & Olesen iz Perugie, pred
stava pa »Al dente«.

Torkov večer je zaključila dunajska 
skupina Mobiles Theater jur Kinder 
Moki, ki je ena izmed najvažnejših 
avstrijskih formacij gledališča za o- 
troke med šestim in dvanajstim le
tom starosti. »Piccolo, der letzte 
CUnvm (Piccolo, zadnji klovn) je 
zgodba o pajacu Piccolu, da nima več 
odziva pri svojem običajnem občin
stvu, ker ga izpodriva zviti Klovn - 
kompjuter. Preda se veliki žalosti, to
da iz stiske mu pomaga napovedo
valka Jidia. Skupaj odkrijeta, da se za 
vsakim kompjuterjem skriva človek- 
programer. Zato skujeta drzen načrt, 
da bi programirala programerja, da 
bi plesal, pel in se veselil kot ona
dva. In to jima tudi uspe.

Spored mednarodnega Festivala gledališča mladih
ob 17.30 — v Beneški hiši

predstavitev knjige Marca Geronimija IL BAMBINO TRA 
I SUONI (Zal. Ricordi) 

ob 18.30 — v telovadnici Pacco
Teatro delEAngolo iz Turina: TIVOGLIOBENEMACHEFA- 
TICA

ob 19.30 — v parku Europa
GLASBA MLADIH: glas in kitara (Villa Lobos, Giuliani, 
Garcia Lorca)

ob 21.30 — na Trgu Marconi
Magopovero Teatro Mediterraneo iz Astija: MOBY DICK 

ob 23.00 — v parku Europa
Bululu Theatre iz Pariza: LES VIEUX (premiera v Itabji) 

V primeru slabega vremena bo koncert pod oboki kavarne Mu- 
nicipdo, predstava Moby Dick bp po vsej verjetnosti odpadla, skupina 
iz Pariza pa bo nastopala v telovadnici (umik bo organizator sporočil 
zadnji trenutek).

V'
Se ena tragična smrt med kopanjem

Mlad Ricmanjec utonil v Dalmaciji
21-letni Viljam Berdon, ki je bil z očetom in bratom na dopustu na otoku 

Murterju, se je v nedeljo smrtno ponesrečil v morju pri Komatu-

Še ena tragična smrt je včeraj od
jeknila med nami in še enkrat je voda 
pogoltnila mlado življenje. Z dalma
tinskega otoka Murterja, kamor se je 
z očetom in bratom odpravil na do
pust, se ne bo več vrnil 21-letni Vi
ljam Berdon, obrtnik iz Ricmanj.

Po prvih podatkih, ki smo jih uspeli 
dobiti, se je Vili v nedeljo z očetom 
odpravil na izlet. Ribič Ante Rameša 
z Murterja ju je s svojo barko pre

peljal na otok Komat v slikovitem Kor- 
natskem arhipelagu, ko pa so okrog 
15. ure hoteli dvigniti sidro, Viljama 
ni bilo nikjer. Začeli so ga iskati, 
dokler ga niso mrtvega našli 3 metre 
pod morsko gladino v zalivu Šipnat. 
Njegovo truplo so prepeljali na patolo
ški oddelek Medicinskega centra v Ši
beniku, kjer so opravili sodno-medicin- 
sko ekspertizo, da bi ugotovili vzroke 
smrti.

Do tod suha kronika dogodka, med
tem ko za rezultate obdukcije še nismo 
izvedeli. Ne glede nanje pa ostaja ža
lostno dejstvo, da je tragično naključje 
še enkrat poseglo v vrste naših mla
dih ljudi. Viljam je bil zaveden slo
venski mladenič iz Ricmanj, ki je še 
do pred dvema letoma skupaj z bra
tom Igorjem igral trobento v domači 
godbi na pihala. Bil je član SKD Sla
vec, njegova mama pa članica isto
imenskega pevskega zbora.

Po opravljeni obvezni šoli se je pri
družil očetu in bratu in prizadevno 
delal v družinskem obrtnem podjetju, 
poleg tega pa je tudi pomagal pri de
lu na polju. Morje ga je tako privla
čevalo, da je pred leti opravil tečaj 
za potapljača in se rad predajal po
tapljaš tvu. Kruta usoda je hotela, da 
je njegovo življenje utrnilo prav v 
morju, daleč od njegovega rodnega 
doma.

• Italijansko združenje za kulturne 
stike s Sovjetsko zvezo obvešča, da 
je potekel rok za prijava na kratki 
tečaj ruskega jezika. Za nadaljnje in
formacije kličite na številko 60158 od 
16. do 20. ure.

Motociklist zbil pešca pod Kati nar o
Dva hudo ranjena jo obračun prometne nesreče, ki se je pripetila sinoči, 

malo pred 20. uro na trbiški cesti v bližini odcepa za Katinaro: motociklist 
je s svojim motornim kolesom zbjl pešca, ki je pravkar začel prečkati cesto.

Mario Milkovich, 40 let, iz Ul. S. Bartolomeo, je privozil na svojem 
motornem kolesu po trbiškfi cesti v smeri proti Opčinam, ko je pri strmem 
odcepu ceste za Katinaro opazil pešca, ki je z njegove desne strani začel 
prečkati prometnico. Motociklist se je skušal izogniti trčenju: zavil je v levo, 
a ker je tudi p>ešec pospešil korak pn-av v to smer, je bila nesreča neizogibna. 
Motorno kolo je močno zbilo pešca, 57-letnega Giovannija Vranica iz Ul. S. 
Francesco 38 na cestišče, v trku p>a se je p>onesrečil tudi motociklist.

Oba ranjenca so z rešilcem Rdečega križa prepeljali na katinarsko bol
nišnico. Vranica, ki si je zlomil obe stopah in oba gležnja, se udaril po 
obrazu in po glavi, so s pridržano prognozo sprejeli na oddelku za oživljanje. 
Zdravniki so si prav tako pridržali prognozo tudi za Milkovicha, ki se je 
udaril v glavo in se ranil po obrazu.

PLODNA SEZONA 
TK GALERIJE

Danes odprtje zadnje razstave v tej 
sezoni - Razstavlja Vida Slivnikar

Danes popoldne ob 18. uri bodo v 
galeriji Tržaške knjigarne odprli po
slednjo razstavo v letošnji sezoni. 
Tokrat se bo s svojimi slikami pred
stavila Vida SlivnVcar.

V sezoni, ki se izteka, pa smo 
imeli priložnost videti marsikaj za
nimivega novega, izvirnega. Pri iz
boru razstavljalcev so se v gale
riji potrudili, da se niso zapirali 
v ozke meje le ene likovne smeri. 
Skušali so postati vitrina različnih 
umetniških izražanj in obveščati o 
dogajanjih na likovnem prizorišču. 
Sledili so zamisli, da je treba pri
kazati različne smeri v umetnosti, 
ravno tako pa tudi različne genera
cije ustvarjalcev. Poglejmo kako jim 
je uspelo:

Žarko Vrezec je bil v prejšnji se
zoni zadnji razstavljalec. Z retro
spektivno razstavo del slovenskega a- 
kademskega kiparja Zdenka Kalina 
pa se je pričela sezona, ki se z da
našnjo otvoritvijo bliža svojemu kon
cu. Andrej Jemec je bil naslednji li
kovnik, ki je razstavil svoje slike. 
S svojimi olji, gvaši in akvareli se 
je za njim predstavil uveljavljeni 
likovnik Zvest Apollonio, ki je lani 
prejel najvišje slovensko priznanje v

figurativni umetnosti — Jakopičevo 
nagrado.

Mojca Smerdu, mlada slovenska 
kiparka, je razstavila svoje male 
plastike iz žgane gline in pokazala 
nove razvojne smeri kiparstva osem
desetih let. Z radodarno barvitostjo 
svojih slik je slikar Jernej Vilfan 
vnesel v galerijo nesluteno kontrast- 
nost. Njegova platna spominjajo po 
eni strani na francoske fauviste, po 
drugi pa na nemške ekspresioniste.

Lucijan Bratuš se je predstavil s 
slikami na papirju, Jože Ciuha pa je 
prvič v Trstu razstavljal svoje ak
varele.

Sledila je skupinska predstavitev 
devetih ustvarjalcev pod naslovom: 
Kontinuiteta modernizma v sodobni 
slovenski umetnosti.

Primorskega slikarja Silvestra Ko
mela je predstavil prerez njegove
ga slikarskega opusa. Silvester Komel 
je slikanje pojmoval kot, izključno 
barvno izražanje; za njegovo ustvar
janje je značilno spreminjanje »ma
vrice« v različnih obdobjih slikanja.

Bogdan Grom je začel z risbami 
in akvareli in se preskušal v raz
ličnih grafičnih tehnikah, olju in 
temperi, ustvarjal tkane grafike in 
kolaže. Njegova razstava je bila praz
nik oblik in barv.

V Zgoniku slovo od fankta, ki je tragično preminil mi Bledu

Poslednji bel cvet za Sergija
v OKVIRU 24. RAZSTAVE TERANA

Zbor Vesna 
nocoj v Repnu

V sklopm 24. občinske razstave tera
na in pjokušnje domačih l«elih vin, bo 
KD Kraški dom nocoj, v piokrajinskem 
Kraškem muzeju s pričetkom ob 21. 
uri, priredilo pevski večer s koncertom 
dekliškega pievskega zbora Vesna iz 
Križa px>d vodstvom Bogdana Kralja.

Jutri bodo v Kraški hiši ob 21. uri 
otvorih fotografsko razstavo Andreja 
Furlana z naslovom »Kras in okras«. 
Ob tej priliki se bodo oglasile tudi 
harmonike kvinteta podružnice Glasbe
ne matice iz Boljunca.

Slavnostna otvoritev vinske razstave 
bo v Kraški hiši v soboto ob 19. uri. 
Otvoritev bo s petjem popestril Loga
ški oktet. Kasneje bo na novo ureje
nem prostoru »Na Mouzarju« zaigral 

ples ansambel Lojzeta Furlana. V 
nedeljo bodo lahko predšolski in šolo
obvezni otroci razkazali svoje risar
ske sposobnosti na likovnem ex tempe
re. Zainteresirani malčki se bodo mo
rah zbrati ob 9. uri pred občinsko te
lovadnico v Repnu in prinesti s se
boj vse risarske potrebščine. Izbrane 
izdelke bodo organizatorji bogato ob
darili.

Na balinarski stezi Pod Rupo pa bo 
bahnarska sekcija KD Kraški dom 
priredila balinarski turnir, na kate
rem bodo sodelovale ekipo: Logatec, 
Cerknica, Rovte, Danica - Vrh, Alumi
nij - Komen, Portuale »Mario Ervatti«, 
Burja - Križ in Kraški dom.

Zvečer se bodo lahko ljubitelji plesa 
zavrteh na novi ploščadi »Na Mouzar- 
ji«, medtem ko se bodo lahko ostali 
okrepčali v dobro založenih kioskih.

Kras se je včeraj z žalostjo poslo
vil od malega Sergija Crevatina, 13- 
letnega fantka, ki je v soboto med 
letovanjem na poletnem taboru v Tol
minu, utonil v Blejskem jezeru. Na 
njegovi zadnji poti ga je spremila ve
lika množica ljudi iz domačega Kopi
niča, iz drugih vasi zgoniške občine, 
iz Trsta, kjer je zadnja tri leta pre
bival v Slovenskem dijaškem domu 
in obiskoval svetoivansko nižjo sred
njo colo.

Belo krsto z njegovimi posmrtnimi 
ostanki so prepieljali dopoldne z Ble

da v Kopor in odtod v Zgonik, kjer 
je bila popoldne pogrebna svečanost. 
Na trgu pred občinskim poslopjem 
so malega Sergija pričakali številni 
mladi prijatelji, vaščani, vzgojitelji, 
njegovi profesorji. Potem ko je zgo- 
niški župnik blagoslovil krsto in so 
pievci domačega zbora zapieh žalo- 
stinko, so mladi fantje dvignili krsto 
in krenili v sprevodu proti cerkvi; ob 
njih so stopala dekleta v narodnih 
nošah, na čelu sprevoda pa so mladi 
nosih v naročju belo cvetje in vence. 
Med temi so bili tudi venec vašča

nov iz Kopiniča, ki jih je tragedija 
družine Crevatin hudo prizadela, ve
nec Slovenskega dijaškega doma in 
venec vzgojiteljev na letošnjem leto
vanju. Mnogi od vzgojiteljev, ki so 
pxiznah Sergija že iz let v Dijaškem 
domu, so se — skupino z vodstvenim 
in drugim osebjem Doma — tudi u- 
deležili piogreba.

Po verskem obredu v cerkvi je po
grebni sprevod, v katerem je belina 
cvetja še piodčrtavala veliko žalost, 
krenil do bližnjega piokopališča. Tu 
so se Sergijevi najbhžji — oče Do- 
menik, mama Milena, sestrica Ema
nuela in bratec Maurizio — še zad
njič poslovili od svojega malega sin
ka in bratca. Ko mu je pioslednjič 
zapel domači zbor, so se solze bole
čine piomečale s solzami narave, ki 
je z dežjem orosila kraško planoto...

Tečaj oceanografije
V biološkem laboratoriju pri Brojni- 

d pod Nabrežino bo od L do 6. sep
tembra letni tečaj oceanografije za 
študente naravoslovnih, bioloških in 
geoloških ved. Letošnji tečaj bo obi
skovalo 25 študentov s tržaške in dru
gih italijanskih in tujih univerz. Glav
ni smoter tečaja bo analiza in študij 
raznih primerkov. Študenti bodo sledi
li kratkim teoretično-praktičnim pre
davanjem in imeh piraktične vaje v 
morju.

Akademski kipar Negovan Nemec 
je v svojih skulpturah uveljavil svo
jevrstno igro svetlobe, in mehkih senc. 
V galeriji se je predstavil z moj- 
strosko obdelanimi kamni.

Predzadnja letošnja razstava je bi
la namenjena Franku Vecchietu. Moj
ster lesoreza je ostal zvest abstrakt
ni, ne vsem takoj zaznavni lepoti.

V galeriji so se potrudili, da bi o- 
biskovalcem ponudili kvalitetne pred
stavitve najširšega likovnega doga
janja. Iskali so uveljavljene in še 
ne tako znane ustvarjalce, skladno z 
vzdušjem, ki je vladalo, in z ak
tualnostjo posamezne likovne smeri. 
Pri tem se niso zapirali v narodne 
meje — v galeriji so poleg Slovencev 
razstavljali tudi italijanski ustvar
jalci, v naslednji sezoni pa name
ravajo krog razstavljalcev razširiti še 
na druge dežele. Njihova glavna na
loga pa ostaja — globalno in v celoti 
predstavljati zlasti slovensko umet
nost.

Lažni »prispevki« 
za zavod Deledda

V preteklih dneh so dobih številni 
Tržačani neobičajen obisk. Na vrata 
njihovih stanovanj so piotrkala nezna
na dekleta, kj so se izdajala za di
jakinje italijanskega pioklicnega za
voda Deledda in prosila lastnike za 
denarni prispievek za šolo, češ da jo 
morajo preurediti. Nekateri stanoval
ci so, po obisku, telefonirali na šolo 
in povprašali p» nabiralni akciji, do
bili pa so odgovor, da šola sploh ni 
pripravila nobene take ali podobne 
akcije.

Vodstvo zavoda Deledda je zatem 
obvestilo o teh dogodkih tržaško kve
sturo, ki je začela preiskavo, da bi 
izsledila »domiselne« goljufe.
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Obisk v poletni koloniji SKGZ v Tolminu

Tudi težki trenutki nas združujejo, plemenitijo 
in bodrijo na vsakodnevni poti k sočloveku

mali oglasi

Poletna kolonija SKGZ v Tolminu, 
to vam je pravi čebelnjak! Že po do
miselni konstrukciji spominja stavba 
na satovje, kjer se v vsakem okencu 
nekaj dogaja, nemara pogleda skozenj 
zvedav obrazek, spet drugje ti uren 
premik zavese pove, da pretirana po
zornost obiskovalca ni zaželena.

Poslopje, pravzaprav je to Dom 
učencev Svetozar Markovič, leži mal
ce onkraj Tolmina. Koplje se v bujni 
zelenini, razpotegnjeno v večplastne 
črnordeče vodoravnice, a ko se skozi 
vhodna vrata prismeje ograbek otrok, 
postane resnobno lice študentskega 
doma na mah bolj prijazno. Tako me 
je sprejela kolonija, kjer se v normal
nih razmerah - ko so vsi doma - suka 
153 otrok s Tržaškega, 16 spremljeval
cev, pa še pomožno osebje na vrh. To
liko jih je, da je bilo treba za izvedbo 
počitniškega programa vpeljati kar 
dežuranje po načinu: danes mi, jutri 
vi, in tako ozračje vsak dan kar kipi 
od veselega otroškega živžava.

V Tolminu so nebo, še pred kratkim 
jasno kot ribje oko, prekrili oblaki. 
Okoliški hribi so potemneli in se še 
bolj strmo sklonili nad mestece. Otro
ci, kar jih je ostalo doma, pa se ne 
dajo motiti. Dežju v brk se zapode na 
bližnje nogometno igrišče, ki leži v 
plitvi kotanji in le glasni vzkliki ter 
žoga, ki se od časa do časa v visokem 
loku vzpne nad glave nevidnih nogo
metašev, priča, da se na igrišču bije 
srčen boj. Vse to je moč videti s terase 
pred vhodnimi vrati. Pogled odtod 
splava na desno, visoko nad mestni 
zvonik, proti očem skriti planini Ra
zor. Sest ur strme hoje je do nje, dan 
prej pa so njen mir zmotili izletniki, 
neustrašni najstniki in nadebudne naj
stnice tolminske kolonije, ki so se tja
kaj odpravili na dvodnevni izlet in bi 
se morali vsak čas vrniti.

V sivem vremenu so počitniški dne
vi lahko hudo dolgočasni, a v tolmin
ski koloniji ni tako. Otroci se zabavajo 
na vse načine, sploh pa je kar cela 
stavba ena sama igralnica, o čemer 
govori tudi dejstvo, da se malčkom ni 
treba preveč natančno držati dnevne

ga reda. To jih razbremenjuje in prav 
je tako, saj so vendar na počitnicah.

Pogovarjamo se o dnevnem redu, o 
budnici ob polosmih in o zadnji uspa
vanki okrog 22. ure, ko počitniški dom 
utihne v nočnem premirju, jutri pa 
spet od kraja in tako vsak dan do tor
ka, ko se bodo otroci vrnili domov, 
polni lepih vtisov in skupnih doživetij 
- in za eno bridko izkušnjo bogatejši. 
Beseda kar sama nanese na blejsko 
nesrečo: dogodek je še svež in razrva- 
na čustva še tvegajo ogroziti navidez
no spokojnost počitniške skupnosti. 
Ponovno čujemo za podrobnosti blej
ske tragedije, kjer je v spletu nesreč
nih okoliščin utonil Sergij. Spominjam 
se ga še, ko se je kot moj varovanec v 
neki drugi koloniji - sedem let je že 
tega - igral s svojimi vrstniki. Blagih 
potez in rahločuten, da malo takih, je 
vzel nase pretežko breme življenja. 
Njegovo malo srce je zastalo, ko mu 
še ni bilo štirinajst let. Brez besed se 
razumeva s spremljevalko, s katero 
sva v tedanji koloniji delila brezskrb
ne počitniške trenutke. Spomin na tis
ti čas je ob tako nepričakovanem raz
pletu dogodkov nenadoma boleč ... 
Vreme pa medtem nič ne kaže na iz-

I * r.
Malica pomaga premagati čas med kosilom in večerjo

boljšanje in treba je napraviti še nekaj 
fotografij. Predme se brž postroji sku
pinica treh, štirih deklic, med njimi 
vitko dekletce z rožo v laseh ... in se 
mi posveti, to je Manuela, prav tako 
nekdanja varovanka, Sergijeva sestra.

Vzgojiteljica Novella skrbi, da bi otroci ne pozabili na ubrano petje

Medtem se iz senčnega drevoreda 
zasliši šum mnogih korakov. Zelenino 
krošenj preprežejo rdeče, rumene, si
nje migotajoče lise in že so tu mladi 
gorniki s planine Razor, kjer so se 
menda prav lepo imeli, le na svoj pes
tri besednjak bodo morali v prihodnje 
nekoliko bolj popaziti, tako jih med 
splošnim hihitanjem očitajoče, a ne 
preveč, kara njihov vodja: že nasled
njega dne bo na planino Razor pope
ljal mlajšo skupino otrok. Kolonija se 
zdajci pomnoži za regiment lačnih in 
utrujenih izletnikov in prav kmalu 
bodo prišli na svoj račun, saj je že sko
raj ura večerje in je čas, da vzamem 
pot pod noge. Z bližnje klopce me te
daj pokliče domačin srednjih let, ki je 
ves čas molče opazoval vrvež okoli 
sebe. Ozre se v svinčeno nebo in mi 
potoži, da tu na Tolminskem vreme že 
kakih deset let ni več tako, kot ga po
mnijo starejši ljudje. Vse od potresa 
dalje ...

Domov grede se nebo vedri in jutri 
bo vstal nov dan, na vse mračne dni 
pa naj sedaj leže koprena časa. Boleči
na teh dni bodi le dragocen spomin, 
kajti tudi taki trenutki nas združujejo, 
plemenitijo in bodrijo na vsakodnevni 
poti k sočloveku. (JB)

(jaleiija gledališča izleti razna obvestila
Ul. sv. Frančiška 20

vas vabi
danes, 10. t. m., ob 18. uri
na otvoritev

razstave
VIDE SLIVNIKAR

slike

kino
ARISTON - 21.30 Steaming - Al bagno 

turco, dram., VB 1985, r. Joseph Losey; 
i. Vanessa Redgrave, Sarah Miles, □ 

LETNI KINO V LJUDSKEM VRTU -
21.15 La rosa purpurea del Cairo, 
dram., ZDA 1985, r. Woody Allen; i. 
Mia Farrow, Jeff Daniels 

NAZIONALE I - 16.00, 22.00 Cicciolina 
Inhibition, porn. □ □

NAZIONALE II - 16.30, 22.00 La časa in 
Hell Street, srh., ZDA 1985, 100'; r. 
Michael Winner; i. R. Kelly, D. Bro- 
oks.D

EDEN - 15.30, 22.00 Marina's Animals in 
II cavallo della ninfomane, porn.,

ROSSETTI
Festival operete POLETJE '86 — Do 

14. avgusta bodo na sporedu: LA BAIA- 
DERA, LA ČASA DELLE TRE RAGAZ- 
ZE in AL CAVALLINO BIANCO.

Uvodna predstava bo Kalmanova »La 
Baiadera«. Ponovitve v soboto, 12. 7., ob
20.30 in v nedeljo, 13. 7., ob 18. uri. Diri
gent Janos Sandor, režiser Giorgid Press- 
burger. Vstopnice so na razpolago pri 
blagajni gledališča.

CANKARJEV DOM
V galeriji Cankarjevega doma bo do 

20. avgusta odprta razstava slik in akva
relov slikarja Georga Baselitza.

Cankarjev dom je organizator POLET
NE VIOLINSKE SOLE, ki bo pod vod
stvom prof. Igorja Ozima (asistentka prof. 
Christine Hutcap) od 22. avgusta do 2. 
septembra v Glasbeni šoli v Titovem Ve
lenju.

SPDT prireja v nedeljo, 13. t. m., izlet 
na Srednjo Pončo, 19. in 20. t. m. izlet na 
Hochstad v Lienških Dolomitih. Vse 
podrobnosti bodo še objavljene.

KD Rovte—Kolonkovec organizira 
3--dnevni izlet od 15. do 17. avgusta v 
Kranjsko goro in okolico. Vpisovanje ob 
uri kosila na št. 827528 in ob sobotah od 
20. do 21. ure v društvenih prostorih.

včeraj-danes

razstave
V galeriji Cartesius je na ogled sku

pinska razstava 36 slikarjev naše dežele. 
Razstava bo odprta po običajnem urniku 
do sobote, 12. julija.

Na Trgu Unita v kavarni "Caiie de- 
gli specchi" razstavlja do 22. t. m. slikar 
Mirano Marizza.

EXCELSIOR I - Danes zaprto.
EXCELSIOR II - 17.30, 22.00 Excalibur, 

fant., ZDA 1981, 136'; r. John Boorman; 
i. Nigel Terry, Helen Mirren.

PENICE - 19.00, 22.15 Lussuria, kom., It. 
1986, 95’; r. Joe D'Amato; i. Lilly Čarati, 
□ □

MIGNON - 17.00, 22.15 The Blues Brot
hers, kom., ZDA 1980, 120'; r. John 
Landis, i. J. Belushi, Dan Aykroyd, □

GRATTACIELO - 17.45, 22.15 007 Solo 
per i tuoi occhi, krim., VB 1981, 127'; r. 
John Glen; i. Roger Moore, Carole Bo- 
uguet.

CAPITOL - 16.00, 22.00 Vivere e morire 
a Los Angeles, krim., ZDA 1985, 115'; r. 
William Friedkin; i. William Petersen, 
Willem Defoe.

ALCIONE - 16.00, 22.00 Starman, fant., 
ZDA 1984, 115'; r. John Carpenter; i. 
Jeff Bridges, Karen Allen.

NAZIONALE III - 16.00, 22.00 Nove set- 
timane e 1/2, er. dram., ZDA 1985, 120'; 
r. Adrian Lyne; i. Mickey Rourke, Kirn 
Basinger, □

LUMIERE FICE - SPORED GLASBENIH 
FILMOV - 20.00, 22.00 Hair, glas., ZDA 
1979, 120';r. Miloš Forman; i. John Sa- 
vage, Treat Williams.

VITTORIO VENETO - Zaprto zaradi do
pusta do 20. avgusta.

RADIO - 15.30, 21.30 II prof urno del pec- 
cato, porn., □ □

Včeraj je na tržaškem konzervato- 
riju »G. Tartini« v Trstu z odliko di
plomirala iz klavirja

KATJA MILIČ
Svoji gojenki in sodelavki ter nje

ni profesorici Nevi Merlak iskreno 
čestita

Glasbena matica

Prepovedano mladini pod 14. letom □ 
18. letom □ □

Cepljenje psov 
proti steklini

Tržaška KZE sporoča, da se je letno 
cepljenje psov proti steklini, začelo 3. 
julija in se bo zaključilo 2. avgusta. V 
ta namen je KZE usposobilo v tržaški 
pokrajini sedem živinozdravniških 
središč : v Trstu - Občinski pesjak, Ul. 
Orsera 8 (odprt ob delavnikih od 9. do 
12. ure); na Proseku - v klavnici na
sproti "Elio Mobili" (ob ponedeljkih in 
četrtkih od 14. do 15. ure); v Miljah - 
avtobusni občinski park (ob torkih in 
sobotah od 9. do 10. ure); v Dolini - na 
Občini (vsak torek in soboto od 11. do 
12. ure) ; v Nabrežini - v občinski 
klavnici (ob ponedeljkih in sredah od 
15. do 16. ure); v Zgoniku - na Občini 
(ob torkih in petkih od 15. do 16. ure) 
in v Repnu - na Občini (vsak četrtek 
od 15. do 16. ure). KZE naprošča vse 
lastnike psov, naj prinesejo s seboj na
gobčnik.

Danes, ČETRTEK, 10. julija
LJUBICA

Sonce vzide ob 5.25 in zatone ob 20.55 
— Dolžina dneva 15.30 Luna vzide ob
8.20 in zatone ob 23.10.

Jutri, PETEK, 11. julija
OLGA

PLIMOVANJE DANES: ob 6.05 naj
nižje -60 cm, ob 13.00 najvišje 36 cm, ob 
18.27 najnižje -8 cm, ob 23.46 najvišje 32 
cm.

VREME VČERAJ: temperatura zraka 
22,2 stopinje, zračni tlak 1014,7 mb usta
ljen, veter 18 km na uro severovzhodnik, 
burja s sunki 38 km na uro, vlaga 45-od- 
stotna, nebo oblačno, morje razgibano, 
temperatura morja 23,2 stopinje.

ROJSTVA IN SMRTI
RODILI SO SE: Sara Accardo, Stefano 

Ambrosi, Carlo Alberto Cimino, Giulia 
Detela, Alessandro Cantagalli, Rachele 
Morgante, Cinzia Ragno, Giada Vecchi- 
et, Arianna Marinelli.

UMRLI SO: 84-letni Otto Zak, 47-letni 
Guido Colautti, 72-letni Mario Vidmar, 
77-letni Silvio Rustia, 78-letni Ruggero 
Combi, 77-letna Maria Cerma Della Qu- 
ercia, 75-letni Enrico Magris, 64-letna 
Bruna Dambrosi.

Uradi SKGZ bodo do 31. avgusta po
slovali s sledečim urnikom: ponedeljek- 
petek od 8. do 14. ure ter v soboto od 8. 
do 13. ure.

Izžrebane številke loterije festivala 
KPI v Boljuncu: prva nagrada (šestdnev
no potovanje v Prago in Bratislavo za 
dve osebi) listek št. 3207, ostale številke 
po vrstnem redu: 2173, 4310, 5048, 2088, 
3433, 2119, 5963, 4286 in 4588. Rezervne 
številke, ki pridejo v poštev po osmih 
dneh, so sledeče: 3957, 3143, 4871, 0148, 
5659, 0284, 5461, 3723, 5708 in 3157. Infor
macije na št. 232223.

čestitke
ELIZABETI CESAR čestitata ob us

pešno opravljeni maturi družini Purič 
in Križman.

Dragi EVARISTO SACCHI! Ob da
našnjem rojstnem dnevu mu želijo vse 
najboljše žena Karolina ter hčerki 
Emanuela in Rafaela.

Včeraj je praznovala petnajsto po
mlad HELENA PAROVEL iz Mačkolj. 
Še mnogo zdravja, sreče in da bi bila 
vedno pridna, ji želijo starši, brat, so
rodniki in vsi, ki jo poznajo.

V BLIŽINI AMBULANTE živinozdravni 
ka na Proseku se je izgubila muca 
belo-sive barve z rumenimi očmi. Tel. 
040/421933.

OBRTNIŠKO PODJETJE išče kvalifici
ranega elektrikarja z opravljeno vojaš
ko službo. Tel. od 18. do 19. ure na št. 
228423.

OPRAVLJAM čistilska, gospodinjska ali 
kakršnakoli dela po dogovoru. Tel. v 
večernih urah na št. 0481/20736.

OSMICO je odprl v Saležu št. 35 Her
man Škrlj. Toči belo in črno vino.

PRODAM GARELLI VIP 2VN v odlič
nem stanju. Tel. na št. 231040 ali zve
čer na št. 232365.

CVETLIČARNA ANGELA - Boljunec 
obvešča cenjene kliente, da bo zaprta 
zaradi dopusta od 14. 7. do 18. 8. 86.

PRODAM motor selva za čoln , 15 KM in 
novo prikolico. Tel. 040/727837.

OSMICO sta odprla Berta in Marčelo 
Nadlišek na Katinari. Točita belo in 
črno vino.

PRODAM 1.800 kv. m nezazidljivega ze
mljišča v Dolini. Tel. 040/228390.

DAJEM V NAJEM skladišče pri Domju 
80 ali 150 kv. m, vstop tudi s tovornja
kom. Tel. 040/ 228390.

21-LETNO DEKLE nujno išče kakršno
koli zaposlitev. Tel. 040/829357.

PRODAM majhno hišo z dvoriščem v 
Boljuncu. Tel. 040/228390.

NUJNO potrebujem otroški voziček za 
dvojčke. Tel. od 13. do 15. ure na št. 
040/911442.

JK ČUPA prodaja jadrnice tipa F.J. po 
zelo ugodni ceni (350.000 lir). Informa
cije in ogled na sedežu v Sesljanu.

OSMICA pri Olenichu na Padričah bo 
odprta od 12. julija dalje. Pili boste 
lahko pinot (pinot grigio) in teran.

prispevki
V počastitev spomina Olge Pertot da

rujejo Lojzka, Edi in Lidija 20.000 lir za 
SKD Barkovlje.

V počastitev spomina Dore Čok daru
jejo Lojzka, Edi in Lidija 20.000 lir za 
pevski zbor M. Pertot.

V spomin na našega nepozabnega Kar
la Grgiča darujejo žena Ivanka, sin Karlo 
in hčerka Ana z družinama 50.000 lir za 
KD Slovan, 50.000 lir za ŠZ Gaja, 100.000 
lir za moški pevski zbor Tabor-Opčine in
100.000 lir za Sklad M. Čuk.

Miran Kuret daruje 10.000 lir za pev
ska zbora Slavec.

Jadran Žerjal daruje 10.000 lir za pev
ska zbora Slavec.

V spomin na pok. Djura GrljeviČa da
rujeta Lavra in GičkO Sedmak 30.000 lir 
za vzdrževanje spomenika padlim v 
NOB iz Gabrovca.

Namesto cvetja na grob Karla Grgiča 
darujeta družini Žagar in Ferluga 20.000 
lir za KD Slovan.

V spomin na drago Ido Danev- 
Gerljanc darujejo sestre 50.000 lir za vz
drževanje spomenika padlim v NOB na 
Kontovelu.

V počastitev spomina drage none Ma
rije Regent vd. Gerlanc daruje Sonja
15.000 lir za amaterski oder J. Štoka 
Prosek-Kontovel.

Ob četrti obletnici smrti predragega 
moža Silvota daruje žena Marica 15.000 
lir za Center za rakasta obolenja.

V spomin na Ido Danev por. Grilanc 
darujeta sestri 100.000 lir za Kulturni 
dom Prosek—Kontovel.

V spomin na Djura GrljeviČa darujeta 
Alojz in Gabrijela Sedmak (Križ 306)
50.000 lir za sekcijo upokojencev CGIL v 
Križu.

Ob otvoritvi partizanskega kluba v 
Boljuncu darujejo Danilo Žerjal, Eugen 
Zubin in Darko Žerjal (Domjo—Lakotiš- 
če) 60.000 lir za omenjeni klub.

Ob otvoritvi partizanskega kluba v 
Boljuncu darujeta Ude in Mirko Hrvatič 
(Boršt) 20.000 lir za Zvezo borcev Bolju
nec.

Namesto cvetja na grob Oskarja Pan
kracija daruje Ludvik Ervina 25.000 lir za 
moški pevski zbor F. Venturini.

V isti namen darujeta Vera Kral 10.000 
lir in Angel Veljak 20.000 lir za moški 
pevski zbor F. Venturini.

menjalnica NAKUPNI TEČAJI 9. 7. 1986

Ameriški dolar .. 
Nemška marka .. 
Francoski frank . 
Holandski florint 
Belgijski frank ..
Funt šterling __
Irski šterling __
Danska krona ... 
Grška drahma ... 
Kanadski dolar ..

1.475.— Japonski jen ......................... 8.—
683.— Švicarski frank ...................... 838.—
212.— Avstrijski šiling .................... 97.—
606.— Norveška krona .................... 197.—

31.— Švedska krona ...................... 207.—
2.265.— Portugalski eskudo .............. 10.—
2.040.— Španska peseta .................... 10.—

182.:— Avstralski dolar .................... 870.—
10.— Debeli dinar ......................... 3,20

1.045.— Drobni dinar ......................... 3r20

DNEVNA IN NOČNA 
SLUŽBA LEKARN 
Od ponedeljka, 7., 

do sobote, 12. julija 1986
Dnevna služba - od 8.30 do 19.30

Trg Garibaldi _5, Ul. dell'Orologio 6, 
Ul. dei Soncini (Skedenj), Ul. Revoltella 
41, Mazzinijev drevored 1 (Milje), Trg S. 
Giovanni 5, Trg Sv. Jakoba 1.
OPČINE (tel. 213718) - samo po telefonu 
za najnujnejše primere.

Nočna služba - od 19.30 do 8.30
Trg S. Giovanni 5, Trg Sv. Jakoba 1, 

Mazzinijev drevored 1 (Milje).
OPČINE (tel 213718) - samo po telefonu 
za najnujnejše primere.

bcTkb BANCA Dl CREDITO Dl TRIESTE 
TRŽAŠKA KREDITNA BANKA

Tel.: Sedež 61446 - 68881 
Agencija Domjo 831-131

ZDRAVSTVENA DEŽURNA 
SLUŽBA

Nočna služba od 20. do 8. ure, tel. 7761, 
predpraznična od 14. do 20. ure in praz
nična od 8. do 20. ure.

SEZONSKA RAZPRODAJA
pri

vergani pelletterie
Trg sv. Jakoba 6

TORBICE - TORBE ZA NA PLAŽO - POTOVALKE - MOŠKE IN 
ŽENSKE DENARNICE

POPUSTI DO 70%
MOŠKI IN ŽENSKI PASOVI po 10.000 lir.

Obv. občini 4/7/86
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Zenska in njena stvarnost breda pahor filmi na tv zaslonu kinoatelje

Družbeni položaj žensk 
v prihodnjih stoletjih

Kako se bo spremenil položaj žensk 
v naslednjih stoletjih, ki bodo pripa
dale že tretjemu tisočletju naše ere? 
Vprašanje si zastavlja vrsta strokov
njakov najrazličnejših profilov in spe
cializacij, saj se drugo tisočletje, ki je 
predvsem v svoji zadnji fazi ženskam 
prineslo veliko bistvenih novosti, že 
dejansko izteka.

Navadno sicer v tej luči ne razmiš
ljamo, zlasti v zvezi z obravnavano 
temo, vendar pa je zasuk tisočletja to
liko pomembna časovna prelomnica, 
da jo je treba jemati v poštev. Kaj naj 
bi torej tretje tisočletje prineslo žen
skam: zelo radodarno baje ne bo ker 
bo seštelo dosežene oziroma izborjene 
rezultate in pa številne negotove ne
znanke, ki so vezane na tehnološki 
razvoj in pa na nerazrešeni vozel dru
žinskih odnosov.

Projekcije strokovnjakov prikazuje
jo bodočnost žensk v dokaj optimistič
ni luči, ki pa jo nenehno kali negoto
vost. Nesporno je namreč, pravijo, da 
se je položaj žensk izboljšal in se še 
izboljšuje, res pa je tudi, da razvoj da
našnje družbe ne teče v smeri osvoba
janja žensk in težnje, da bi bili vsi 
zemeljski prebivalci povsem enakov
redne osebnosti.

Dve merili so označili za bistveni, 
ko skušajo nakazati "žensko usodo v 
tretjem tisočletju": prvo se nanaša na 
vlogo in na delo, ki ga ženska opravlja 
v družini; drugo pa na odnos med žen- 
sko in tehnološkim razvojem.

Če se ne bodo preusmerili odnosi v 
družini, se ne bo mogla spremeniti 
niti družbena vloga žensk. Z drugimi 
besedami povedano, če bo na žensko 
tudi v bodoče odpadel večji del teže 
družinskih obveznosti in opravil, se bo 
težko uveljavila na delovnem mestu 
in v širšem družbenem okolju.

Ženska zavest je v zadnjih desetlet
jih v tako imenovanem razvitem delu 
sveta izredno dozorela in dobila tudi 
konkretno osnovo v vrsti ukrepov in 
zakonskih predpisov, zato trenutno ni 
nevarnosti o begu nazaj".

O tem so prepričani raziskovalci na 
dveh izredno uglednih evropskih in
štitucijah, ki proučujejo ta naš bodoči

način življenja. Gre za berlinski As- 
pen, ki prvenstveno prireja seminarje 
o aktualnih problemih in med temi jih 
je bilo veliko o ženskem zaposlovanju, 
in pa za angleški SPRU (The Science 
Policy and Resarch Unity), ki deluje v 
sklopu Univerze Sussex v Brightonu.

Optimistično noto njihovim predvi
devanjem dajejo torej dosežki zadnjih 
desetletij na področju ženskih pavic 
in pa precej razširjena ter utrjena žen
ska zavest. Negotovost pa po eni stra
ni izhaja iz ugotovitve, da se odnosi 
med spoloma, kar zadeva družinske 
obveznosti, še niso dovolj zaznavno 
spremenili in da današnji trenutek ko
renitim spremembam ni najbolj naklo
njen. Niti telefon, niti sesalec za prah 
nista spremenila zakoreninjenih vlog: 
javno nastopanje je še vedno v zakupu 
moških, delo v zasebnem krogu pa v 
žensko breme. Dokler moški in ženska 
ne bosta enakomerno plesala tako v 
družini kot tudi v tako imenovanem 
produktivnem sistemu, se zadeva ne 
bo bistveno premaknila.

Drugi sklop negotovosti pa ženskam 
tretjega tisočletja prinaša tehnološki 
razvoj, ki je seveda sam po sebi nev
tralno obarvan. Ne pa tako njegova 
usmeritev, predvsem pa uporaba. In 
zaenkrat ženske celotne problematike, 
ki je vezana na hitre tehnološke spre
membe in na menjave zadolžitev v 
produktivnem sistemu, niso še zagra
bile s prave smeri. V ta, kot tudi v 
toliko drugih, se namreč ženske vklju
čujejo zgolj kot pasivne uporabnice, 
kar jih seveda potiska ob rob dogaja
nja.

V načelu se lahko ženske enakop
ravno vključijo v proces tehnoloških

inovacij, v praksi je to veliko težje. 
Upoštevati je namreč treba, da ženske 
trenutno delajo pretežno na manj za
htevnih in manj specializiranih mes
tih, da se še niso množično začele pre- 
orientirati glede študijskih usmeritev 
in da odnos med družinskim delom in 
zaposlitvijo v kratkem času še ne bo 
ugodno rešen.

"Samo v Italiji", je na primer ugo
tavljal poznani italijanski futurolog 
Roberto Vacca, 'bodo v naslednjih 
dvajsetih letih štirje milijoni oseb mo
rali menjati službo. Med njimi bo se
veda veliko žensk, katerih delež pa bo 
pri snovanju in izvedbi prehoda prav 
gotovo skoraj nezaznaven."

Ženska nima in tudi v kratkem ne 
bo imela odločilne moči: o tem je pre
pričana tudi znana sociologinja Chiara 
Saracene. Pravzaprav pravi, da v na
slednjem tisočletju ne bomo več govo
rili o "ženski", temveč o "ženskah", 
kajti ženske bo poleg podrejenosti, ki 
združuje vse pripadnice spola, v ved
no večji meri označevala individualna 
pot. Zato bo po njenem mnenju vedno 
več žensk, ki se bodo prebile do 
osrednjih virov (bodo torej zaživele 
kot enakopravni člani "močnejše" 
družbe); vendar pa bodo ženske tudi v 
naslednjem tisočletju še naprej pred
vsem pripadale šibkejšemu delu druž
be. Napovedi so seveda opremljene s 
številnimi če-ji in vprašanji, na katera 
skoraj ni mogoče dobiti odgovora. 
Najbolj pogosto pa se še vedno glasi: 
"Le zakaj se večina noče prepričati, da 
je razvoj vsega človeštva nepreklicno 
vezan na doprinos žensk?"

Izvolili »Lady Italia«
GORTINA — Če se v določenih raziskovalnih krogih spopadajo s problemi 

o bodočem položaju ženske v sodobni družbi, ni mogoče istega trditi za določen 
krog žensk samih. Te dni so namreč, sicer pa tako, kot sleherno leto, v sloviti 
Gortini d'Ampezzo izvolili Lady Italia, prav tu pa se bo odvijalo zbiranje svetov
ne Lady. Žensko plat škornja zastopa komaj dvajsetletna dama iz Padove, ki je 
baje zelo plavolasa, modrooka, vitka, vsestransko angažirana, njenega imena pa 
iz (ne)vljudnosti ne bomo objavili. Kako bo z njo v prihodnjih desetletjih bomo 
zanesljivo še poročali.

ARRIVA JOHN DOE - Meet John Doe - Prihaja John Doe, 1941 
Režija: Frank Capra. Igrajo: Gary Cooper, Barbara Stanwyck, Edward Ar
nold, Walter Brennan. RAI 2, nocoj ob 24.10.

Mlada novinarka objavi v dnevniku ponarejeno pismo, da bo neki John Doe 
storil, javno samomor pred županstvom, da bi s tem opozoril javnost o neučinko
vitosti dela družbenih upravnikov.

Vlogo samomorilca naj bi odigral bivši igralec baseballa, ki prevzame nalo
go zelo resno. Preveč resno, saj bi samomor tudi resnično izvedel, če bi ga 
novinarka ne pravočasno zaustavila. Socialna komedija sodi.med tista dela F. 
Capre, ki razkrivajo in s tem obsojajo določena družbena razmerja. Pogled na 
družbo je utopičen, kot v primeru načrtnega samomora. Vendar želi prav z 
nemogočo varianto izpostaviti in osvetliti tisto resnico, ki je v vsakdanu že iz 
navade zdrknila v sfero pozabe. Srečen konec je le trenutni oddih, deus ex 
machina, ki sili gledalca v primerjanje realnosti take kot je in take kot naj bi 
bila.

Izdelan film spaja akcijske elemente in analizo morilske hladnokrvnosti. 
Zgodba o nasilnem življenju in o življenju nasilneža prepleta dogajanje s prika
zom življenskega okolja emigracije v hitrem in prijetnem montažnem ritmu.

V poletnem varieteju Sotlo le stelle bosta nastopili tudi neumorni dvojčici 
Kessler. Na sporedu vsako soboto na prvi TV mreži ob 20.30

C rai 1
m ™ £lasb- .odd-: Voglia di mušica
13.45 Film: II crollo di Roma (zgod., It. 

1963, r. Anthony Dawson; i. G. 
Sbragia, M. G. Buccella)

15.15 II solitario della foresta
15.45 Risanka: L’orso Smokey
16.30 Zabavni program: Magic Show
17.00 Nanizanka: Giovani ribelli
17.55 Risanka: Tom Story
18.20 Aktualnosti: Spaziolibero
18.40 Risanka: Dinky Dog
18.50 Nadaljevanka: Nelson - Passione 

19-40 Almanah jutrišnjega dne
19.50 Vremenska napoved
20.00 Dnevnik
20.30 Zabavni program: Hamburger 

serenade - Incontri folli dal 
Bandiera gialla" di Rimini ( r. 

Pupi Avati, i. N. Novecento, A. 
Toppetti, B. Maco-la, G. Agus) 

21.35 Film: La frusta e il corpo (groz., 
It. 1963, r. M. Bava, i. C. Lee, D. 
Lavi, T.Kendall - 1. del)

22.15 Dnevnik
22.25 La frusta e il corpo (2. del filma) 
23.10 Musicanotte
23.55 Dnevnik - zadnje vesti

c rai 2 n
13.00 Dnevnik
13.15 Film: Saranno famosi: Primi pas- 

si
14.10 Otroška oddaja: L'avventura, 

vmes risanke
16.40 Film: Arniči per la pelle (pust., 

It. 1965, r. Franco Rossi, i. Gero- 
nimo Meynier, Andrea Scire, 
Luigi Toši)

18.15 Iz Parlamenta
18.20 Dnevnik - šport
18.30 Nanizanka: Un caso per due 

Lhncapace
19.45 Dnevnik
20.20 Dnevnik - šport
20.30 Nanizanka: Ouando arriva il gi- 

udice - Addio maschio crudele
21.30 Nadaljevanka: Cingue giorni a 

dicembre (2. del)
22.35 Dnevnik - večerne vesti
22.45 Dnevnik - šport
24.00 Dnevnik

0.10 Film: Arriva John Doe (kom., 
ZDA 1941, r. Frank Capra, i. 
Gary Cooper, Barbara Stan- 
wyck)

[ A RAI 3___________ !
19.00 Dnevnik
19.32 Deželni programi: Sulle tracce 

di Hemingway (2. del)
20.00 Informativna oddaja: Il bambino 

degli anni '90
20.30 Glasbena oddaja: Rockconcerto
21.45 Dnevnik
21.55 Svetovno košarkarsko prven

stvo: Italija - ZDA
23.30 Dnevnik
23.50 Rockconcerto (2. del)

Glasbeni mara
ton iz New 
Castlea bo tra
jal pozno v 
noč, RAI 3, 
20.30.

[ RTV Ljubljana
18.20 Poročila
18.25 Spored za otroke: Vijavaja rin- 

garaja (4. del). Učitelji popeljejo 
svoje šolarje v mesto na izlet; 
malčki iz vaške šole niso še ni
koli videli velikega mesta, s se
boj vzamejo tudi pravo, živo 
kravo, z majhnim rdečim telič
kom. Kaj vse so videli »vaščani« 
v mestu in kako so jih meščani 
sprejeli, pa tudi kako so mestni 
otroci preživeli dan na deželi, 
boste lahko videli v današnji na
nizanki.

19.10 Risanka
19.24 TV in radio nocoj
19.26 Zrno do zrna
19.30 Dnevnik
19.45 Vreme
19.55 SP v košarki: SFRJ - Kanada 

(prenos)
21.30 Dnevnik
21.55 Vreme in TV in radio nocoj in 

jutri
22.05 Španska nadaljevanka: Goya (4. 

del)

fj*) TV Koper________________
17.00 Otroški program: nanizanka Ka

men Marca Pola in risanka 
Lamu deklica iz vesolja

18.00 Nadalj.: Ljubezen in oblast
18.55 TV Novice
19.00 Odprta meja

Kot vsak četrtek so tudi današnjo 
oddajo pripravili sodelavci koprske 
televizije. O sedanjosti in prihod
nosti nogometnega kluba Koper se 
bodo gledalci lahko telefonsko po
govarjali v živo.

19.50 Dokumentarec: Velike razstave
20.30 Film: Človek (r. M. Malasket)
21.55 TVD vse danes 
22.05 SP v košarki (prenos)
23.20 Variete

Nino Manfredi 
v filmu Contro- 
sesso, Italia 1, 
22.20.

JjH^ANALEiT
8.30 Nanizanke: Mary Ty- 

ler Moore, 9.00 Aliče
9.30 Una famiglia ame- 
ricana

10.30 Nadaljevanka: Gene
ral Hospital

11.30 Nanizanki: Love Boat,
12.30 Lou Grant

13.30 Nadaljevanke: Sentie- 
ri, 14.30 La valle dei 
pini, 15.30 Gosi gira il 
mondo

16.30 Nanizanke: Hazzard,
17.30 II mio amico Ric- 
ky, 18.00 Lalbero delle 
mele, 18.30 Dalle nove 
alle cingue, 19.00 Arci- 
baldo, 19.30 Kojak

20.30 Glasbena oddaja: Fes- 
tivalbar '86, vodita 
Claudio Cecchetto in 
Susanna Messaggio

23.00 Nanizanki: Trauma 
Center, 0.50 Sceriffo a 
New York

j ^ RETEOUATTRO
9.00 Nadaljevanka: Marina
9.40 Nanizanka: Lucy

Show
10.00 Film: Zum zum zum - 

La canzone che mi 
passa per la testa 
(kom., It. 1969, r. B. 
Corbucci, i. L. Tony, I. 
Savona)

11.45 Nanizanka: Switch
12.45 Otroški spored: Ciao 

ciao, vmes risanke 
Nana, Laura, She-Ra

14.15 Nadaljevanki: Marina 
in 15.00 Agua viva

15.50 Film: Rita la zanzara 
(kom., It. 1966, r. G. 
Brown, i. R. Pavone, B. 
Valori)

17.50 Nanizanka: Lucy
Show

18.20 Nadaljevanke: Ai con- 
fini della notte, 18.50 I 
Ryan, 19.30 Febbre 
d'amore

20.30 Nanizanke: Colombo,
22.15 Matt Houston,
23.10 Shannon, 24.00 
Vicini troppo vicini, 
0.301 Ropers

1.00 Film: Ouestione di 
vita o di morte (dram., 
1959, r. J. Lee Thom
pson, i. J. Mills, H. 
Buchholz)

ITALIA 1_______
8.30 Nanizanka: Daniel Bo- 

one
9.30 Film: Al di la del fiume 

(vestern, 1955, r. N. Ju- 
ran, i. A. Murphie, L. 
Gaye)

11.00 Nanizanke: Sanford & 
Son, 11.30 Lobo, 12.30 
Due onesti fuorilegge,
13.30 TJ. Hooker

14.15 Glasbena oddaja: Dee- 
jay Television

15.00 Fantasilandia
16.00 Otroški spored: Bim, 

Bum, Bam, vmes risan
ke Flo la piccola Ro
binson, Mila e Shiro, 
Lo specchio magico

18.00 Nanizanka: Star Trek
19.00 Nanizanka I viaggia- 

tori del tempo
20.00 Risanka: Occhi di gat- 

to
20.30 Film: I due colonnelli 

(komič., It. 1963, r. Ste
no, i. Toto, W. Pidgeon, 
S. Gabel)

22.20 Film: Controsesso (It. 
1965, r. Rossi, Ferreri, 
Castellani, i. N. Man
fredi, U. Tognazzi)

0.20 Filmske novosti: Pre
miere

0.45 Nanizanki: Hec Ram- 
sey in 2.00 Strike For- 
ce

jipijf TELEPADOVA
12.00 Nanizanka: Andrea 

Celeste
13.00 Risanke
14.00 Nadaljevanki: Anche i 

ricchi piangono in
15.00 Andrea Celeste

15.45 Nanizanka
17.00 Otroški spored: Tivu- 

landia, vmes risanke
19.30 Nanizanka: Ouattro in 

amore

20.00 Risanka: Mademoisel- 
le Anne

20.30 Nanizanka: La grande 
lotteria

21.30 Film: Oualcuno chie- 
de aiuto (groz., 1968, r. 
J. Smight, i. O. De Ha- 
villand, E. Nelson)

23.30 Catch 
0.30 Film

Lt TELEFRIULI
13.00 Film: Senza sorriso 

(kom., r. Julio Salva
dor, i. Julia Alba)

14.30 Risanka: Hanna e Bar
bera

15.30 Glasbena oddaja
18.30 Dokumentarna odda

ja: Le meraviglie della 
natura

19.00 Nanizanka: Attenti ai 
ragazzi

19.30 Dnevnik
20.00 Poročila v nemškem 

jeziku
20.30 Dry vin
21.15 Nanizanka: L'uomo e 

la citta
22.15 Dnevnik
22.45 Film: Un uomo solo 

(dram., r. G. Moccia, i. 
J. P. Mocky)

^ELEOUATTRO
(Se povezuje s sporedi Italia 1)
Lastne oddaje:
19.30 Fatti e commenti

RADIO TRST A
7.00, 13.00, 19.00 Radijski dnevnik;

8.00, 10.00, 14.00, 17.00 Kratka poročila; 
7.20-8.00 Dobro jutro po naše; 8.10 Po
vejmo v živo; 9.00-10.00 Glasbeni al
manah - 1. del; 10.10 Koncert v repen- 
tabrski cerkvi: flavtista Miloš Pahor in 
Erika Slama, čembalistka Dina Slama, 
Irena Pahor - viola da gamba; 11.05 
Melodični orkestri; 11.30-13.00 Glasbe
ni almanah (2. del); 12.00 Sestanek ob 
12. uri; 13.20 Glasbeni almanah - za
dnji del; 14.10-17.00 Poletni mozaik: 
otroški kotiček, beležka; 17.10 Klasični 
album; 18.00 Četrtkova srečanja: Biser 
v školjki; 18.30 Poletni mozaik - zadnji 
del.

LJUBLJANA
5.00, 6.00, 6.30, 8.00, 9.00, 10.00, 11.00,

12.00, 13.00, 14.00, 21.00 Poročila; 
4.30-8.00 Jutranji spored; 8.05 Za šolar
je; 8.35 Igraj kolce; 9.05 Glasba; 10.50 
Rezervirano za...; 11.05 Znano in pri
ljubljeno; 11.35 Naše pesmi in plesi; 
12.10 Znane melodije; 12.30 Kmetijski 
nasveti; 12.40 Od vasi do vasi; 13.00 
Danes do 13.00; 13.30 Od melodije do 
melodije; 14.05 Za mlade radovedneže; 
14.20 Koncert za mlade; 14.45 Naš gost; 
15.10-15.25 Popoldanski mozaik; 15.30 
Dogodki in odmevi; 15.55 Zabavna 
glasba; 16.00 Vrtiljak želja; 17.00 Stu
dio ob 17.00; 18.00 Lahke note; 18.30 
Komorna glasba; 19.00 Radijski dnev
nik; 19.25 Obvestila in zabavna glasba; 
19.35 Lahko noč otroci; 19.45 Minute z 
ansamblom Slavka Žnidaršiča; 20.00 
Četrtkov večer domačih pesmi in na
pevov; 21.05 Literarni večer; 21.45

Lepe melodije; 22.00 Našim po svetu; 
22.30 Večerna podoknica; 22.50 Lite
rarni nokturno; 23.05 Paleta popevk.

RADIO KOPER
(slovenski program)

13.30, 14.30, 17.30, Poročila; 6.00 
Glasba; 6.10 Vreme; 7.00 II. jutranja 
kronika; 7.30 Jutranji servis; 8.00-13.00 
Val 202; 13.00 Danes na valu Radia Ko
per; 14.40 Zanimivost; 15.00 Črno na 
belem; 15.30 Dogodki in odmevi; 16.00 
Glasba po željah; 16.30 Primorski 
dnevnik; 17.00 Pogovor o...; 17.35 Za
mejska pesem.

RADIO KOPER
(italijanski program)

6.15, 8.30, 9.30, 10.30, 13.30, 14.30,
16.30, 17.30, 18.30 Poročila; 7.15, 12.30,
15.30, 19.30 Radijski dnevnik; 6.00 
Glasba; 7.00 Glasba; 8.00-12.00 Prisrčno 
vaši; 8.15 Flashback; 8.45 Su e zo per 
le contrade; 9.00 Glasba; 9.32 Dragi 
Luciano; 10.00 Popevka tedna; 10.35 
Vstop prost; 11.00 Petkov kviz; 11.30 
Na prvi strani; 11.40 Poje Toto Cotug-. 
no; 12.00 Glasba po željah; 14.30-20.00 
Popoldanski glasbeni program; 14.45 
Edig Galletti; 15.45-18.30 Počitnice po 
Jugoslaviji; 18.00 Pulj kliče Koper; 
18.45 Poje Toto Cutugno; 20.00-6.00 
Nočni program.

RADIO OPČINE
10.00 Glasbena matineja - v studiu 

Majda; 19.00 Vas zanima vaša prihod
nost? - v studiu Ivana; 20.30 Povej mi! - 
vodita Sonja in Katja.
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Po sklepu občinskega sveta

Odvoz smeti v Gorici 
za 20 odstotkov dražji

Prispevek, ki ga goriški občani pla
čujejo Občini za delovanje službe za 
odvažanje smeti, bo letos za dvajset 
odstotkov višji kot lani. Ustrezni sklep 
z retroaktivno veljavo ob 1. januarja 
1986 je občinski svet odobril, z na
sprotnim glasom KPI in vzrdžanjem 
MSI in svetovalca Zelenih, na svojem 
zadnjem zasedanju.

Predlog o povišku je v imenu upra
ve utemeljil odbornik za finance Ar- 
mando Obit. Za letos predvidenega 
davka na občinske storitve TASCO ne 
bo, saj ga vlada po propadu zadevne
ga odloka naposled ni več predložila v 
odobritev Parlamentu. Ostala pa so 
določila o zmanjšanju državnih pri
spevkom Občinam, ki bi morale razli
ko kriti prav iz večjih dohodkov dav
ka na storitve. Ker je ta odpadel, sta 
bila ponovno uvedena davka na pse in 
za odvažanje smeti, zadnji vladni od
lok pa dovoljuje Občinam povečanje 
tarif.

Goriška uprava se je za letos odloči
la za 20-odstotno povišanje, s prihod
njim letom pa bi se moral prispevek 
občanov za odvažanje in upepeljeva
nje smeti povečati za nadaljnih 10 od
stotkov.

Za zasebna stanovanja bo letos da
vek znašal 726 lir na kvadratni meter 
površine (lani 605 lir). Za trgovine je 
povišek od 1.610 na 1.932 lir, za javne 
lokale pa od 2.210 na 2.652 lir na kvad
ratni meter. Poleg teh, najpomembnej
ših, je predvidena še cela vrsta račle-

njenih tarif (skupno 16) za posamezne 
vrste stavb glede na njihovo namemb
nost (javni in zasebni uradi, šole, kul
turni sedeži, poklicna združenja, in
dustrijski obrati itd.). Ker je pokrajin
ski nadzorni odbor že v preteklosti 
ugotovil, da so pri tej razdelitvi neka
tera razlikovanja neupravičena, je ob
činski svet na isti seji odobril spre
membo razpredelnice: s 1. januarjem 
prihodnjega leta bodo sedanjih 16 
združili v 8 tarifnih skupin.

Skupaj s proračunom bo moral ob
činski svet odobriti tudi povišanje ta
rif za storitve, ki jih nudi občanom na 
osnovi individualnih prošenj, in za ne
katere druge storitve, predvsem s pod
ročja socialne oskrbe. Na zahtevo sve
tovalca Fiorellija so vprašanje odložili 
na prihodnjo sejo, tako da bo o njem 
še prej razpravljala občinska komisija 
za vprašanja oskrbe. Po zakonu mora
jo biti letos stroški za te storitve kriti s 
prispevkom uporabnikov vsaj v višini 
32% (lani 30%). V Gorici, kjer so upo
rabniki že lani krili 46% celotnega 
stroška, predlaga uprava zvišanje pri
spevka na 47%.
• Še vedno je za tovornjake in avto
buse zaprt most čez Sočo pri Zagraju. 
Zaradi tega morajo ti čez most pod 
Štandrežem in dalje proti Tržiču skozi 
Sovodnje. Z osebnimi avtomobili pa je 
čez most pri Zagraju možen enosmerni 
promet.

Mestno podjetje za storitve izvaja 
obnovo vodovoda in plinskega omrežja

Kot smo že napisali včeraj v poroči
lu s seje goriškega občinskega sveta, 
je v zvezi s sprejemom obračuna ob
činskega podjetja za elektriko, plin, 
vodo in prevoze, pred nekaj meseci 
imenovani predsednik upravnega sve
ta Antonio Jakončič podal svetoval
cem poročilo o načrtih za izboljšanje 
delovanja javnih občinskih storitev, ki 
so v pristojnosti podjetja. Napovedal 
je izdelavo večletnega programskega 
načrta, ki ga pripravljajo tudi na osno
vi posvetovanj in pripomb rajonskih 
svetov in ga bodo predložili občinske
mu odboru do jeseni.

»Že sedaj«, je dejal, »pa je prav da 
poskusimo prikazati stanje v podjetju 
in izluščiti probleme, ki jim bo treba 
poiskati primerno rešitev«. Med temi 
je navedel morebitno koristnost notra
nje reorganizacije služb in poveritev 
blagajniške službe, ki jo sedaj opravlja 
samo podjetje, bančnemu zavodu. Pos
tavlja se tudi problem ojačenja delo
vanja računalniškega centra, novih 
sprejemov v službo (tudi zaradi nove 
pogodbe, ki predvideva skrajšanje de
lovnega urnika) in poenostavitve ob
razcev za zaračunavanje storitev upo
rabnikom. Jakončič je nato prikazal 
stanje pri posameznih storitvah.

Najhujše težave se postavljajo pri 
mestnih avtobusih, kjer potniki z vo
zovnicami ne krijejo stroška. Upošte
vati je treba, da avtobusi povečini vo

zijo na pol prazni (povprečje je štiri 
potniki na vsak prevožen kilome
ter).»Morda gre racionalizacijo prevoz
nih služb iskati v poenotenju štirih av
tobusnih podjetij, ki dejujejo v pokra
jini«, meni Jakončič in navaja težak 
deficit mestnih avtobusov: 320 milijo
nov predvidenih za tekoče leto in 930 
milijonov iz prejšnjih let.

O okrepitvi prog ni govora. Osebje 
že sedaj krije izmene z nadurami, ki 
pa iz varnostnih razlogov niso pripo
ročljive. Obstaja le možnost, da bi av
tobus iz Ločnika preusmerili po ulicah 
Fatebenefratelli, Paolo Diacono, Bri
gata Casale, IX Agosto in tako na Kor- 
zu odpravili dvojnik s progo št. 1.

Dobava vode se bo s skorajšnjim 
pričetkom delovanja rezervoarja na 
Kalvariji odločno izboljšala. Pri Moc- 
chetti zajemajo dnevno 11 tisoč kubi- 
kov iz sedmih zajemov, prav toliko pa 
jih bodo še zgradili. Pri Boschetti čr
pajo dnevno 6 tisoč kubikov, 8 pa jih 
dobivajo iz Mrzleka. Skupno torej 25 
tisoč kubikov na dan, toda od teh se 
zaradi dotrajanosti omrežja izgubi kar 
10 tisoč. Nujno je torej potrebna obno
va vsaj nekaterih odsekov. V ta namen 
so v letošnji proračun vključili 500 mi
lijonov lir investicij.

Še bolj pereče je vprašanje izgub v 
plinskem omrežju. Čeprav so jih v za
dnjih letih nekoliko zmanjšali, znašajo 
še vedno približno 2,5 milijona kubi

kov letno (od skupnih 20 milijonov v 
obtoku). Iz cevi uhaja tako vsako leto 
za več sto milijonov lir plina, ki isto
časno povzroča tudi hudo škodo na 
drevesnem bogastvu, saj zastruplja ko
renine platan na Korzu ter drugih dre
ves. Za obnovo omrežja si je podjetje 
zagotovilo finansiranje 1.800 milijonov 
lir, od tega pa so doslej izvedli približ
no polovico del.

V programu imajo propagandne po
bude za razširitev uporabe metana za 
ogrevanje zlasti večjih kompleksov, s 
popusti pri zamenjavi sedanjih grel
cev na plinsko olje. Namen je pri tem 
dvojen: po eni strani bi večja prodaja 
metana prinesla podjetju večje dohod
ke, po drugi pa bi se zmanjšalo ones
naževanje zraku.

Glede elektrike in javne razsvetlja
ve, je dejal Jakončič, se je stanje v 
zadnjih letih precej izboljšalo. Ostaja 
še odprto vprašanje osvetlitve tunela 
pod Gradom, za katero je že priprav
ljen načrt s predvidenim stroškom 90 
milijonov lir. V načrtu ali že v teku je 
postavitev 11 novih transformatorskih 
kabin, nujno pa bo potrebnih še nada
ljnih šest. Poleg tega bodo sedanje 
zračne vode skušali speljati pod ze
mljo zlasti v mestnem središču, zaklju
čiti pa nameravajo tudi s poenotenjem 
voltaže (220 volt). Za omenjena dela 
bodo letos potrebovali finansiranje v 
višini 600 milijonov lir.

Zdramil se je 
ob prihodu agentov

Kljub prizadevanju in mnogim obljubam

Vprašanje zapuščenih živali 
je še vedno zelo aktualnoSodniki v Gorici imajo kar pogosto 

opravka z dokaj razboritimi protago
nisti gostilniških večerov, ki občasno 
zaključijo svoje noči v celici. To zara
di svete jeze, ki jih zapopade vsako
krat, ko zagledajo pred sabo kako po
licijsko ali orožniško uniformo.

Tako se je te dni ponovno znašel 
pred sodniki 31-letni Mario Riavez iz 
Ul. Caprin 11. Pod težo marsikaterega 
kozarčka je 15. junija zvečer dobesed
no obležal pred kavarno Ai Giardini v 
Ul. Petrarca v Gorici. Lastnik kavarne 
je poklical policijo, toda ob prihodu 
agentov je Riavez čudežno oživel in 
začel mahati po agentih. Pristavil je še 
nekaj slanih pripomb na njihov račun, 
tako da so mu nataknili lisice in ga 
prijavili zaradi upiranja, žalitev, pija
nosti in povzročitve telesnih poškodb 
javnim funkcionarjem.

Na sodni obravnavi je javni tožilec 
zahteval obsodbo na osem mesecev 
zapora, branilec pa se je zavzel za naj
nižjo kazen zaradi pijanosti in oprosti
tev, vsaj zaradi pomanjkanja dokazov, 
glede vseh ostalih obtožb. Sodniki so 
Riavza obsodili na 4 mesece in 15 dni 
zapora, priznali pa so mu izpustitev na 
začasno prostost.

• V avditoriju letališča v Ronkah 
bodo drevi ob 18. uri predstavili novo 
številko revije II Territorio, ki jo izda
ja Javno večnamensko kulturno sre
dišče v Ronkah. Monografska številka 
pobravnava slovensko prisotnost in 
kulturo v naši deželi.

Te dni je Posoško združenje za za
ščito živali AIPA objavilo obračun 
svojega delovanja v prvem semestru 
letošnjega leta. Na združenje za zašči
to živali so letos naslovili kar 408 pro
šenj za pomoč - izmed teh je bilo tudi 
28 nujnih primerov - poskrbeli so nov 
dom 48 zapučenim psom, prevzeli so 
203 zarodov, v zavetišču za pse pa je, 
v povprečju 16 dni, živelo 44 psov in 
dve siamski mački. To je zahtevalo 
442 radijskih razglasov in 158 posegov 
ter preko 4000 ur prostovoljnega dela.

Vprašanje zapuščenih živali je tudi 
pri nas izredno aktualno, o čem sicer 
tudi nazorno pričajo zgornji podatki, 
poleti - ko se mnogi ob odhodu na 
počitnice mnogi »rešijo« svojih živali 
na različne načine - pa se položaj še 
zaostri.

Samo se teh zadnjih dneh so prosto
voljni sodelavci Posoškega združenja 
za zaščito živali našli zapuščenega psa 
ob vhodu na avtocesto v Vilešah, v 
ulici Ortigara v Štandrežu je nekdo v 
kartonki »pozabil« na mačko, drugo 
mačko pa so odvrgli v smeti tržnice 
na debelo: to so le nekateri nič kaj 
spodbudni znaki prihajajočega obdob
ja dopustov.

Pri združenju za zaščito živali opo
zarjajo, da niso dosedanji napori obro
dili zaželenih sadov. Ni namreč več 
govora o nameravani preureditvi ob
činskih zavetišč za pse v sanitarne

strukture, ki bi s tetoviranjem in steri
lizacijo psov skrbeli za uravnovešeno 
številčno rast pasje vrste. V pozabo so 
tudi utonile obljube počitniških sre
dišč, kjer naj bi sami poskrbeli za 
oskrbo živali njihovih gostov.

V sodelovanju z mestno občinsko 
upravo in ob podpori goriške hranilni
ce se goriški ljubitelji živali že dalj 
časa uspešno borijo proti nepravičnim 
ravnanjem nad živalmi. Nedvomno so 
dosegli več vzpodbudnih uspehov, po
trebno pa je sodelovanje nas vseh, da 
dokončno odpravimo to kar res ne 
more biti v ponos nam vsem.

Podaljšan rok 
za tečaje 150 ur

Na slovenski nižji srednji šoli Ivan 
Trinko bodo še do sobote, 26. t.m., vpi
sovali v tečaje 150 ur. Prvotno predvi
deni rok za vpis so šolske oblasti 
podaljšale še za tri tedne.

Kot smo že pisali, so tečaji namenje
ni vsem, ki iz kateregakoli razloga 
niso dosegli diplome nižje srednje 
šole in želijo nadoknaditi zamujeno z 
obiskovanjem enoletnega večernega 
tečaja. V goriški pokrajini zbirajo pri
jave za več tečajev. Odprtje sloven
skega na srednji šoli Trinko pogojuje 
zadostno število prijav.

Odgovor deželnega odbornika Bertolija

Umiranje borovih gozdov na Krasu 
je posledica onesnaženosti zraka

Deželno ravnateljstvo za gozdove je 
že 19. maja letos področnim službam 
naročilo izvedbo popisa o stanju boro
vih gozdovna celotnem ozemlju Furla
nije Julijske krajine ter posebej na 
Krasu. Trenutno je v teku zbiranje 
podatkov zato še ni na razpolago do
volj jasna slika o tem kolikšen obseg 
je doseglo odmiranje bora in katera 
področja so najbolj prizadeta. Tako iz
haja iz pisnega odgovora, ki ga je po
sredoval deželni odbornik Renato Ber- 
toli deželnim svetovalcem KPI Bratini, 
Padovanu in Iskri. Omenjeni svetoval
ci so v deželnem svetu v začetku maja 
letos predložili interpelacijo in želeli 
izvedeti, kaj je dežela ukrenila, oziro
ma namerava ukreniti za preprečitev 
odmiranja črnega bora in za boljšo za
ščito kraških gozdov nasploh.

Iz odgovora, ki ga je deželni odbor
nik posredoval izhaja, da so pristojne 
službe že poleti 1984, ob popisu, ki ga

je naročilo ministrstvo, ugotovile izra
zite znake propadanja črnega bora na 
celotnem kraškem območju. Vzroke za 
tako stanje bi bilo mogoče pripisati 
vplivu kislih padavin, oziroma naraš
čanju stopnje onesnaženosti ozračja. 
Poleti 1985 je bil izveden popis na pe
tih različnih območjih borovega goz
da. Ugotovitve so v bistvu potrdile to 
kar je bilo ugotovljeno že leto poprej: 
na treh območjih so strokovnjaki goz
darske službe ugotovili precej izrazito 
propadanje bora kot posledice onesna
ženosti ozračja. Na dveh območjih je 
bil pojav šele v začetni fazi. Vzrok za 
nastalo škodo je, po navedbi deželne
ga ravnateljstva za gozdove, mogoče 
pripisati različnim oblikam in stop
njam onesnaženosti ozračja. Ugotav
ljanje stopnje in vrste onesnaženosti 
pa je v pristojnosti drugih služb in je 
v to svrho ravnateljstvo za gozdarstvo 
že seznanilo deželno odborništvo za 
zdravstvo.

Kaj nameravajo pri deželnem ravna
teljstvu za gozdove ukreniti, da se 
propadanje prepreči, ali vsaj škoda 
omeji? V tem trenutku, tako izhaja iz 
odgovora odbornika prof. Renata Ber
tolija, mimajo še pravega odgovora. 
Počakati bo treba na nove in popol
nejše ugotovitve. Te pa je mogoče 
zbrati šele v daljšem roku.

Stavka uslužbencev 
goriške občine

Uslužbenci goriške občine, uradniki 
na županstvu in delavci v raznih služ
bah, so za danes napovedali celodnev
no protestno stavko. Le uslužbenci v 
tehničnem uradu bodo danes stavkali 
tri ure, od 10.30 do 13.30 ter jutri ob 
istem času. Za tako obliko protesta so 
se odločili zato, ker občinska uprava 
ne spoštuje sprejetih dogovorov in ob
veznosti, ker ne izvaja sprejetih skle
pov in ker po svoje rešuje številna 
vprašanja v zvezi z internimi premes
titvami, zaposlovanjem novih usluž
bencev itd.

Zaradi današnje stavke bo danes 
predvidoma precej težav. Tako recimo 
ne bo delovala pogrebna služba, danes 
ne bodo izdajali nobenih potrdil in iz- 
kazil itd. Sindikalni predstavniki so 
izrazili pripravljenost, da skupaj s 
predstavniki uprave sedejo za mizo in 
se pogovorijo o rešitvi vseh odprtih 
vprašanj.

SLOVENSKI DEŽELNI ZAVOD ZA POKLICNO IZOBRAŽEVANJE
organizira v šolskem letu 1986/87 v Gorici sledeče tečaje:

1. Tečaj za programiranje elektronskih računalnikov (175 ur).
2. Tečaj za dopisnike v angleščini (150 ur).
3. Tečaj za fiskalno ažurniranje pri vodenju malih podjetij (40 ur).

Vpisovanje in podrobnejše informacije do 19. julija 1986 v Dijaškem 
domu v Gorici, Ulica Montesanto 84, tel. 83495 vsak dan (razen sobote) 
od 10. do 12. ure.

Proces na preturi v Tržiču

Ravnatelj termocentrale 
odgovoren za nezgodo na delu

Pred okrajnim kazenskim sodiščem 
v Tržiču je bil te dni kazenski posto
pek proti ravnatelju tržiške termoe
lektrarne, inž. Sergiu Feudaleju, zara
di težke nezgode na delovnem mestu, 
ki se je pripetila'45—letnemu usluž
bencu Lucianu Cannalireju, pred sko
raj štirimi leti. Cannalire je, kljub ta
kojšnji zdravniški pomoči, zadobil tež
ke poškodbe na dihalih, kljub zdrav
ljenju pa so mu ostale trajne posledi
ce. Dalj časa je namreč vdihaval 
strupene žveplove spojine, ki so zaradi 
okvare pričele uhajati iz cevi.

Proti ravnatelju elektrarne je bila 
vložena obtožnica, ker da ni poskrbel 
za informiranje uslužbencev o primer
nih ukrepih v primeru uhajanja stru
penih plinov, ker ni poskrbel, v svoj- 
stvu odgovornega funkcionarja za od
pravo nevarnosti ob morebitnem uha
janju strupenih snovi .

Pretor Finazzer—Flori je inž. Feuda- 
leja spoznal za krivega ter ga obsodil 
na plačilo globe v višini milijona lir. 
Kazen je brez vpisa v kazenski list.

Berite

»Novi Matajur«

V Dolu jutri pogreb 
Karla Vižintina

V Dolu bo jutri 
popoldne pogreb 
Stefana Vižintina, 
domačina, ki pa so 
ga vsi poznali kot 
Karlota. Rodil se je 
pred oseminšestde
setimi letp v Vroc
lavu na Češkoslo
vaškem kamor se 
je družina zatekla 

v begunstvo. Očeta ni nikoli videl, saj 
je padel na Tirolskem 1. novembra 
leta 1918, samo nekaj dni pred kon
cem vojne. Pokopan je v Brunecku. 
Tako kakor številni Doljani — družina 
je bila doma pri Hišarjih — se je tudi 
Karlo zaposlil najprej v kamnolomu v 
Dolu, potem pa si je kruh služil v tr- 
žiški ladjedelnici in v Solvayu. Itali
jansko kraljevo vojsko je služil na Sar
diniji. Po padcu fašizma se je pridružil 
slovenski in jugoslovanski partizanski 
vojski. Partizanil je v glavnem na ob
močju Škofje Loke.

Po vojni se je vrnil v domači kraj 
ter skupaj z domačinko iz Peričeve 
družine ustanovil skupni dom, pri De
vetakih. Zapušča ženo Slavico in sino
va Jordana in Adrijana, ki jim ob bo
leči izgubi izrekamo naše sožalje.

Pogreb Karla Vižintina bo jutri ob 
16.40 iz mrliške veže splošne bolnišni
ce v Gorici v cerkev in na pokopališče 
v Dolu.
• V prometni nesreči v Ul. Grabizio v 
Gorici se je predsinočnjim lažje po
nesrečil 20-letni Fabio Munich z biva
liščem v Ul. IX agosto 20. Zaradi ran 
in udarcev po udih se bo zdravil se
dem dni.
• Na prireditvenem prostoru pred 
športno palačo v Podgori se nocoj pri
čenja praznik Unita. Kioske odprejo 
ob 20. uri, ob 21. pa je na sporedu ples.

Skupaj z ustanovo Enel pa bo moral 
poravnati tudi odškodnino Cannalire
ju. Višina odškodnine se bo določila z 
ločenim postopkom, kot akontacijo pa 
bo moral takoj izplačati 40 milijonov 
lir. Nesreča v tržiški termoelektrarni 
se je pripetila 14. novembra 1982.

kino
Gorica

VERDI 18.00 - 22.00 »Blade Runner«. 
CORSO Zaprto do 7. avgusta.
VITTORIA Zaprto do 14. julija.

Tržič
EXCELSIOR Zaprto.
COMUNALE Zaprto.

Nova Gorica in okolica
SOČA 19.00 »Zmajeva igra smrti, II. del«, 

21.00 »Žena apač«.
DESKLE Danes zaprto.

DEŽURNA LEKARNA V GORICI
Bassi Rita, Ul. Don Bosco 175, tel. 32515.

DEŽURNA LEKARNA V TRŽIČU
San Nicolo, Ul. I. Maggio 94, tel. 73328.

_____ prispevki_____
Namesto cvetja na grob Karla Vižinti

na, očeta Jordana Vižintina, delovodje 
pri kulturnem in športnem centru na 
Vrhu, daruje Gospodarska zadruga Vrh 
50 tisoč lir za KD Kras Dol—Poljane.

t
Umrl je naš dragi mož in oče

Stefan Vižintin
(KARLO)

Pogreb bo jutri, 11. t.m., iz mrliške 
veže goriške splošne bolnišnice v cer
kev in na pokopališče v Dolu. Pogreb
ni sprevod bo krenil ob 16.40 iz Gori-

Namesto cvetja na grob, darujte v 
dobrodelne namene.

Žena Slavica, sinova Jordan in Ad- 
rijano z družinama in drugi sorodni
ki.

Dol, 10. julija 1986

Sporočava žalostno vest, da je 
preminila

Valerija Reščič 
vd. Makuc

Pogreb bo jutri, v petek, 11. t.m. 
Pogrebni sprevod bo ob 11. uri iz 
mrliške veže bolnišnice Janeza od 
Boga v cerkev in na pokopališče v 
Štandrežu.

Sestra Milana in nečak Walter
Štandrež, 10. julija 1986

KD Kras, sekcija VZPI—ANPI 
Dol—Jamlje in zadruga Poljane — 
Dol izrekajo Jordanu Vižintinu in 
svojcem iskreno sožalje ob smrti 
Karla Vižintina.
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V soboto zvečer v Kopru

Nova gledališka skupina Loža 
uprizarja Ruzzantejevo komedijo

Koprskim ljubiteljem gledališča se v soboto zvečer, ko 
bo na Gramscijevem trgu gledališče Loža - La Loggia upri
zorilo v škedenjsko narečje prevedeno komedijo italijan
skega renesančnega avtorja Angela Beolca Ruzzanteja La 
Moschetta, obeta novo, nepozabno doživetje.

Sobotna premiera Ruzzantejeve komedije po svoje pred
stavlja krstni nastopo gledališča Loža - La Loggia, kot so 
poimenovali koprsko trajno delovno skupnost svobodnih 
gledaliških umetnikov v ustanavljanju. Ustanovni člani 
trajne delovne skupnosti so doslej že pripravili potrebne 
samoupravne akte in statut skupinosti, izbrali organe skup
nosti, v kratkem pa bodo sprožili še postopek za registraci
jo na sodišču. Ne gre pa prezreti, da so-v gledališču Loža - 
La Loggia zbrani skorajda isti ljudje, ki so pred dvema 
letoma sestavljali gledališko skupino pri Zvezi kulturnih 
organizacij Koper. Tedaj se je skupina predstavila z Goldo
nijevimi Primorskimi zdrahami.

Medtem ko so bile Zdrahe prevedene v kontovelsko 
narečje, sta Modest Sancin in Vladimir Novak Ruzzanteje

vo komedijo La Moschetta prevedla v škedenjsko narečje. 
Komedijo je režiral Branko Kraljevič, v njej pa bo Zgagarja 
igral Stane Starešinič, Lučjo Barbara Jakopič, Matjeuža 
Alojz Milič, Tonča pa Miloš Battelino. Gre za zgodbo o 
starem Zgagarju in njegovi mladi ženi, ki jo oblegajo lju
bimci, kar vse vodi v komične situacije. Temu prispeva 
največ sam Zgagar, ki je ves nesrečen, če ne dela zdražbe.

S to predstavo gledališče Loža - La Loggia torej nada
ljuje s Primorskimi zdrahami začeto pot uprizarjanja kome
dij v primorskih narečjih. Kot so povedali na ponedeljko
vem pogovoru s predstavniki sredstev javnega obveščanja, 
želijo to pot zaokrožiti še s komedijo v enem od narečij s te 
strani meje. Sicer pa so člani ustanavljajoče se trajne delov
ne skupnosti obljubili, da bodo vse svoje nadaljnje načrte 
razgrnili, ko bodo tudi formalno registrirani na sodišču. 
Upati je torej, da se je po dveh desetletjih ^pčelo novo 
gledališko življenje na Koprskem.

IZTOK UMER

O Trubarjevi Rašici

Panjske končnice

Barvna litografija Rika Debenjaka iz leta 1953

revije - revije - revije 
Mladje 61

Zadnja številka koroškega Mladja se začenja s klicem urednika .Janija Os- 
walda k večji mobilizaciji slovenskih intelektualcev, da bi pogosteje in sploh 
prispevali v revijo. Medtem ko se nemško pišoči avtorji nenehoma odzivajo s 
svojimi prispevki, pa je med slovenskimi zavladalo obdobje "kreativnih počit
nic". Mimo tega pa velja poudariti, da revija izhaja s kar dosledno rednostjo in 
tu pa tam prinaša kar se da zanimive prispevke.

To je tudi primer zadnje številke. Na uvodnih straneh so literarni prispevki 
Fabjana Hafnerja, Matjaža Kropivnika, Ericha Frieda, Majde Kne, Liljane Saver, 
Janka Messnerja, Christine Haidegger in Kristijana Močilnika.

Posebno pozornost pa velja vsekakor posvetiti študiji Marije Jurič o dvoje
zičnosti in identiteti. Avtorica razmišlja o poteku socializacije na_dvojezičnem, 
področju, o vplivu komunikacijskih razmer in življenjskih okoliščin na razvoj 
identitete ter o tem, kakšne subjektivne oblike predelave jezikovnih konfliktov 
obstajajo. Izsledke raziskave bodo objavljali tudi v naslednjih številkah. V tem 
kontekstu gre opozoriti še na študijo Alberta Reitererja o avstrijski zavesti, 
avstrijski naciji in ponacionalni družbi V Avstriji.

Pričujoča številka Mladja prinaša med drugim še razmišljanje Katje Strum 
Schnabl o današnjem pluralizmu v avstrijski liriki, medtem ko je Boris Paternu 
prispeval zapis o treh slovenskih knjigah v nemščini.

Most 73/74
Izšla je številka 73-74 revije Most, ki se na prvih straneh spominja nedpvno 

umrlega pesnika Biagia Marina, s poezijami Valerije Sisto Comar, ki jih je 
prevedla Jolka Milič, Pod naslovom Za sodobno kulturo ob meji je strnjenih 
nekaj misli Gina Brazzodura o Vivantejevem Jadranskem iredentizmu. Nasled
nji prispevki so posvečeni arhitektu Marku Pozzettu, ki je lanskega decembra 
dobil najvišje priznanje, ki ga podeljuje dunajska Tehniška univerza. Prispevku 
o podelitvi nagrade sledi intervju, ki ga je opravil Vladimir Vremec.

Ob 60. obletnici smrti Srečka Kosovela revija Most objavlja nekaj njegovih 
poezij in integralov. Nadalje so objavljene poezije Alojza Ihana in Mikroproze 
Andreja Blatnika. Taras Kermauner je prispeval Dramo o lumpenrevoluciji, kar 
je obenem tekst predavanja, ki ga je avtor imel januarja v Peterlinovi dvorani v 
Trstu. Ob Kermaunerjevem'eseju pa razmišlja Gino Brazzoduro s prispevkom, 
ki se glasi »Stalinizem« in njegova okolica.

V rubriki Recenzije sta to pot na vrsti Tomizzov roman o zakoncih Vuk ter 
Vukova ljubezenska pisma, ki jih je zbral in uredil Milko Matičetov.

Katja Verginella

SKOZI 
PRAZNINO 
SAMEGA SEBE
SPOMINI OSTAJAJO, 
in tudi vsi tisti občutki.
Takrat ko si stopil za mano 
in sledil mojemu koraku, 
takrat ko si me čez noč 
zapeljal na najin otok življenja.
Takrat ko sva se razposajena 
predala mostovom mesta, 
takrat...
Takrat,
ko si vstopil v praznino moje bolečine 
in me obsul s cvetjem...

STENE polne trenutkov. 
Stene polne podob 
in vsepovsod morje, 
vsepovsod ti, 
ki zbegana te iščem 
na steni same sebe.

Tudi tisto TOPLO POLETJE je šlo mimo.
Skozi tiste drobne špranje najinih 
velikih oken.
Drevesa samevajo in vsakokrat, ko grem mimo, 
zadiši po spomladanskem cvetju.
Velike košate kostanjeve veje, 
jež v grmovju.
Nanos je previsok za moje trudne noge, 
a bosa bi se odpravila nanj 
in se dotaknila sonca.

Dnevi gredo mimo in tudi ti odhajaš.
Po poteh, ki nimajo sonca 
za TVOJE MRZLE DLANI.
Po stopnicah, ki ne peljejo nikamor.
In ti si sam.
Sreča ni kozarec vina 
in polna usta praznih besed 
in nekdo za eno samo noč.
Bežiš v zbegani vsakdan, 
in se ne najdeš.
Najina muca pod drevesom prede, tudi zate.

Vsak svojo pot hodiva.
Vse zapuščava za sabo,
kot dva BREZDOMCA,
kot dva, ki iščeta si prava tla pod nogami.
V tuje kraje med tujimi ljudmi,
kot da se bojiva bližine,
kot da se bojiva najinega sveta,
kjer sva oba samo eno,
drug drugemu darujeva,
drug drugemu vzameva.
Ta daljina naju ne ločuje, 
saj vem, da sem sama, 
a Ves si v meni. I

V zbirki Vodnikov kulturni hram in 
naravni spomeniki Slovenije je kot 
153. zvezek izšla prav na dan velikih 
slavnosti na Raščici ob 400-letnici 
smrti Primoža Trubarja drobna knjiži
ca Janeza Debeljaka Trubarjeva Raši
ca nekdaj in danes. Po obsegu skrom
na, a po vsebini zelo bogata in zani
miva izdaja nam predstavlja Raščico 
skozi obsežno in živahno zgodovino, 
saj leži vas na zelo prometnem križiš
ču, njen pomembni prometni položaj 
pa izhaja že iz davne- preteklosti. Ena 
pot je od Grosupljega peljala skozi

Velika puntarija 
v Spodnjih Vinarah 
v Podjuni

Tudi na Koroškem zadobiva 
gledališka dejavnost trdna tla. 
Te dni (natančneje - včeraj in 
danes) je slovensko ljudsko gle
dališče Samorastniki postavilo 
na oder Kreftovo Veliko punta- 
rijo in jo uprizarja v Spodnjih 
Vinarah pri Sentprimožu v Pod
juni. Po teh prvih predstavah 
bodo ponovitve še 14., 15. in 16. 
avgusta. Organizator prireditve 
je Slovenska prosvetna zveza v 
Celovcu, generalni pokrovitelj 
pa Kompas Jugoslavija.

Veliko puntarijo je postavil 
na oder režiser Marjan Srienc, 
sceno je zasnovala Melita Vov
kova. Predstava je na prostem.

Kreftovo delo govori o kmeč
kih uporih leta 1573, ki so se 
tragično končali z Gubčevo smr
tjo.

Raščico na bloško stran; druga, še po
membnejša, pa je bila tako imenova
na Hrvaška pot, ki je vodila na Not
ranjsko in čez Kras proti lukam ob 
Tržaškem zalivu.

Vas je bila središče delovnih in 
podjetnih ljudi; že Valvasor omenja 
mnogo rokodelcev, pečarjev, zidarjev 
in izdelovalcev suhe robe, ne samo v 
Raščici, temveč tudi v njeni bližnji 
okolici, v sami Raščici pa je bilo zelo 
razvito mlinarstvo in tesarstvo. Ko je 
leta 1893 stekla železnica proti Ko
čevju, so tovarniške in hodne žile sko
zi Raščico začele usihati.

Mlinarstvu in Trubarjevemu rodu 
posveča Debeljak posebno poglavje. 
Ob potoku Rašici, ki teče skozi vas, je 
bilo nekoč osemnajst mlinov in prav 
toliko žag, ki pa so žal danes večino
ma porušeni.

V knjižico je Janez Debeljak spre
tno vpletel narodopisne značilnosti 
ljudskega slovstva ter ljudski spomin 
na Raščico v preteklosti, spomin na 
velik požar leta 1889 in seveda spo
min na Trubarja. Sklepne strani so 
posvečene Trubarjevemu spomeniku 
in napotkom obiskovalcem.
Obsežna in tehtna je navedba virov, 
zelo bogato in dokumentaristične 
vrednosti je lotogralsko gradivo, ki ga 
je deloma posnel tudi Janez Debeljak 
sam.

Knjižico je založila Založba Obzor
ja, izšla pa je v nakladi 3.000 izvodov.

(ris)
Na sliki je reprodukcija platnice 

Debeljakove knjige Trubarjeva Ra
šica.

V Nišu nagradili 
koprski zbor Obala

V Nišu so se končale 11. zborovske 
slovesnosti, na katerih je sodelovalo 
16 zborov iz vse Jugoslavije, po eden 
pa še iz Italije, Madžarske, ZRN in 
ZDA.

Strokovna žirija je z najvišjo nagra
do, kipom 'Carica Teodora ", nagradila 
zbor KUD Branko-Krsmanovič in diri
gentko Darinko Matič iz Beograda. 
Nagrado za najboljšo interpretacijo 
sodobne in avantgardne zborovske 
glasbe pa je žirija prisodila pevskemu 
zboru Obala iz Kopra, ki ga dirigira 
Mirko Slosar.
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Po včerajšnjih nelahkih zmagah »plavi« in »azzurri« v boju za zelo pomembne točke

Brez D. Petroviča ne gre
JUGOSLAVIJA — ARGENTINA 87:68 (40:41)

JUGOSLAVIJA: D. Petrovič 12 (8:9), A. Petrovič 2, Divac, Čutura 13 
(3:5), Petranovič 6 (2:3), Mutapčič, Radovič 12, Vrankovič 2, Radovanovič 10 
(4:10), Arapovič, Dalipagič 14 (2:2), Cvjetičanin 16 (1:2).

ARGENTINA: Canissasa 15 (1:6), Campana (0:1), Maggi 6, Montenegro 
2 (0:2), Romano (0:1), Minanesio, Aispurua 13 (1:6), Cortijo 12 (4:4), Uran- 
ga 8 (2:2), Milovich 4, Oronzo 8, Gonzalez.

SODNIKA: Rigaš (Gr.) in Morales (Kuba); ON: Jugoslavija 24, Argen
tina 27; PON: Vrankovič (28), Cvjetičanin (39); PM: Jugoslavija 20:31, 
Argentina 8:22; 3 TOČKE: Cvjetičanin 3; GLEDALCEV: 3.500.

Italijani so se namučili
ITALIJA — ZAHODNA NEMČIJA 85:76 (39:38)

ITALIJA: Premier 4, Costa 2, Magnifico 26, Gilardi 7, Polesello 2, 
Brunamonti 13, Villalta 10, Riva 7, Marzorati 2, Sacchetti 12.

ZAHODNA NEMČIJA: Andres 5, Koch 22, Villwock, Greunke, Arpe 10, 
Welpe 10, Gnad 9, Wadehn 12, Behnke 8.

SODNIKA: Marce (Šp.) in Grigorjev (SZ); PM: Italija 8:8, ZRN 12:23; 
3 TOČKE: Italija 3:7 (Gilardi 1:1, Brunamonti 1:2, Villalta 0:1, Riva 1:3), 
ZRN 6:9 (Andres 1:2, Koch 5:9); PON: Welp (30); GLEDALCEV: 4.200.

TENERIFE — Pred dnevi so v ju
goslovanskem taboru dejali, da so za
skrbljeni, ker je igra »plavih« na 
tem svetovnem prvenstvu preveč od
visna od Dražena Petroviča. Kaj bi 
torej lahko dejali po sinočnjem sre
čanju proti Argentini. Zaradi lažje 
poškodbe gležnja je bilo priporočljivo, 
da najboljši jugoslovanski košarkar 
sploh ne stopi na igrišče proti Argen
tincem, katere bi marala Jugoslavija 
(glede tudi na ostali igralski kader) 
zanesljivo premagati.

Pokazalo pa se je, da igra »pla
vih« ni samo odvisna od Dražena, 
temveč, da je trenutno ta igralec 
neobhodno potreben za jugoslovansko 
vrsto, tudi proti tekmecu, kot je Ar
gentina, ki gotovo ni košarkarska 
velesila.

Zgodilo se je namreč, da so »pla

vi« imeli z Argentinci v prvem pol
času velike težave. Nikakor niso u- 
speli streti odpora nasprotnika, ki 
je v 19. minuti celo povedel za 3 
točke (39:36) in s točko razlike tudi 
sklenil prvi polčas. »Plavi« so v tem 
delu zelo slabo igrali.

V začetku drugega polčasa je Čo- 
sič poslal na igrišče Dražena Petro
viča, ki sicer ni mogel dati vsega 
od sebe, toda dal je moštvu večje 
samozaupanje, s strumnimi prodori 
prisilil Argentince na osebne napake 
in tako so si Jugoslovani vendarle 
priigrali zanesljivo prednost, Id so jo 
nato tudi ohranili do konca.

čosič pa je med drugim dejal: 
»Nekdaj smo imeli 5-6 košarkarjev, 
ki so lahko sami odločili srečanje, 
danes pa imamo le enega!«

Izjava, ki marsikaj pove . . . (bi)

MALAGA — V prvem polčasu se je 
Italija pošteno namučila, saj je ZRN 
vodila tudi za osem točk. Največje te
žave je imela zaradi višine nasprotni
ka. Bianchini je sicer poskusil z višjo 
peterko kot proti Slonokoščeni obali 
(namesto Sacchetti ja jei vstopil Costa), 
vendar je bil tokrat nasprotnik vse 
kaj drugega kot skromna afriška po
stava. Očitno pa je Bianchini hotel tudi 
dokazati, da je v Španijo pripeljal 
dvanajst igralcev, s katerimi lahko v 
vsakem trenutku najde pravo rešitev. 
Namere so eno, resnica pa lahko dru
ga: odstotek pri metu je bil tokrat 
slab, a tudi obramba ni bila tako 
agresivna kot proti Portoriku in tako 
se je prvi polčas končal le s točko 
prednosti.

V drugem polčasu se je obrnilo na 
bolje. Še v 5. minuti je bil sicer 
izid skoraj izenačen (49:48), vendar so 
si kmalu zatem »azzurri« priborili ne

kaj točk prednosti. Zlasti dobro je 
igral Magnifico (26 točk), medtem ko 
se je Villalta izkazal pri lovljenju 
odbitih žog. Ko je zaradi p>ete osebne 
napake moral na klop Welpe, se je za 
Italijo pot do nasprotnega koša še 
bolj odprla, tako da v zaključnih mi
nutah ni imela več nobenih težav. Ob 
tem ne gre tudi pozabiti, da ji je ZRN 
sama šla na roko, saj je zgrešila res 
veliko prostih metov.

S to zmago si je Italija matema
tično uvrstila v polfinalno skupino, 
medtem ko mora ZRN vsaj s 13 točka
mi razlike premagati Kitajsko, sicer 
bo šel naprej Portoriko, seveda če 
bo premagal Slonokoščeno obalo.

Po tekmi je bil zahodnonemški tre
ner Klein precej polemičen s sod
niki, medtem ko je Bianchini soje
nje pohvalil, kot je tudi izrazil zado
voljstvo nad igro svoje ekipe, še zla
sti je pohvalil Sacchettija.

Izidi, lestvice 
in prihodnji spored

IZIDI 5. KOLA
SKUPINA A: Brazilija - Grčija 

115:95; Španija - Panama 125:70!;. 
Francija - Južna Koreja 101:84.

SKUPINA B: Kuba - Angola 81:53; 
SZ - Urugvaj 111:62; Izrael - Avstra
lija 91:98.

SKUPINA C: Kitajska - Slonokošče
na obala 84:72; Italija - ZRN 85:76; 
ZDA - Portoriko 73:72.

SKUPINA D: Jugoslavija - Argen
tina 87:68; Kanada - Nizozemska 96 
proti 79; Malezija - Nova Zelandija 
75:77.

LESTVICE
SKUPINA A: Španija 8, Brazilija 

6, Francija in> Grčija 4, Panama 2, 
Južna Koreja 0.

SKUPINA B: ŠZ 8, Izrael, Kuba in 
Avstralija 4, Urugvaj in Angola 2.

SKUPINA C: ZDA in Italija 8, Ki
tajska 4, ZRN in Portoriko 2, Slonoko
ščena obala 0.

SKUPINA D: Jugoslavija in Kana
da 8, Argentina 4, Nizozemska in 
Nova Zelandija 2, Malezija 0.

DANES, 10. 7.
SKUPINA A: Panama - Francija, 

Španija - Brazilija, Grčija - Južna Ko
reja; SKUPINA B: Urugvaj - Angola, 
SZ - Avstralija, Izrael - Kuba; SKUPI
NA C: Portoriko - Slonokoščena oba
la, ZRN - Kitajska, ZDA - ITALIJA; 
SKUPINA D: Nizozemska - Malezija, 
JUGOSLAVIJA - Kanada, Argentina - 
Nova Zelandija.

time aut

Sust: »Preveč 24 ekip«
TENERIFE —- No uradnem obisku 

v Tenerifeju se je mudil predsednik 
španske košarkarske zveze Pedro 
Sust, ki je med drugim dejal, da je 
24 ekip na SP odločno preveč. Po 
njegovem bi bilo 16 udeležencev ideal
no število.

Argentinci niso zadovoljni
TENERIFE — V argentinskem ta

boru z dosedanjo igro svojih repre
zentantov niso zadovoljni, čeprav so 
si z zmago v uvodnem kolu proti 
Nizozemski skoraj gotovo prislužili 
napredovanje v. nadaljnji del. »Igrali 
smo znatno bolje na turnirjih v Fran
ciji in predvsem v Italiji,« pravijo.

Čosič: »Kanadčani zelo izkušen in neugoden nasprotnik
TENERIFE — Jugoslovanska reprezentanca bo 

drevi igrala odločilno tekmo za osvojitev prvega 
mesta v skupini D. Spoprijela se bo s Kanado, 
to je z dokaj neugodnim nasprotnikom.

»To je izkušena ekipa, ki sicer nima velikega 
izbora košarkarjev, igra pa ostro v obrambi, ure
jeno v napadu. Prva peterka je izredno homoge
na. Večina teh igralcev igra skupaj že več let in 
tudi v tem je moč te reprezentance,« je dejal ju
goslovanski zvezni trener Krešimir čosič.

Kaj pa menijo v kanadskem taboru?
Tony Simms (26 let, visoki bek ali krilo) je 

gotovo eden izmed najbolj priljubljenih košarkar
jev v kanadski reprezentanci. »Jugoslavija je se
veda tudi na to prvenstvo dopotovala z izredno 
močno ekipo. Že vrsto let so Jugoslovani v sa
mem evropskem in svetovnem vrhu. To je ne
predvidljiva ekipa, v kateri je več zelo dobrih 
košarkarjev. V prvi vrsti bi tu omenil Dražena 
Petroviča, ki je gotovo najboljši košarkar v Ev
ropi. Zelo nevaren pa utegne biti tudi. Dalipagič,

ki je zelo izkušen igralec in skoraj vedno odloči
len na pomembnejših tekmah,« nam je dejal sim
patični Simms.

»To pomeni, da ste v srečanju z Jugoslovani 
brez možnosti...«

»Še zdaleč ne. Prepričan sem, da bo ta tekma 
izredno kakovostna, in kar zapišite: mi bomo od
ločno startali na zmago.«

»Kdo so, po vačem, favoriti za kolajne na 
tem SP?«

»Sovjeti, Španci, Jugoslovani, Američani, Itali
jani in tudi mi.«

Četrto izločilno kolo je navrglo nekaj prese
netljivih izidov. Kuba je premagala Urugvaj, An
gola je odpravila Avstralijo, Kitajska pa Porto
riko. Mar to pomeni, da se tudi v košarki (kot 
nogometu) »nerazvite dežele« z naglimi koraki 
približujejo razvitejšim?

čosič je na to vprašanje takole odgovoril: 
»Nisem videl teh tekem. Verjetno bo to odvisno 
od tega, da se na tem mundialu igra vsak dan

in da so zato možna tudi taka presenečenja.«
Nekoliko čuden odgovor ob tolikšnih presene

čenjih ... (B. Lakovič)

Danes Italija proti ZDA
MALAGA — »Če bomo lahko igrali sproščeno, 

brez obremenitve, da moramo zmagati, lahko tudi 
pripravimo presenečenje in gremo v Oviedo s 
polnim številom točk,« je včeraj, še pred tekmo 
z Zahodno Nemčijo, menil Gilardi. Po sinočnji 
zmagi proti ZRN, ko si je Italija tudi matema
tično priborila nastop v polfinalni skupini, je to
rej povsem možno, da Bianchinijevo moštvo drevi 
odpravi tudi ZDA. Še zlasti, ker Američani sinoči 
proti Portoriku niso prav nič blesteli. Zmagali so 
s precejšnjo težavo in z eno samo točko razlike. 
O Portoričanih pa pravijo, da ne mislijo preveč 
na mundial, saj so jih ob svitu videli v diskoteki.

Svetovni in evropski rekordKOŠARKA: velik uspeh na vsedržavnem prvenstvu dečkov

Borova pristali na končnem 6. mestu
Scavolini Pesaro - Bor Adria- 

impex 61:60 (32:28)
BOR ADRIAIMPEK: Pavlica 4, O- 

berdan 14, Bajc 18, Arena 17, Stemi 
2, Daneu 7, Berdon, Debeljuh, Až
man 2, Prešel.

ORVIETO — Borovi dečki so sa 
včeraj zapravili edinstveno priložnost, 
da bi zasedli končno peto mesto na 
vsedržavnem finalu v Orvietu. Izgu
bili so s točko razlike proti skromni 
peterki Scavolini iz Pesara, ki je 
bala tako telesno kot tehnično slabši 
nasprotnik. Naši so stopili na igri
šče popolnoma demotivirani in seveda 
je podcenjevanje nasprotnika Borovo 
moštvo stalo 5. mesto.

Kljub vsemu pa bi lahko borovci

vseeno slavili, saj so 30 sekund pred 
koncem še vodili s točko prednosti, 
vendar je nasprotnik dosegel koš, na
ši pa so prav 5 sekund pred koncem 
zgrešili zadnji met in poraz je bil 
neizbežen. Res škoda, kajti po do
sedanjih pozitivnih nastopih je med 
košarkarskimi izvedenci prevladova
lo mnenje, da bi se naši, če bi na
stopali v drugi predtekmovalni sku
pini, lahko potegovali celo za eno 
od prvih štirih mest.

Kljub temu pa je končno 6. mesto 
velik uspeh za ves naš zamejski 
šport, saj si pred prvenstvom nismo 
nadejali, da bomo lahko enakovredno 
igrali z vsemi ostalimi ekipami, ki 
so v veliki večini mladinske ekipe 
prvoligaških moštev.

V velikem finalu, ki je odločal o

državnem naslovu, je Marr Rimini 
brez težav premagal presenečenje te
ga prvenstva, to je ekipo Ciampina 
iz Rima (62:45). V malem finalu je 
Granarolo iz Bologne pregazil Simac 
iz Milana s kar 30 točkami razlike 
(92:62).

Naši bodo odpotovali iz Orvieta da
nes ob 11.30, prihod pa je predviden 
ob 20.15 ali pa ob 23.30 če bo imel 
vlak zamudo. (Vato)

V ospredju črne stave
RIM — Odvetnik De Biase bo da

nes objavil imena vseh, ki so vpleteni 
v afero o črnih stavah. Čeprav se je 
že doslej o tem veliko pisalo, pa se 
bo šele danes z gotovostjo vedelo, kdo 
se ima resnično bati.

MOSKVA — Sovjetska kolesarska 
četverica (Jekimov, Kamelinin, Kras- 
nov in Sapundov) je v okviru »iger 
dob.re volje« postavila nov svetovni re
kord v ekipni zasledovalni vožnji. No
vi rekord je 4’12”830. Tudi prejšnja 
znamka (4T4”264) je pripadala sovjet
skim tekmovalcem.

Padel je tudi evropski rekord v mo
ški štafeti 4x100 m: razdaljo je so
vjetska štafeta (Evgenjev, Jušamanov, 
Murajev, Brizgyn) pretekla v 38”19. 
Prejšnja znamka (38”26) je prav tako 
pripadala Sovjetski zvezi.

Carraro izredni komisar
RIM — Franco Carraro, predsednik 

italijanskega olimpijskega odbora, je 
bil na včerajšnji seji izvršnega odbo
ra CONI po pričakovanju imenovan 
za izrednega komisarja italijanske

nogometne zveze FIGC. Carraro, bo 
to nalogo opravljal do 30. aprila pri
hodnjega leita, nakar bo na vrsti vo
lilni občni zbor FIGC. Dotlej naj bi 
Carraro ozdravil italijanski nogomet.

Carraru bo pomagal podkomisar, 
in sicer Andrea Menzella, ter izred
ni odbor, ki ga bo sestavljalo sedem 
izvedencev.

Miljanič v Bazovici
V organizaciji ZSŠDI je sinoči v 

Bazovici na sedežu športnega društva 
Zarja potekala okrogla miza ob pri
sotnosti jugoslovanskega zveznega no
gometnega kapetana Miljaniča. Med 
dveurno razpravo so izčrpno obrav
navali teme slovenskega, jugoslovan
skega in mednarodnega nogometa ter 
svetovnega prvenstva. O okrogli mizi 
bomo obširneje še poročali.

KOLESARSTVO: na 6. etapi »Toura«

Bontempi in Pagnin
CHERBOURG — Končno je tudi v 

italijanskem taboru na »Touru« za
vladalo veselje: etapna zmaga je 
šla Bontempiju, ki je na cilju pre
hitel rojaka Pagnina.

Etapa je bila zelo razgibana in 
tudi poprečna hitrost je bila zelo vi
soka (več kot 40 km na uro). Naj
prej je napadel Hinault, s katerim so 
bili Roche, Leali, Maehler in Sche- 
pers. Po 70 km jih je gladina do
hitela. Zatem so srečo poskušali dru
gi, nazadnje pa, ko je do cilja manj
kalo okrog 30 km, so se naprej po
gnali Bontempi, Pagnin, Bemardeau, 
Garde in Sergeant. Pred ciljem sta 
največ moči imela Bontempi in Pa
gnin.

VRSTNI RED: 1. Bontempi (It.), 
ki je 200 km (Villers sur Mer - Cher- 
bourg) prevozil-v 4.47’01”; 2. Pagnin

(It.) po 2”; 3. Bemardeau (Fr.) 2”; 
4. Sergeant (Bel.) 2”;

SKUPNA LESTVICA: 1. Van Der 
Velde (Niz.) 23.49'47”; 2. Grigne
(Fr.) po 36”; 3. Bontempi (It.) 37”; 
4. Marie (Fr.) 42”; 5. Mottet (Fr.) 
45”; 6. Fignon (Fr.) 49”; 7. Pelier 
(Fr.) 56”; 8. Madiot (Fr.) 1’02”; 9. 
Boyer (Fr.) 1’05”; 10. Maechler (Švi.) 
1’28”; 13. Leali (It.) 1’38”; 29. Hi
nault (Fr.) 2’39”; 10. Lemond (ZDA) 
2’44” zaostanka.

Danes žrebanje
ŽENEVA — V Ženevi bo danes žre

banje parov šestnajstine finala poka
la prvakov in pokala pokalnih prva
kov ter dvaintridesetine finala poka
la UEFA. Tudi tokrat ne bo angleških 
ekip, ki so po heyselški tragediji bile 
izključene za nedoločen čas.

Konzul Mirošič pri TPK Sirena

Generalni konzul SFRJ v Trstu Drago Mirošič z ženo in sinom je predsi- 
nočnjim obiskal Tržaški pomorski klub Sirena iz Barkovelj, kjer se je se
znanil z razvejanim delovanjem, številnimi uspehi in ne nazadnje težavami 
tega našega društva. Mirošič ni skrival svojega presenečenja nad tako široko 
zasnovano aktivnostjo ter je društvu zaželel, da bi nadaljevalo po tej poti. 
Predstavniki Sirene (prisoten je bil ves glavni odbor) so uglednemu gostu 

izročili spominsko priznanje.

Več naših košarkarjev 
na turnirju sv. Lovrenca

V Skednju se je v torek začel tra
dicionalni košarkarski turnir sv. Lov
renca, ki ga organizira Servolana in 
na katerem sodeluje šest ekip, ki uvr
ščajo nekatere med boljšimi tržaški
mi košarkarji. Alberto Tonut je prav 
gotovo najbolj zveneče ime letošnje 
izvedbe.

Vabilo za udeležbo so prejeli tudi 
nekateri naši košarkarji. V ekipi Gor
tina Šport naj bi nastopali Ban, Pre
gare in Žerjal, ob njih pa še Fabrizio 
Zarotti. Za postavo Pizzeria Al igrajo 
Daneu, Lokar in Rauher, za ekipo D. 
M. pa bo nastopal tudi Bregov ko
šarkar Zobec. Nekateri od navedenih 
igralcev (npr. Ban in Zarotti) niso 
še dokončno potrdili svojega nastopa.

Otvoritveni dan pa je bil pod priča
kovanji. Kaotična in raztrgana igra, 
okrnjena postava so prispevali k te
mu, da se je sicer maloštevilno ob
činstvo prej naveličalo kot navdušilo. 
Res je sicer, da je vsak začetek te
žaven ...
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Rolkanje: naši dobri na DPOd 17. do 19. julija

Spet odbojkarski 
turnir v Gorici

Goriška pokrajinska uprava bo tudi 
letos pripravila mednarodni odbojkar
ski turnir za mladinske reprezentance, 
ki je v prejšnjih dveh izvedbah beležil 
dober uspeh. Letošnja prireditev bo 
od 17. do 19. julija. Udeležile se je 
bodo mladinske izbrane vrste Italije, 
Jugoslavije, Tunizije in Grčije.
V pripravo na ta turnir in še posebej 
na evropsko mladinsko odbojkarsko 
prvenstvo, ki bo od 15. do 25. avgusta 
v Bolgariji, je italijanska reprezentan
ca že nekaj dni v Gorici, kjer pod vod
stvom prof. Pavlice in pomožnega tre
nerja Bernesa vadi v telovadnici Kul
turnega doma. Ekipo, v kateri so tudi 
trije deželni igralci ( Beltrame, Snide- 
ro in Vedovi), sestavljajo v glavnem 
igralci, ki nastopajo v najvišjih itali
janskih ligah.

V nedeljo so se rolkarji Devina in 
Mladine v Lasinu (Trident) udeležili 
tretje preizkušnje za državno prven
stvo. Proga je bila zelo zahtevna, saj je 
potekala popolnoma v reber. Preizkuš
nje se je udeležilo veliko število rol
karjev od 33 društev. Na društveni les
tvici je smučarski klub Devin osvojil 
zelo dobro 11. mesto, Športno združe
nje Mladina 30. mesto, zmagalo pa je 
društvo Unicas L-2. Naši so se v posa
meznih kategorijah dobro odrezali, za
čenši z najmlajšimi in sicer s cicibani. 
Andrej Legiša si je priboril odlično 3. 
mesto, višja uvrstitev pa mu je ušla le 
za pičlo sekundo. Na 9. mestu je Dejan 
Peric, 10. pa je bil Andrej Mervič. V 
kategoriji mlajših začetnikov je z zelo 
dobrim 4. mestom poskrbel za podvig 
Andrej Antonič, na 16. mestu pa je 
Rajko Zečevič. Ervin lori je žal moral 
odstopiti zaradi fizičnih problemov.

Rolkarica Mladine je v kategoriji se
nior zelo dobro opravila svojo preiz
kušnjo in prispela na 4. mesto po 7.500 
metrih vožnje.

Cicibani (2.500m): 1. Masei (GS 
Unicas L-2) 10'46"3, 3. Andrej Legiša 
(SK Devin) 12'32"3, 9. Dean Peric (SK 
Devin) 15,24"7, 10. Andrej Mervič (SK 
Devin) 16'11"1.

Mlajši začetniki (7.500m): 1. Bozet- 
ta (Sportful) 31'48"4, 4. Andrej Antonič 
(SK Devin) 35T5"3, 16. Rajko Zečevič 
(SK Devin) 41T5"6, Ervin lori je odsto
pil.

Senior (7.500m): 1. Dalsasso (GS 
Unicas L-2) 31'47"9, 4. Roberta Sardoč 
(Mladina) 40'0"8.

Društvena lestvica: 1. GS Unicas L- 
2 1.537 točk, 2. SK Bassano 544 točk, 3. 
SK Petinelli Mestre 403 točke, 11. SK 
Devin 172 točk in 30. ŠZ Mladina 28 
točk. (E.lori)

Na meddeželnem atletskem mitingu v San Vitu 
Gherlanijeva zmagala z odlično znamko

v soboto je bilo v San Vito al Tagli- 
amento meddeželno atletsko tekmova
nje za ženske kategorije. V metu ko
pja sta med naraščajnicami nastopili 
tudi borovki Martina Gherlani in Eri
ka Hrovatin. Gherlanijeva je tudi to
krat z lahkoto zmagala in dosegla še 
enkrat rezultat odlične kakovosti s 
36,82 m. Dober je bil tudi nastop Erike 
Hrovatin, ki je dosegla 4. mesto z 28,26 
m' Omeniti pa gre še to, da bodo naše 
atletinje nastopile še na dveh tekmah 
in sicer v Sacileju, kjer bo meddežel
no tekmovanje in pa v Postojni, 12. in 
13. julija, kjer bo prvenstvo Slovenije. 
S tem pa se bo tudi zaključil prvi del 
sezone.

L. G.

Še od DP v mnogoboju
Kot smo že poročali, je bilo v Gorici 

državno atletsko prvenstvo v mnogo
boju (posamezniki) za naraščajnice in 
naraščajnike. Lepo vreme in izredno 
dobra organizacija društva UGG iz 
Gorice sta botrovala odličnim dosež
kom.
Naraščajnice so se pomerile v šestero- 
boju, ki obsega 100 m ovire, višino,

Vera Kermec v Gorici

kroglo, daljino, kopje in 400 m. Vpisa
no je bilo lepo število 59 atletinj, ki so 
vse izpolnile normo za nastop na tem 
prvenstvu (znašala je 3.200 točk). Dosti 
atletinj pa se je predstavilo z mnogo 
boljšimi rezultati. S tehničnega vidika 
je bila ta izvedba državnega prven
stva, predvsem glede na veliko število 
odličnih rezultatov, daleč najboljša iz

med vseh dosedanjih. Dovolj je, da po
vemo, da je zmagovalka iz Gorice Eli- 
sa Andretti izboljšala deželni rekord 
in postavila sezonski državni rekord. 
Dobri točkovanji pa sta dosegli tudi 
predstavnici Bora Infordate Tanja 
Kalc in Vera Kermec, tudi če sta tek
movali pod svojimi sposobnostmi. 
Boljša je bila, kot predvideno, Tanja 
Kalc, čeprav doseženi rezultati ne od
ražajo njene prave vrednosti. Pred
vsem so okrnjeni rezultati v tekih, kar 
je posledica poškodbe, ki jo je pred 
kratkim utrpela. Za delni neuspeh se 
bo lahko oddolžila čez približno me
sec dni, ko bo s Kermčevo nastopila 
na mednarodnem atletskem mitingu v 
šesteroboju, ki bo v Laccesu na Juž
nem Tirolskem.

DOSEŽKI: 1. Andretti (Gorica) 4.592 
točk; 2. Spada (Edera Forli) 4.539 točk; 
3. Comuzzi (Chimica del Friuli) 4.473 
točk; 27. Tanja Kalc (Bor Infordata) 
3.519 točk (100 m ovire 16'03, višina 
148 cm, krogla 8,97 m, daljina 4,98 m, 
kopje 18,28 m, 400 m 1'05"25); 36. Vera 
Kermec (Bor Infordata) 3.417 točk (100 
m ovire 16'98, višina 145 cm, krogla 
8,62 m, daljina 5,16 m, kopje 16,38 m, 
400 m 1'04"06.

Ob napovedani reorganizaciji namiznoteniških prvenstev

Domovke žrtve krivičnega sklepa
Z deželnim prvenstvom, ki je bilo v Trstu, je padla kuli

sa nad letošnjo namiznoteniško sezono. Čeprav ni krasov- 
kam uspel podvig, da bi tretjič zapored osvojile naslov dr
žavnega prvaka, je bila letošnja sezona dokaj uspešna. Po- 
leg naslova državnih podprvakinj smo v Krasovem taboru 
zabeležili serijo dobrih dosežkov, predvsem na mladinskem 
področju, kar je dokaz, da se v zgoniškem športnem krožku 
pravilno načrtuje delo.

Velik uspeh so letos dosegle tudi Domove igralke, ki so 
morda presenetljivo, a povsem zasluženo, slavile končno 
zmago v prvenstvu C lige in si tako zagotovile prestop v 
drugo ligo. Ravno v zvezi s prvenstvom B lige bi hoteli 
opozoriti na novosti, ki jih je uvedla pristojna komisija pri 
namiznoteniški federaciji za športno sezono 1986/1987. Z 
^slednjo sezono bo namreč prišlo do reorganizacije žen
skih prvenstev: ukinjena bo C liga in vse ekipe, ki bi mora- 
le nastopati v tem prvenstvu, bodo avtomatično prestopile 
V V1šj° ligo. Tako bo drugoligaško prvenstvo v naslednji 
rw0ni- *te^0 kar 48 ekip, ki bodo razdeljene v šest skupin. 
Udločitev namiznoteniške zveze bo gotovo privedla do raz- 
vrednotenja B lige, saj se nam zdi, da ni namizni tenis v 
Italiji dosegel takšne stopnje razvoja, da bi lahko zasledili 
tako velikega števila kvalitetnih ekip, ki bi primerno nato- 
pale v tako zahtevni konkurenci.

Sonja Milič nam je povedala: "Na to spremembo je tre
ba gledati z različnega zornega kota. Mislim namreč, da je

do tega prišlo predvsem zaradi odstopov nekaterih ekip. V 
samem prvenstvu je bila velika kakovostna razlika med 
ekipami, tako da smo v A ligi igrali tudi z moštvi, ki bi s 
težavo nastopala v tretjeligaškem prvenstvu. Zato menim, 
da bodo s tehničnega vidika odpravljene mnoge pomanj
kljivosti. Tudi stroški gostovanj bodo manjši. Istočasno pa 
je sprememba korak nazaj, saj psihološko negativno vpliva 
na igralca, ki se bori skozi celo sezono za določen cilj, ob 
koncu pa se zaradi »višjih« interesov v bistvu znajde v 
istem položaju.

V Domovih vrstah so z velikim razočaranjem sprejeli 
novico o reorganizaciji prvenstev. Sonja Lutman je poveda
la: "Igralke se skoraj ne moremo sprijazniti z dejstvom, da 
bomo prihodnje leto igrale z istimi nasprotniki, potem ko 
smo se skozi celo sezono borile, da bi dosegle prestižen 
rezultat. Vse to negativno vpliva na nas, saj ne vidimo 
prave motivacije v igranju v B ligi, ki bo zelo slična lanske
mu tretjeligaškemu prvenstvu. Posebno krivično se nam 
zdi, da se sprejme določene ukrepe šele ob koncu prven
stva in se tako razvrednoti delo cele sezone. Razumljivo je, 
da smo izgubile vse tisto navdušenje, ki se nas je oprijelo 
takoj po prvenstveni zmagi.

Tako bomo v naslednji sezoni imeli dva drugoligaša, saj 
bo tudi druga Krasova ekipa prestopila v višjo ligo, poraže
nec vsega tega spletkarjenja pa je prav gotovo namizni 
tenis, ki vedno bolj izgublja svoj ugled. (MAL)

Upamo tudi, da bomo bivakirali že 
tako visoko, da nas voda iz slapu ne 
bo več zalivala. Za vsak primer ima 
Lidija s seboj velik polivinil. Pravi, da 
se nikoli ne ve, kot ženska pa ne 
mara presenečenj.

Zvečer smo kar malce napeti in po
govor nam noče steči, zato kmalu po
ležemo. Vstanemo že v temi, zvezdna
to nebo obljublja, da tudi danes ne bo 
presenečenj z vremenom. Še predno 
se zdani, visimo na vrveh. Podiramo 
sidrišča, zadnji napredujemo, giblje
mo se že kot uigrana ekipa in zgodaj 
zjutraj smo na rampi, do koder nam je 
uspelo priplezati prejšnji dan. Tu se 
navežemo v navezo. Težave niso pre
hude in presenetljivo zlahka opravi
mo kar dva raztežaja vrvne dolžine. 
Franček kot maček spretno opravi še 
z gladko zaporo in pod previsi si pri
voščimo malico. Pijemo sok, sonce že 
pripeka, bojimo se, kaj bo z vodo iz 
slapu, ali nas bo tu gori še dosegla. 
Vendar je tukaj stena za polovico ni
žja in vrh ne more biti več daleč. 
Smejimo se in kar dobre volje smo.

Nad previsi, ki jih prelisičim s stra
ni, se bo izkazala še zadnja morebit
na zapreka, tiste gladke plošče. Spo
daj Lidija in Franček nestrpno sprašu
jeta, kako je, ali bo šlo, in res izgleda, 
da ne bo težav. Čez ogromno ploščo 
vodijo poševno navzgor odpočene 
luske, sicer ni najbolj varno, toda z 
nekaj previdnosti smo vsi trije čez, 
brez posebnih težav. Na majhni polič
ki uredim varovališče in navdaja me 
že pravo navdušenje. Sicer še ne vem, 
kaj nas čaka do vrha, toda stena se tu 
že položi in prav gotovo ni več bis
tvenih težav. Pritrdim vrvi in zavpi
jem, da je vse v redu, da smo verjetno 
posel že opravili. Prav posrečena je 
bila potem Lidija. Pride gor, navdušen 
ji pravim, da ni več problemov in da 
bomo najbrž kmalu na vrhu, ona pa 
do kraja skeptično, da prav nič še ne 
vemo, da nas lahko čaka še cel hudič, 
da lahko še bivakiramo in kaj vem še 
vse. Nato le odrine naprej, zleze dol
žino vrvi, izgine za rob, s Frančkom 
napeto pričakujeva kaj bo, saj dolgo 
ni nobenega odgovora. Potem naen
krat v smehu zavpije navzdol, da smo 
čisto zares na vrhu. To je novica! 
Franček odvriska navzgor, na polici 
klin kar pustim, naj bo za obeležje. 
Če se bo kdo še spravil sem notri, bo 
kar čudno gledal, saj je klin naš, slo
venski, izdelan v jeseniški železarni.

Na vrhu lenobno sedimo, pijemo 
sok in se sladkamo s čokolado. Res 
nismo pričakovali, da bomo namreč 
že tako hitro na vrhu, saj je sonce še 
visoko na nebu. Nikamor se nam ne 
mudi in prav lepo je tako po opravlje
nem delu lenariti na vrhu stene, se

prepuščati melanholiji, sanjarjenju in 
občutkom. Bosi stopamo okrog razme
tane šare, oči se iskrijo, morda smo, 
vsaj za nekaj drobnih trenutkov, za
dovoljni, zadovoljni z opravljenim de
lom, z občutkom, da nam je nekaj us
pelo, da smo nekaj naredili. Zreš v 
daljave in nič ne misliš, le sonce po
časi tone v meglah in zemljo zagrinja 
mrak. Vsako veliko dejanje je nareje
no iz majhnih trenutkov, ki nam daje
jo vrednost, trenutki, za katere je tre
ba hudo garati in jih je včasih nemo
goče doseči. In ker na nobenem vrhu 
ni mogoče dolgo obsedeti, se je po
trebno vedno znova vzpenjati. Vselej, 
dokler hočeš biti...

□ □ □
Potem ko smo v steni El Capitana 

preplezali novo smer, sicer v desnem 
delu, tam, kjer stena niti približno še 
ne dosega svojih ogromnih dimenzij, 
je bilo za novo smer potrebno najti 
ustrezno ime. Kriterije smo zastavili 
še preden smo jo splezali: ime mora 
biti težko izgovorljivo za Američane 
in naj nič ne pomeni. In potem ko 
smo sestopali, je ne vem več kdo, ali 
Franček ali Lidija, izustil Čura mura. 
Sprva smo se smejali, potem pa smo 
novo smer tudi zares krstili za Čuro 
muro in se vedno znova smejali, ko 
so se ob izgovarjanju pačili ameriški 
znanci in kolegi. In prav vsak je vpra
šal, kaj pomeni in se še bolj začudil, 
ko smo odgovorili, da nič ne pomeni. 
Kak starosta iz Planinske zveze ali pa 
duhovni oče, takih se nikoli ne manj
ka, bi nam sicer zameril, češ da bi 
morali smer imenovati slovenska ali 
celo kar jugoslovanska. Toda potem 
bi se nam seveda smejali Američani. 
Smeri imajo tu pravzaparav resnično 
lepa imena: Tangerine trip (Skrivnos
tno potovanje), Sea of dreems (Morje 
sanj), Magične gobe, Bušido, Prežeči 
strah!

Naslednji dan moramo spet ,pod 
steno, da poberemo vrvi in kar je 
ostalo opreme. Ko vse opravimo in 
zapuščamo naš bivak prostorček, raz
mišljam, da me verjetno ne bo nikoli 
več sem. Tri prazna ležišča so zdaj tu, 
obupno prazna zgledajo. Preživeli 
smo nekaj prijetnih ur, večerov, za
pustili nekaj svojega, več upanja kot 
kaj drugega, svoje opravili in odšli. 
Nekam čudno neprijetno mi je, kot bi 
nekaj ostalo nedorečeno, kot bi ne 
bilo mogoče, da smo tu že vse opravi
li, da kar gremo, ne da bi se še kaj 
zgodilo. Kako je čudno takšno slovo. 
Veš, da tam nimaš več kaj iskati, 
hkrati pa nekako čutiš, da še nisi vse
ga izrekel, da bi morda imel še nekaj 
povedati.

V ozadju Half Dome

Pomerili so se v malem nogometu, tenisu, balinanju, teku in odbojki

Spet uspel športni teden športnega združenja Gaja

Nogometni turnir 4:4 je bil ena glavnih atrakcij športnega tedna Gaje

V ponedeljek se je z nagrajevanjem 
zaključil športni teden ŠZ Gaja. Lahko 
rečemo, da je imela tudi letos ta pobu
da velik odmev, saj so se v teku tedna 
vrstile tekme v raznovrstnih panogah, 
udeležilo pa se jih je veliko ljubiteljev 
športa.
. Naj omenimo, da se je športni teden 
SZ Gaja začel s pokrajinskim teniškim

turnirjem za nekategorizirane igralce. 
Tega je zmagal Franco (TC Triestina), 
ki je v finalu premagal Saina (Čampi 
Rossi) 6-3/6-4.

V soboto sta bili na programu final
ni tekmi v nogometu 4 proti 4. Za 3. in 
4. mesto sta se potegovali ekipi Gaja 4 
in Zarja. Zmagala je ekipa Gaja 4 z

rezultatom 2:1 in si tako zagotovila 3. 
mesto. V velikem finalu pa sta se po
merili ekipi Pekarna Marc in Gaja 1. 
Zmagala je ekipa Pekarna Marc 1:0 z 
golom Tognettija. Naj omenimo, da je 
v zadnjih minutah tekme Pečar zgrešil 
enajstmetrovko, izkazal pa se je kot 
najboljši strelec na tem turnirju z 9 
zadetki.

Balinarskega turnirja se je udeležilo 
9 ekip. Tekme so bile na gropajskih in 
padriških balinarskih stezah. V finalu 
za 1. in 2. mesto je zmagala Zarja, ki je 
premagala ekipo Gaje z rezultatom 
13:6. Tretje mesto pa si je prisvojila 
ekipa Kraški dom, ki je premagala Dol 
Repentabor 13:5.

Tradicionalni nočni tek se je odvijal 
v soboto, 5. t. m. Proga je bila dolga 
približno 6 km. Start je bil izpred ob
jekta ŠZ Gaja, nato je bila proga spe
ljana skozi Padriče in Gropado, mimo 
Bazovice ter po krajevni cesti nazaj do 
cilja. Zmagal je Maurizio Vangi (ČUS 
TS) s časom 23'02". Na drugo mesto se 
je uvrstil Sergio Bussettini (CUS TS) s 
časom 23T3". Tretje mesto pa je zase
del Ferdi Perentin (Altopiano) s časom 
23'40". Nagradili so tudi najstarejšega

udeleženca nočnega teka, t.j. Sergia 
Bernobicha (letnik 1934), ter najmlajša 
atleta, t.j. Stefana Bernobicha in Davi
da DelFAgato.

Udeležba na turnirju v odbojki je 
bila zelo skromna, kajti imeli smo le 
dve ekipi, stare in mlade. STARI: 
Magda Gojča, Mauro Zgubin, Katja 
Milkovič, Karlo Gabrielli, Maks Gr
gič, Mira Grgič. MLADI: Albert Ko

mar, Ivo Hrovatin, Marko Kralj, Dam
jan Fonda, Martina Vidali, Ivana Križ- 
mančič in Mikela Drnovšček. Zmagala 
je ekipa starih z rezultatom 2:0.

Ženski teniški turnir je zmagala 
Mira Grgič, ki je v finalu premagala 
Maurijevo 6-2/6-1. Na tretje mesto se 
je uvrstila Daša Grgič, ki je premagala 
Spacalovo. Drugi izidi: Mauri - Spacal 
6-2/6-4; D. Grgič - A. Rudež 6-1/6-1.

Andrej Baldassin
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Francozi sledijo angleškemu zgledu

Do konca poletja zakon 
o prepovedi vivisekcije
PARIZ — Francija bo sledila angleškemu zgledu in bo še pred koncem 

poletja z zakonom prepovedala izvajanje poskusov na živih živalih (vivisekcija). 
Ta zakon, ki so ga v Veliki Britaniji sprejeli pred 18 dnevi, dovoljuje znanstvene 
poskuse na živalih samo takrat, kadar ni nobenega drugega nadomestnega nači
na.

S tem v zvezi naj navedemo novico, da so pred 20 dnevi sedem članov 
odbora Greystoke prijavili zaradi tatvine in vloma (sedaj so na začasni svobodi), 
ker so kot nasprotniki vivisekcije vdrli v laboratorij prof. Nagueta, pripadnika 
CNRS v kraju Gif-sur-Yvette, in osvobodili 17 babuinov, ki so jim v možgane 
vgradili elektrode in so tako na njih preučevali nevrofiziološke učinke. V Fran
ciji in tudi drugje po svetu (zlasti v Angliji) so večkrat obsodili mučenje živali, ki 
nima nič zveze z znanostjo.

Seveda prepoved ne velja za vse oblike pokusov na živalih. Znano je na
mreč, da so prav pp tej poti odkrili nekatera za človeka nevarna zdravila. Tako 
so spoznali, da je zaradi streptomicina oglušelo veliko otrok, zaradi talidomida 
pa se je rodilo 10.000 pohabljenih.

Branilci živali niso za popolno prepoved vseh poskusov, amp'ak proti izkoriš
čanju živali za izdelovanje kozmetičnih maž, za "čudežna" zdravila ali za posku
se, ki so sami sebi namen.

Na posvetu v Luksemburgu so se dogovorili, da se znanstveniki v najmanjši 
možni meri poslužujejo vivisekcije, čimveč pa nadomestnih rešitev.

Kako med počitnicami preprečiti 
nehvaležen obisk tatov v stanovanje

RIM — Julij - čas počitnic in praz
nih hiš. V tem času se borba med tato
vi in potencialnimi okradenci odvija 
ne samo z zaklenjenimi vrati in razno
vrstnimi ključavnicami, ampak tudi z 
načrtnim pošiljanjem napačnih infor
macij sovražniku.

Za lastnike stanovanj, ki v tem ob
dobju ostajajo prazna in torej tarča ta
tov, morajo tajna sredstva in razni tri
ki dati nasprotniku napačno sporočilo, 
in sicer, da hiša ni prazna, nasprotno: 
da je stanovalec v njej ali da se lahko 
vsak trenutek vrne. Takih zvijač, ki 
naj prevarajo tatove, je precej, od naj
bolj enostavnih do najbolj komplicira
nih.

Glavni "obrambni ukrepi" proti ta
tovom naj bi bili naslednji:

1. Iz stanovanja naj se sliši ropot, po 
možnosti ob različnih urah: bolje je, če 
se dobro sliši, čeprav je nerazločen.

Najenostavnejša metoda je radiobudil- 
ka: redno, dan za dnem, jamči kako 
uro radijskih oddaj.

Že dobro, če je na programu glasba, 
še boljše pa, če se pozanimate, ob ka
teri uri predvajajo poletno radijsko 
igro, tisto v šestdesetih nadaljevanjih: 
iz zunanjosti stanovanja se bo dialog 
med igralci zdel pogovor med stano
valci.

Seveda bi bilo najlepše, če bi imeli 
na razpolago več takih mehanizmov, 
ki bi vključili radijski program več
krat na dan in celo ponoči.

2. Ne smete pustiti pošte v nabiral
niku: to bi pomenilo, da ni nikogar 
doma. Dovolj bo, da se zmenite s sose
di za izmenično praznjenje poštnih na
biralnikov: oni vam, vi njim. Ali pa se 
- še boljše - dogovorite s pismonošo, 
naj izroči pošto tistim sosedom, ki so 
pač doma.

Rudolfa
Hessa
obšla slabost

Rudolfa Hessa, človeka, ki naj bi bil 
naslednik Hitlerja in sedaj kot vojni 
zločinec prestaja dosmrtno ječo v za
poru Spandau (upravljajo ga pripadni
ki štirih medvojnih zavezniških držav: 
ZDA, Velike Britanije, Francije in SZ), 
so sprejeli v britansko bolnišnico, ker 
se je slabo počutil. Hessa, ki ima 92 
let, je obšla slabost po obedu. Zdravni
ki, ki so pregledali, so povedali, da ni 
nič hudega. Hess je 1941. leta s pada
lom skočil na Škotsko z kdo ve ka
kšnimi nameni. Doslej jih niso še po
jasnili. Takrat je postal vojni ujetnik, 
na procesu v Nueringergu pa so ga 
obsodili na dosmrtno ječo.

• TURIN — Med pretepom v nekem 
baru, v katerem so izvedli pravo ka
zensko ekspedicijo, so zaklali dva 
mladeniča. Eden je v življenjski ne
varnosti zaradi izgube velike količine 
krvi.

• BARI — Finančna straža je areti
rala moža in ženo, 32-letnega Gnida 
D'Ambrosia in 25-letno Adelaido 
Memmola, ker so v njunem avtu na
šli 250 g čistega heroina, vrednega 
300.000 milijonov lir. V njunem sta
novanju so našli še nekaj težjih in 
lažjih mamil.

Z odločitvijo NDR od 13. avgusta 1961. leta

Pred 25 leti je sramotni zid 
razdelil Berlin na dva dela

Preprečil je beg Vzhodnih Nemcev na Zahod in bil znanilec
pričetka hladne vojne

ZAHODNI BERLIN — V Zahodnem Berlinu in v bistvu 
v vsej Zvezni republiki Nemčiji se že pripravljajo na oblet
nico postavitve berlinskega zidu, ki je pred 25 leti, 13. av
gusta 1961 dokončno ločil vzhodni del bivše nemške pre
stolnice od zahodnega in predstavljal hkrati uvod v hladno 
vojno med nekdanjimi vojnimi zavezniki.

Nanovo urejajo slikovni material in drugo dokumentaci
jo o begih in poskusih bega preko berlinskega zidu. Ta 
dokumentacija je v skoraj vsakem zahodnonemškem zgodo
vinskem muzeju. Hamburški revolverski dnevnik "Bild Zei- 
tung" je pred dnevi zapisal, da so 7. maja pri poskusu bega 
vzhodnonemški "voposi" ubili šest Vzhodnih Nemcev, šest 
pa zajeli in jih kasneje ustrelili. Število mrtvih pri poskusih 
bega čez berlinski zid je torej naraslo na 196. Vest pa so 
včeraj demantirali v zahodnoberlinskih novinarskih krogih.

Ob teh neuspehih pa zahodnonemški "muzeji" raje na
vajajo uspehe. Od tistega 13. avgusta 1961. leta dalje je v 
Zahodni Berlin pribežalo kar 38.920 ljudi, in to na najbolj 
domiselne in vratolomne načine. V začetku so bežali pred
vsem skozi okna palač v neposredni bližini zidu, ali pa pod 
zemljo. Kot krti so mesece in mesece kopali rove proti 
Zahodu. Kar 18 pobegov je uspelo z malo isetto, saj nihče 
ni mogel verjeti, da bi se lahko kdo skril v tej karikaturi

avtomobila. Ob sliki v domači režiji zablindiranega tovor
njaka se marsikdo zamisli ob nemški domiselnosti. Ne 
samo, da je iznajdlijivi "obrtnik" z železobetonskimi plošča
mi obdal tovornjak, ojačiti je moral tudi obese, da so vzdr
žale tolikšno železobetonsko obremenitev.

Na Zahod so poskušali zbežati tudi z baloni na topel 
zrak. Marsikdo je skušal pod vodo preplavati reko Spreo. 
Tehnološko bolj nadarjeni so gradili celo male podmornice, 
za večino pa je bila Sprea usodna. Kot rečeno so bili uspeš
nejši suhozemski podvigi vključno z žičnicami, ki so jih 
speljali preko zidu.

Če se bosta Zahodni Berlin in ZRN s komemoracijami 
spomnila žrtev in v priložnostnih govorih obsojala ta so
dobni Kitajski zid, ki je preprečil prehajanje ljudi z enega 
dela mesta v drugega, bodo na Vzhodu nedvomno slavili to 
"revolucionarno pridobitev". Koliko je v tem zidu revoluci
onarnega, vedo le voditelji Nemške demokratične republi
ke, ki še vedno vztrajajo v zagovoru, da je bil zid potreben. 
Že res, da je po 13. avgustu 1961 NDR zaustavila gospodar
sko škodljivi odliv ljudi, je pa zato zgubila na ugledu v 
omikanem svetu, saj zid v bistvu zagovarjajo le države vz
hodnega bloka. Za vse ostale je prava sramota in dokaz 
nemoči Nemške demokratične republike.

3. Če imate timer, ki je povezan z 
električno napeljavo, nastavite meha
nizem tako, da bodo vsak večer ob 
22.00 uri v vhodni veži prižgane luči. 
Svetloba naj se vidi izpod vrat na 
hodniku in tudi skozi ohlapno spušče
no navojnico. Da pa taka naprava de
luje, je treba odšteti konec manj kot 
za tri ali štiri kave tedensko.

4. Če imate timer, lahko dopolnite 
zgornjo zvijačo s prižiganjem in uga
šanjem televizorja: nič ni bolj preprič
ljivega, da je kdo doma, kot sinja bar
va televizijskega ekrana in znane tele
vizijske sigle, ki razgrajajo cel večer. 
Nič ne skrbite, če drugih šumov ne bo 
slišati: tat bo mislil, da ste v tej vroči
ni pred televizorjem sladko zaspali.

5. Če imate timer, je genialna zami
sel snemanje krvoločnega lajanja hu
dega psa in "predvajanje" posnetka 
med večerjo in dveh ponoči, takrat ko 
se tatovi odločajo za vlome. Edina po
manjkljivost te potegavščine je, da 
lahko motite sosede namesto tatov.

6. Če imate vrt ali teraso, ki se do
bro vidi z ulice, ne pozabite tu pa tam 
pustiti otroških igrač in ležalnih sto
lov s kako "zapuščeno" revijo. Prijazni 
sosed bo vsak teden spremenil razpo
reditev teh predmetov.

7. Isti sosed (ki mu boste seveda vr
nili uslugo, ko bo on na počitnicah) 
naj tudi "spremeni" špranje v navojni- 
cah, kar daje še večji vtis "obljudenos
ti". Zdrava pamet vam mora svetovati, 
naj ne bodo odprtine v navojnicah to
likšne, da bi tat lahko vlomil skozi 
okno. Ostati mora vedno dovolj pro
stora, da se lahko vstavijo varnostne 
naprave, ki bodo preprečile njihovo 
dviganje.

8. Bistveno je poskrbeti, da so rože 
na balkonu zalite: rastline, ki usahne
jo, so neizpodbiten dokaz, da je stano
vanje prazno.

9. Sposodite si star avtomobil. Ni 
važno, če sploh gre naprej, važno je, 
da ga lahko pustite v garaži ali na 
vrtu na takem mestu, da ga tat vidi: 
zgledalo bo, da ste doma ali pa (v naj- 
slabšem primeru), da ste šli na slado
led.

10. Posodite stanovanje prijateljem 
vsaj za konec tedna, še boljše za ves 
čas dopusta. Vendar pa se pozanimaj
te, da nimajo ti prijatelji sodnega iz
gona, ker bi vam ga sicer zasedli. Če 
so to stari znanci iz Švedske, ste lahko 
brez skrbi: dobro bodo pazili na vaše 
stanovanje. Ko pa boste zaradi tega ob 
povratku domov našli prazen hladil
nik, se potolažite, da ni prazno celo 
stanovanje.

PANAMA — Bitka za naslov najlepšega dekleta sveta ni niti kratkotrajna in 
niti lahka stvar. Preskušenj je toliko, da pod njihovo težo omahnejo tudi 
najbolj ambiciozne. Na sliki vidimo konkurentki iz Hongkonga in Švedske, 
ki ju je med pavzo enostavno "zmanjkalo". Kakor vidimo, s teh tekmovanj ne 

pridejo Samo slike z nasmejanimi obrazi.

Papež priznal 
obstoj angelov

RIM - Angeli živijo, kot živi hudič. 
O hudiču se je veliko govorilo po 
koncilu, posebno odkar mu je papež 
Pavel IV. prisodil krivdo za razhajanja 
v Cerkvi.

Ob povratku s Kolumbije se je pa
pež Wojtyla vrnil k argumentu. Izpod
bil je tezo "marksistov in racionalistov 
vseh časov" in potrdil obstoj angelov. 
Po njegovih besedah je na tem pod
ročju velika zmešnjava in tveganje, da 
se v zvezi z angeli upošteva kot vera 
Cerkve vse, kar veri ne pripada in na
sprotno, da se zanemarja kakšna važna 
razodeta resnica. "Vsekakor, nadaljuje 
papež, resnica o obstoju in delovanju 
angelov (dobrih in hudobnih) ni po
glavitni smisel božjega nauka, ampak 
je postranskega, čeprav neločljivega 
značaja".

Papež je to rekel ob prihodu iz Ko
lumbije. Kazal je znake šestdnevnih 
naporov, zato ni izključeno, da bo šel 
počivat v Castel Gandolfo.

■n
NUDIMO USLUGE ADMINISTRATORJEM 

JAVNIH IN PRIVATNIH ZGRADB

♦ zidarska dela
♦ vodovodne napeljave
♦ električne napeljave
♦ termične napeljave
♦ čiščenje
♦ pleskanje
♦ sanacija ambientov

UL. DEI PORTA 6/1 - 34141 TRST - 040/772333

TAKO -SU-StlED&RAD PRIPADLI- BATORnU. . URSUt-
LA SE 3ET UMAKNILA V SOIRMJO STMSICO. .

TODA NAMELTO BATtoROA rSE- NA 
-SWS.3EDaf?AC> PRlSlEL- F RA N n O TA
HI T- DRUŽINO IN V/OnAKI... 
TLAČANI 30 S> STRAHOM OPAZO
VALI PRIŠLEKE:...

(MAR TO NI 
SOSPODARlClN 
■SORODNIK. 
KNEZ. BATOR 7

ON 3ET LE PRE,- 
VARIL- OR.SULO 
IN POSEST PRO
DAL. NEKEMU 
MADŽARU...

PKAvrao, da ze to kralievski
KON3U&NIK „.FRANiC TAHI...


